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To je krivita - zares 
Jaz pa grem v šolo. V prvi razred. Moja eno leto mlajša sestrica 

tudi. Najini razredi so čisto skupaj. Prvi dan sva obe dobili torto. 
Jaz se bom učila, sestrica pa se bo igrala. To je krivica, pa še dve 
prijazni gospodični imajo, kijih božata in jim pojeta, jaz pa samo 
eno. V pravljičnem kotičku se sestrica pogovarja z lutkami, jaz 
pa sedim v klopi in gledam navzgor svojo učiteljico. Čeravno je 
zelo velika, je na srečo tudi zelo prijazna. Prvi šolski dan so prišli 
gledat, kako se moja sestrica in njeni sošolci igrajo, različni rado-
vedni ljudje s fotoaparati, kamerami in mikrofoni. Vsi so hoteli 
vedeti, kako se počuti, mene pa nihče nič ni vprašal, čeravno imam 
lepe nove copate. 

Ati in mamica sta že celo leto razmišljala in hodila na sestanke 
- zaradi sestrice z mano pa baje ni bilo problemov, ker je že vse 
utečeno. Kar naj tečejo drugi, jaz bi se rajši igrala tako kot ses-
trica. Zadnjič sem slišala, da sta prijazni gospodični, ki se igrata s 
sestrico, morali zaradi nje hoditi celo leto v posebno šolo, da so ju 
popravili, in da sploh nista imeli počitnic tako kot moja učiteljica, 
ker sta se pripravljali na prvi šolski dan. Meni pa sta se zdeli tako 
prijazni, sploh jima ni videti, da sta bili pokvarjeni. 

Na naši šoli je glavna ravnateljica. Vedno je tako prijazna. Če 
me kaj vpraša, ji takoj odgovorim - po resnici. Zadnjič se je baje 
tako razjezila ne nekega gospoda, ki ji na Gorenjskem ni hotel 
odgovoriti na vprašanje, da ga je najprej grdo pogledala, potem pa 
je kar vstala in hotela oditi. Pa je pomagalo. Potem se je pogovar-
jal z njo. Baje je tudi njo zaradi moje sestrice bolela glava kar tri 
leta. Ampak zdaj je že boljše - ampak bodo še videli. 

Ne vem, zakaj so vsi tako slabe volje in zaskrbljeni zaradi šole. 
Zadnjič sta se razjezila tudi ati in mamica, ker sta dobila domov 
prijazno pismo od prijaznega gospoda, da naj bosta prijazna. Ati 
je rekel, da država s tem nič nima, da so tisti časi mimo. Politike se 
pa tudi ne gre. Če bo država plačala šolo za prijazne ljudi, pa se 
bosta z mamico takoj vpisala v prvi razred. Ampak jaz sem proti. 
Že to, da je moja eno leto mlajša sestrica v prvem razredu prav 
tako kot jaz, je višek, pa še lepše ji gre. Ati in mamica pravita, 
da bosta še videla, kako bo, meni pa je že zdaj vse jasno. Zato pa 
bo ona hodila v osnovno šolo devet u . ^ - t — j 
let, jaz pa samo osem - ha. \ \ CU C> C\ T" ^ (kk 

PTUJ / 95 LET PERUTNINE 

Perutnina /e evropsko podjetie 
Perutnina Ptuj te dni praznuje 95-letnico. Začetek praznova-

r ja je bila 4. si<upščina delničarjev 24. avgusta, osrednji dogo-
dek bo Dan Perutnine to soboto v Moškanjcih, zaključek pa bo 
14. septembra, ko bo pred gostilno Novi trg dobrodelna akcija, 
sočasno pa bo dan odprtih vrat, ko bodo javnosti pokazali del 
proizvodnih objektov. 

Ob jubileju smo se o uspehih podjetja pogovarjali z generalnim 
direktorjem in predsednikom uprave dr Romanom Glaserjem. 
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C E U E / JUTRI ODPRTJE 33. MEDNARODNEGA OBRTNEGA SEJMA 

Iskanje novih 
poslovnih priložnosti 
v Celju bodo jutri odprli 33. mednarodni obrtni sejem, ki 
bo na ogled do 17. septembra. Na njem se bo letos predsta-
vilo okrog 1821 razstavljavcev iz 31 držav. Vseh razstavnih 
površin je 60 tisoč m^ od tega pokritih 39 tisoč. Za vse raz-
stavljavce je udeležba na sejmu pomemben in pričakovan 
dogodek, ki ima za cilj še večjo poslovno uspešnost. Tudi 
letošnji sejem bo potekal pod sloganom Ogledalo sloven-
ske uspešnosti. Odprl ga bo predsednik vlade dr. Andrej 
Bajuk. Na njem tudi letos pričakujejo okrog četrt milijona 
obiskovalcev. 

V okviru bogatega spremljajo-
čega programa bo potekala vrsta 
dogovorov, srečanj in drugih 
priložnosti, na katerih bosta 
svoja spoznanja, mnenja in 
poglede glede razvoja obrti in 
podjetništva soočala politika in 
gospodarstvo. Predvsem pa 
bodo govorili o tem, kako izbo-
ljšati razmere za razvoj obrti in 
podjetništva. Že sedaj imajo slo-
venski obrtniki dovolj znanja, 
da se lahko soočijo z evropsko 
konkurenco, je prepričan Sta-

nislav Kramberger, predsednik 
poslovnega odbora mednarod-
nega obrtnega sejma v Celju, v 
primerjavi z Evropo pa še vedno 
zaposlujejo premalo ljudi - tre-
nutno le dva do tri, v Evropi pa 
v povprečju devet. 

Že po tradiciji se bodo obrt-
niki in podjetniki s Ptujskega 
predstavili pod skupno streho 
na razstavnem paviljonu v hali 
L. Z udeležbo oziroma predsta-
vitvijo so vsako leto isti prob-
lemi. Kljub temu da obrtniki in 
podjetniki prejmejo poziv ozi-
roma vabilo za sodelovanje že 
nekaj mesecev prej, vsako leto 
odlašajo s prijavo. Šele ko se 
s prijavami začnejo ukvarjati 
v posameznih sekcijah, zadeve 

stečejo. Po napolnitvi sejem-
skega prostora, na voljo je 60 
m^ pa se ponovi stara zgodba: 
iskanje prostora, ki ga ni več. 
Sicer pa imajo obrtniki še mož-
nost, da se pod skupno streho 
predstavijo tudi s pomočjo pro-
mocijskega materiala, ki ga 
imajo iz leta v leto več. Nekateri 
pa se že tradicionalno odločajo 
za samostojno predstavitev ozi-
roma prodajo. Kot je povedal 
sekretar Območne obrtne zbor-
nice Ptuj Janez Rižnar, so na 
letošnjem sejmu želeli bolj kot 
v prejšnjih letih predstaviti tudi 
sodelovanje med obrtniki in 
občinami na Ptujskem. Čeprav 
je to bila želja županov ob lan-
skem obisku sejma, sta se odz-
vali le mestna občina Ptuj in 
občina Kidričevo. Med tistimi, 
ki bodo v Celju letos prvič iskali 
svojo priložnost, je tudi eno naj-
hitreje rastočih podjetij v Slo-
veniji Tenzor, d.o.o. 

Območna obrtna zbornica 
Ptuj je tudi letos povabila 
župane občin na Ptujskem s svo-
jimi sodelavci, da jih obiščejo 
na razstavišču. Ptujski dan na 
sejmu bo 13. septembra. To bo 
tudi priložnost, ko bodo lahko 
dosežke ptujske obrti primerjali 
v širšem merilu. 

Dan po odprtju sejma, v 
soboto, 9. septembra, bodo v 
okviru sejemskih aktivnosti 
potekale že tradicionalne 
športne igre obrtnikov in pri 

njih zaposlenih delavcev, ki se 
bodo potegovali za pokal MOS 
2000. 

V Celju bodo obrtniki in pod-
jetniki iskali svoje poslovne 
priložnosti, pa tudi odgovore 
na aktualne probleme v obrti: 
šušmarstvo, visoke obresti in 
finančna nedisciplina. Želijo pa 
tudi odgovor, kdaj jim bo v 
večji meri prisluhnil državni 
proračun. Ustvarjajo 19 odsto-
tkov bruto družbenega proiz-
voda, kmetijstvo okrog štiri, pa 
kmetijstvo dobi iz proračuna 
pod ugodnimi pogoji 50 mili-
jard tolarjev, obrt in malo gospo-
darstvo pa le okrog 4,5 milijarde 
tolarjev. 

MG 



DOBRINA / DRAGOCENA VODA PRITEKLA PRED DEŽJEM 

V zetalski obiini 
prvi lavni vodovod 
v večini haloškili občinali imajo velike težave s pitno vodo, 
tudi v občini Žetale, saj so v letošnjem sušnem poletju usah-
nili skoraj vsi vodnjaki, potoki, najstarejši prebivalci pa pra-
vijo, da takšne suše, kot je bila letos, ne pomnijo. Pitno vodo 
so jim vozili z gasilskimi cisternami. Potrebno pa je bilo pri-
peljati tudi vso vodo za živino. Toda prav v tem času so v ob-
čini Žetale dobili prvi javni vodovod, priključen na ptujski 
vodovod. 

Čeprav je od 300 gospodinjstev 
dobilo javni vodovod le 30 gos-
podinjstev, so zadovoljni, saj jim 
vodovod zagotavlja, da bodo po-
stopoma povsod rešili težave z 
vodo. Prvi javni vodovod so pre-
dali namenu v sredo popoldan. 

Kot je v priložnostnem nagovo-
ru povedal župan občine Žetale 
Anton Butolen, je njegova grad-
nja stala 45 milijonov tolarjev, od 
tega je ministrstvo za ekonom-
ske odnose in razvoj primaknilo 
15 milijonov, 24 milijonov je za-

gotovila občina, kljub skromnim 
prihodkom pa je vsako gospo-
dinjstvo prispevalo 200.000 to-
larjev. Zdaj jih čaka nadaljevanje 
gradnje po haloških gričih. Ta 
del gradnje bo zahtevnejši in tudi 
dražji, zato pričakujejo pomoč 
države. Dr. Marjan Senjur, mi-
nister za ekonomske odnose in 
razvoj, je ob tem povedal, da 
prebivalcem ni treba prositi za 
pomoč, kajti država jim je dolžna 
pomagati. 

Anton Kolar, podžupan ob-
čine Žetale in predsednik gra-
dbenega odbora, se je zahvalil 
domačinom za strpnost, ki so jo 
pokazali pri gradnji vodovoda, 
saj so v času najbolj bujne vege-
tacije pustili kopanje prek svo-
jih zemljišč, ne da bi zahtevali 
odškodnino, mnogi lastniki teh 
zemljišč pa javnega vodovoda še 
niso dobili. 

V kulturnem programu so nas-
topili otroci iz tamkajšnje osnov-
ne šole in ljudske pevke iz Žetal. 
Vodovod je blagoslovil domači 
župnik Štefan Zver. Prebivalci 
niso mogli skrivati navdušenja 
in hvaležnosti ob novi pridobit-
vi, saj bo v njihovih krajih zdaj 
življenje enostavnejše in lepše. 
Želijo si le, da bi se gradnja na-
daljevala in da bi kmalu dobilo 
pitno vodo vsako gospodinjstvo 
v Halozah. 

Marija Slodnjak 

Vrvico so ob odprtju vodovoda Podlehnik - Žetale prerezali 
dr. Marjan Senjur, minister za ekonomske odnose in razvoj (v 
sredini), Anton Butolen, župan občine Žetale (desno), in An-
ton Kolar, predsednik odbora za gradnjo vodovoda in podžu-
pan občine Žetale 

PTUJ / ZELENI AVSTRIJSKE STAJERSKE NA OBISKU PRI 
ZELENIH SPODNJEGA PODRAVJA 

Uspehi avstrijskih Zelenih 
v soboto, 26. avgusta, so Zelene Spodnjega Podravja v Ptuju 
obiskali predstavniki Zelenih avstrijske Štajerske; sprejela 
sta jih predsednik Zelenih Ptuja Vlado Čuš in podžupan me-
stne občine Ptuj Ervin Hojker. Med gosti je bil tudi deželni 
poslanec Peter Hagenauer. 

Podžupan mestne občine Ptuj 
Ervin Hojker je gostom pred-
stavil zgodovino mesta Ptuj ter 
njegove razvojne cilje in kljub 
prisotni prevajalki goste nagovo-
ril v nemškem jeziku, tako da 
je dialog med Zelenimi iz sosed-
njih dežel hitro stekel; sicer pa 
tako ali tako govorijo 'isti jezik'. 
Nekdanji poslanec Zelenih Bo-
ris Gerl je govoril o najbolj pe-

rečih ekoloških problemih, kot 
so kakovost tekočih voda in pit-
ne vode, ravnanje s komunalni-
mi odpadki, o predvideni gradnji 
sežigalnice v Kidričevem, uredi-
tvi prometa in varovanju narav-
nih lepot. Ko je bila omenjena 
sežigalnica, je predsednika Zele-
nih Ptuja Vlado Čuš vprašal Pet-
ra Hagenauerja, kakšne izkušnje 
imajo z njimi v Avstriji. 

"V Avstriji se Zeleni borimo 
proti sežigalnicam že vrsto let, saj 
vemo, da so to izredno drage in 
tehnološko zelo zahtevne ter pov-
zročajo nastajanje zelo velike ko-
ličine nevarnih odpadkov. Zato 
se raje zavzemamo predvsem za 
ločeno zbiranje odpadkov, saj z 
njim količino zmanjšamo za več 
kot polovico, ostanek pa lahko 
obdelamo na dva načina. Po pr-
vem ostanek kompostiramo, se 
pravi biološko obdelamo in s 
tem zmanjšamo količino odpad-
kov za nadaljnjih 50 odstotkov, 
po drugem odpadke presejemo 
in prepihamo ter jih prav tako 
prepolovimo. V tem primeru od-
stranimo kovino, plastiko in pre-
ostali papir. Najnovejša evropska 
zakonodaja teži k temu, da se čim 
več snovi pred dokončnim od-
laganjem čim večkrat porabi ali 
predela. Zaradi tega sežigalnice 
niso več potrebne, saj preostanke 
lahko kurimo tudi v cementar-
nah ali drugih objektih, ki imajo 
dovolj visoko temperaturo sežiga. 
Torej je gradnja klasičnih seži-
galnic ekonomsko gledano pot-
ratna neumnost, saj stane tona 
sežiga 3 do 4 tisoč šilingov," je 

povedal Peter Hagenauer. 
Koordinator Zelenih Štajerske 

Engelbert Kremshofer pa je na-
štel nekaj uspehov Zelenih, saj 
80 zadnjih 15 let redno zastopa-
ni v deželnem parlamentu, nji-
hovo delo pa temelji predvsem 
na ekologiji. Dosegli so, denimo, 
da vlada s 15 tisoč šilingi nagradi 
vsakega, ki uvede okolju prijazne 
vire za ogrevanja stanovanja (les, 
sonce), veliko so naredili tudi pri 
ravnanju s komunalnimi odpad-
ki, saj se je njihova količina v 
zadnjih desetih letih znižala za 
več kot 50 odstotkov, borijo se 
za pravico ljudi do zasebnosti in 
nasprotujejo skrivnemu snema-
nju na javnih prostorih. V zad-
njih petih letih pa so dosegli, da 
je vlada zaradi preslabega varo-
vanja okolja zaprla osem asfalt-
nih baz. 

Preden so se razšli, so se zavze-
li za to, da za ekologijo odprejo 
meje sodelovanja, preden jih bo 
Evropa Sloveniji. 

Milan Krajnc Pavlica 

TRNOVSKA VAS 
Jutri seja 
občinskega sveta 

Svetniki občine Trnovska vas se 
bodo jutri zvečer sestali na prvi 
seji sveta po poletnih počitnicah. 
Ob vrsti aktualnih zadev bodo to-
krat razpravljali še o delu občine v 
polovici leta, o regionalni razvojni 
agenciji Znanstenoraziskovalnega 
središča Bistra, imenovali pa naj 
bi tudi uredniški odbor novega ob-
činskega glasila Trnovski zvon in 
razpravljal o občinskem prazniku, 
ki ga občina Trnovska vas praznu-
je konec oktobra. 
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TEDMIK je nasjednik Rujskega 
tednika oziroma Našega dela, W 
ga je ustanovil Okrajni odbor OF 
Ptuj ieta1948. 
izdaja RADIO-TEONIK, d.o.o., Ptuj. 
Direktor; Franc Lačen. 
Uredništvo: Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože Bračič, 
Majda Goznik, Viki KlemenSič 
ivanuša, Martin Ozmec {novinarji), 
Stavko Ribarič {vodja tefinične 
redakcije) in Jože Mohorič 
(grafiCno-tehnični urednik). 
Naslov: RADIO-TEONIK, p.p. 95, 
Raičeva 6,2250 Ptuj; 
tel. (02) 749-34-10, 
mali oglasi 749-34-15,749-34-37; 
faks (02) 749-34-35. 
Oglasno trženje: (02) 7493412 
Celoletna naročnina 6.760 tolarjev, 
za tujino 13.520 tolarjev. 
Žiro račun: 52400-601-47280 
Tisk: Delo Roto. 

Davek na dodano vrednost je vraču-
nan v ceno izvoda in se obračunava 
v skladu s 7. točko 25. člena Zakona 
o davku na dodano vrednost, Uradni 
list23.12.1998, št 89. 
Nenaročenih fotografij in rokopisov 
ne vračamo. 
Strani na Internetu: 
vvvvv^.radfo-tednik.si. 
E-pošta: tednik@amis.net 
nabirainik@radio-tednik.si 

GORISNICA / PRVIČ PO DOPUSTU ZASEDAL OBČINSKI 
SVET 

O rebalansu na eni prihodnjih sej 
Mesec dni po praznovanju občinskega praznika seje prejšnji 
četrtek na redni seji sestal gorišniški občinski svet. Svetniki 
so se najdlje zamudili pri finančnem poročilu o prihodkih in 
odhodkih za prvo letošnje polletje, seznanili pa so se tudi s 
porabo občinskih sredstev do konca julija in sklenili, da se 
rebalans proračuna pripravi do ene prihodnjih sej. 

Kot je povedal tajnik gorišni-
ške občine Matevž Cestnik, se 
bodo s finančnim poročilom prav 
kmalu seznanili še na občinskih 
odborih in komisijah, da bodo o 
njem podali svoje mnenje in ugo-
tovitve. Gorišniški svetniki so po 
pričakovanju na tokratni seji do-

ločili nove ekonomske cene za 
oba vrtca - v Cirkulanah in Go-
rišnici, med drugim pa so se 
seznanili še z nekaterimi spre-
membami in dopolnitvami v 
zvezi z odlokom o lokacijskem 
načrtu za glavno cesto Hajdina 
— Ormož, odsek med Gorišnico 

in Ormožem, ki naj bi bil p, 
nekaterih napovedih zgrajen d 
prihodnje jeseni. Svetniki so n 
dnevnem redu imeli še razpravi 
o občinskih stanovanjih, sicer p 
so soglasno podrli sporazum i 
združevanju občin v pokrajim 
Spodnje Podravje in soglašali 
ustanovitvijo območja s posebni 
mi razvojnimi problemi, ki bi 
tudi za občino Gorišnica prines 
lo marsikatero spremembo v raa 
voju. 

T. Mohorlu 

ZAVRČ / SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Obiinski praznik 30. septembra 
Po dobrem mesecu in pol premora so se 
prejšnjo sredo na redni seji sestali člani 
občinskega sveta v občini Zavrč. Odločili 
so, da bo letošnji četrti praznik občine 
konec septembra, osredjnja praznična pri-
reditev z otvoritvijo moderniziranih lokal-
nih cest v l a š k e m Vrhu In Korenjaku ter 
vodovodnega omrežja v nekaterih naseljih 
- pa v soboto^ 30. septembra. 

Potem ko je bila seja že precej predpraznično 
obarvana, saj so se svetniki z županom Miranom 
Vukom med drugim dogovorili o letošnjih dobit-
nikih najvišjih občinskih priznanj, pa so v nadal-
jevanju potrdili predlog za povišanje cene varstva 
v završkem vrtcu. Tudi ustanovitev območja s 
posebnimi razvojnimi problemi se je zavrŠkim 
svetnikom zdela smiselna, zato so podprli priza-
devanja v tej smeri, ki narekujejo dosti večje po-
vezovanje in sodelovanje s sosednjimi občinami. 
Medtem ko se prizadevanja za ureditev nove lo-

kacije deponiranje odpadkov na širšem ptujskem 
območju vse bolj stopnjujejo, pa bodo po občinah 
— tudi v završki - začasno uredili manjše depo-
nije - ekološke otoke in vsaj dva bodo čez nekaj 
tednov dobili tudi v završki občini, kjer bodo ob-
čani lahko ločeno zbirali odpadke. 

Na seji jebilomalo novegao bodočemistatusu se-
danje podružnice — osemletke v Zavrču, ki tudi 
z novim šolskim letom ostaja pod matično šolo 
Cirkulane. Ministrstvo za šolstvo in šport sicer 
soglaša z ustanovitvijo vzgojno-izobraževalnega 
zavoda OŠ Cirkuiane-Zavrč kot dveh enakovre-
dnih enot, vendar pa morajo o tem odločitev 
sprejeti še v sosednji občini Gorišnica. V Zavrču 
pa občinski svet ni dal podpore civilni iniciativi, 
ki nasprotuje gradnji sežigalnice Kidričevo, saj 
še zmeraj dajejo vso podporo konzorciju in svet-
niki vsaj za zdaj ne želijo spreminjati dosedanje-
ga pozitivnega menja. 

TM 

SVETI ANDRAŽ / NADALJEVANJE 15. SEJE SVETA 

Upokoiemi še letos v svojih prostorih 
Svetniki občine Sveti Andraž v Slovenskih goricah so minuli 
četrtek nadaljevali 15. redno sejo občinskega sveta. Največ 
časa so namenili razpravi o rebalansu proračuna za letos; 
ta se je zaradi nekaterih nanačrtovanih Investicij povečal za 
okoli 10 milijonov tolarjev. Svetniki so rebalans proračuna 
potrdili, prav tako kot poročilo občinske uprave o Izvrševa-
nju proračuna v prvih šestih mesecih In odlok o občinskih 
priznanjih. Svet je odobril tudi finačno pomoč tamkajšnje-
mu društvu upokojencev. 

Več sredstev, kot so načrtova-
li, so pri Svetem Andražu letos 
namenili obnovi Hrgove doma-
čije, ki je že dobila slamnato 
kritino, javni razsvetljavi in po-
sodobitvi cest. V občini načrtu-
jejo, da bodo gradbena dela na 
cestah končana v prvi polovici 

tega meseca, ko bodo preplastili 
še dva kilometra cest. Prva faza 
obnove Hrgove domačije, v ka-
teri bodo v skrbeli za promocijo 
občine, bo vključno z novimi 
okni občino stala od 4 do 5 mili-
jonov tolarjev. 

Svetniki so razpravljali tudi o 

pomoči društvu upokojencev tei 
mu namenili 400 tisoč tolarje\ 
za ureditev društvenih prostorov 
v stari cerkveni kulturni dvora-
ni. Upokojenci so dvorano vzeli 
v najem za nedoločen čas od an-
draške župnije, društveni pro-
stori pa naj bi bili urejeni še 
letos. 

Andraški občinski svet je to-
krat ponovno razpravljal o po-
sledicah letošnje suše. Po prvih 
ocenah je ta v občini povzročila 
za 106 milijonov tolarjev škode, 
ponovne ocene pa že kažejo, da 
bo ta verjetno še za okoli 50 mili-
jonov tolarjev večja. 

ak 

LENART / DOZIDAVA MRLIŠKIH VEŽIC 

Zmietek del oktobra 
Kot smo že poročali, se v krajevni skupnosti Lenart že dalj 
časa skrbno pripravljajo na skorajšnji začetek dozidave mr-
liških vežic pri lenarškem pokopališču. 

Projekte je izdelal Dušan Mu-
rovec iz ptujske projektantske 
organizacije UMARH, za grad-
njo pa je krajevna skupnost že 
prejela gradbeno dovoljenje. Kot 
je povedal tajnik lenarške kraje-
vne skupnosti Jože Zemljič, je 
bila naložba sprva ocenjena na 15 
milijonov tolarjev, po zdajšnjih 
temeljitih analizah pa ocenjujejo, 
da bo vredna okoli 30 milijonov 
tolarjev. Gradnjo bodo financira-
li s sredstvi krajevne skupnosti 
in v izdatni meri s pomočjo ob-
činskega proračuna, del denarja 
pa zbirajo tudi s prispevki kraja-
nov. Prvi obrok donacij so kra-
jani že poravnali, v teh dneh 
pa pričakujejo še plačilo drugega 
obroka. Kmalu naj bi opravili iz-
bor izvajalcev del in 1.oktobra je 
po programu predviden začetek 
zidave. Objekt naj bi bil dokon-
čan do 1. marca prihodnje leto. 

Ob tem je treba poudariti, da 
je svet lenarške krajevne skupno-
sti po javnem razpisu izmed pri-
spelih predlogov izbral rešitev, ki 
zadovoljuje uporabne, oblikovne 
in druge potrebe, ki jih mora nu-
diti takšen objekt. Z dograditvijo 
mrliških vežic pri lenarškem po-
kopališču bodo lahko v še večji 
meri kot doslej izrazili spoštova-
nje in pieteto do umrlih. Z zida-
vo so seznanili vsa gospodinjstva 
v krajevni skupnosti in jim po-
slali posebno zloženko. V njej je 
lenarški župnik in dekan Mar-
tin Bezgovšek med drugim zapi-
sal, da "nova in povečana mrliška 
veža omogoča zbrano in spoštlji-
vo slovo od naših dragih, hkrati 
pa ponuja še popolnejšo obliko 
slovesa. Naj ta skupni prostor 
hkrati sporoča našo bližino z 
živimi in mrtvimi." 

Obstoječi zgradbi pri pokopa-

lišču bodo prizidali nov del, v 
katerem bodo poslovilna dvora-
na, prostor za duhovnika, za pev-
ce in mrliške vozičke. Ko bosta 
spomladi prihodnje leto preno-
va in dozidava končana, bo Le-
nart dobil troladijsko stavbo 2 
dvignjenim osrednjim delom ic 
nižjima stranskima deloma. Do-
graditev je načrtovana tako, da 
med zidavo uporaba obstoječih 
vežic ne bo ovirana. V novem 
delu bo dobrih 82 kvadratnih 
metrov površin, zunanji pokriti 
prostor bo meril 135 kvadratnih 
metrov, v sedanji stavbi pa je na 
voljo dodatnih 83 m^ uporabnih 
površin. Prostor med delom ob-
stoječe stavbe in novim prizid-
kom bo pokrit in bo nudil streho 
150 ljudem. Naložbo je podpr' 
tudi lenarški župan Ivan Vogri" 
in jo označil kot "pogumno odlo-
čitev krajevne skupnosti, s kate; 
ro bodo lahko skupaj uresničih 
pomembne cilje". 

Marjan TO^ 

mailto:tednik@amis.net
mailto:nabirainik@radio-tednik.si
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\ /nedeljo, 10. septembra, ob 11. uri bo na snežnem stadionu pod 
V Pohorjem v Mariboru tabor stranke SLS + SKD Slovenske ljudske 
stranke pod geslom Skupaj za Slovenijo. Ob 12. uri bo nago-
vor predsednika stranke dr. Franca Zagožna, sledil pa bo bogat pro-
gram. 

mmm pmimim pmmimm fmmm 

Novo L|ubl|anska banka |e temeljito pnpravl|ena na prenos pla-
čilnega prometa podjetij v banko, ki se bo pričel 11. septembra. 

V NLB pričakujejo, da bo v tem mesecu pri njej in v bankah njene 
bančne skupine žiro račune odprlo več kot 50 podjetij, ki so vključe-
na v pilotsko usposabljanje banke, do konca leta pa še okrog tisoč 
podjetij. Znane so tudi tarife, ki jih bo zaračunavala za opravljanje 
storitev v domačem plačilnem prometu. 
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Ob 50-letnici mariborske podružnice Slovenskega farmacevtske-
ga društva bo v Mariboru 1 6. septembra mednarodni simpozij 

pod naslovom Ženske v farmaci j i , medicini in naravoslo-
vju. Spremlja ga tudi zbornik, v katerem so predstavljeni referati, ki 
jih bodo avtorji v glavnih povzetkih predstavili tudi udeležencem. 

S 
Na izredni seji v pre|šn|em tednu so se ptu|ski svetniki seznanili 

tudi s potekom del pri gradnji ptujske gimnazije. Dela po infor-
macijah ptujske občinske uprave potekajo skladno z načrti, tako da 
končni rok izvedbe ni ogrožen. Prav tako se po planu izvajajo zuna-
nja ureditvena dela razen v majhnem delu vzhodno od stavbe nove 
gimnazije, kjer je prišlo do dodatnih arheoloških izkopavanj, ki naj bi 
bila predvidoma končana v teh dneh. Stala bodo okrog devet milijo-
nov tolarjev. Stroške si bosta v glavnem delila občina Ptuj in ministrs-
tvo za šolstvo, okrog 500.000 tolarjev pa naj bi prispeval tudi SCT 
Ljubljana. Izkopavanja, ki pa bodo potekala na območju, kjer bodo 
ob dosedanjih parkiriščih uredili še nova, pa bo po informacijah z 
izredne seje mestnega'sveta, ki je bila 28. avgusta, vodilo ministrstvo 
za šolstvo in šport oziroma njihovo pooblaščeno podjetje Proplus. 
V primeru, da bodo na tem območju odkrili posmrtne ostanke nem-
ških vojakov, bo stroške izkopavanj plačala nemška država. Opre-
ma za šolske prostore, telovadnico in večnamensko dvorano naj bi 
stala 1 10 milijonov tolarjev in jih bo zagotovila država. Odpiranje 
ponudb (na razpis so se javili trije ponudniki) je bilo 29. avgusta. 
Opremo naj bi predvidoma vgradili v drugi polovici novembra. 
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\ /gasilskem domu v Spuhl|i bo |utri ob 19. uri zbor občanov me-
V stne četrti Jezero, na katerem bodo predstavili reševan|e proble-
matike v zvezi z lokacijo odlagališča komunalnih odpadkov v ]ami 
Gajke. Sklical ga je ptujski župan Miroslav Luci. Po lokaciji v Krčevini 
pri Vurberku je to druga lokacija, za katero želijo v mestni občini pri-
dobiti soglasje za ureditev regijskega centra za odlaganje ostankov 
odpadkov, ki noj bi pokrilo potrebe 16 občin. 
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\ / pod je t ju Animacija so pripravili izobraževalna programa za pri-
V pravo na poslovodski izpit za naziv trgovskega in gostinskega po-

slovodje. Trajala bosta predvidoma leto in pol, prijave sprejemajo 
do 20. septembra. Sklad za izobraževanje delavcev pri samostojnih 
podjetnikih Ptuj bo delavcem, zaposlenim pri samostojnih podjetni-
l̂ ih, delno povrnil stroške izobraževanja. V Animaciji pa so te dni 
pričeli vpisovati tudi v program usposabljanja za pridobitev poklica 
l^omercialista. 

TA TEDEN NA PTUJSKI l l l i f l l i J i 
v 

Četrtek: ob 21. uri bo v filmskem kotičku na sporedu film pod 
naslovom Sprehod po polnoči. 

Sobota ob 21. uri in nedelja ob 10. uri: Na sporedu je informativ-
na oddaja z več aktualnimi prispevki. Ptujska Perutnina se je us-

Pešno predstavila no sejmu v Gornji Radgoni, na Ptuju so se srečali 
želeni Slovenije in Avstrije, nova stranko Nova Slovenija - krščansko 
'î Jdska stranka ima poslej odbor tudi na Ptuju, osnovno šolo Mla-
•̂ 'ka bomo spoznali kot šolo odprtih vrat, s svojimi vragolijami se 

predstavil čarodej Mirko Kocmut, na ptujskem gradu razstavlja 
slikar Viktor Šestan, Zvone Šeruga bo predstavil utrinke s svojega 
Potovanja po Etiopiji in Keniji, nasveti za zdravo življenje so združeni 
JI oddaji "Kako biti zdrav in zmagovati", na račun pa bodo prišli tudi 
l^bitelji svetovnega moto športa. 

Pripravila: MG 

KOCICE - ZETALE / DELOVNO SREČANJE HALOSKIH ZUPANOV IN 
MINISTRA DR. MARJANA SENJURJA 

Haloze še vedno kolebaio 
med razvojem In preilveiiem 
v sredo so se v Ročicah pri Zetaiah na delovnem obisku 
srečali dr. Marjan Senjur, minister za ekonomske odnose 
in razvoj, s sodelavci in župani šestih haloških občin: 
Anton Butolen (Žetale), Vekoslav Fric (Podlehnik), Franc 
Kirbiš (Videm pri Ptuju), Franc Bezjak (Majšperk), Slavko 
Visenjak (Gorišnica) in Vili Vuk (Zavrč). Minister Marjan 
Senjur, Ivo Piry, direktor Agencije RS za regionalni razvoj, 
in Janez Rogelj, vodja kabineta, so si skupaj z gostitelji 
ogledali del Haloz. 

Župani haloških občin so mi-
nistra Senjurja in sodelavce se-
znanili s težavami, ki pestijo 
demografsko ogroženo območje 
Haloz. Največ problemov imajo -
še posebej so to občutili v letoš-
nji suši - pri oskrbi s pitno vodo. 
V večini občin so se letošnje pole-
tje oskrbovali z dovozi vode s ci-
sternami. Veliko težav imajo tudi 
s cestno in drugimi infrastruktur-
nimi objekti. Zupani so povedali, 
da se haloške občine prav na po-
dročju gradnje vodovoda in cest 
povezujejo pri gradnji. 

Na območju Haloz je 6.500 
brezposelnih, več kot 50 odstot-
kov med njimi pa ima dokonča-
no le osnovno šolo. Da bi Haloze 
lahko šle v razvoju v korak z raz-
vitejšimi slovenskimi regijami, bi 
potrebovali letno za izobraževan-
je kadrov, gradnjo komunalne in 
gospodarske infrastrukture ter za 
naložbe v gospodarstvo okoli 450 
milijonov mark razvojnih sred-
stev, medtem ko jih sami zberejo 
samo okoli 150 milijonov mark. 
Kako vsako leto zagotoviti razliko 
300 milijonov, je osrednje vpraša-

nje, s katerimi se ukvarjajo tudi 
župani haloških občin. 

Slavko Visenjak, župan občine 
Gorišnice, je za razliko od drugih 
haloških županov opozoril, da je 
v demografsko ogroženih krajih, 
kot so Haloze, potrebno vzposta-
viti možnosti zaposlovanja. Torej 
morajo država in občine poskrbe-
ti za pridobitev kapitala in nova 
delovna mesta. To je namreč eden 
od pogojev, če želimo v teh krajih 
ohraniti življenje. 

Dr. Štefan Čelan, direktor raz-
vojne agencije Bistra, je zelo na-
tančno orisal trenutni položaj 
haloških občin ter predstavil po-
trebe, ki jih imajo manj razvita 
območja Podravja na področju 
razvoja. 

Kot se je na srečanju slikovito 
izrazil žetalski župan Anton Bu-
tolen, se bodo župani in prebival-
ci v Halozah še lep čas odločali 
med preživetjem in razvojem, če 
država ne bo prispevala več de-

narja. 
Minister Senjur je haloškim 

županom dejal, da je ministrstvo 
za ekonomske odnose in razvoj 
v minulih letih tem občinam po-
magalo pri reševanju osnovnih 
komunalnih in drugih razvojnih 
vprašanj, saj so samo za izgradnjo 
vodvodnega omrežja prejele let-
no od 10 do 18 milijonov tolarjev. 
V prizadevanjih za hitrejši gospo-
darski razvoj pa se bodo morali 
tudi v Halozah ustrezneje pro-
jektno organizirati, kakor to terja 
zakon o pospeševanju skladnega 
regionalnega razvoja. Senjur je še 
povedal, da je Slovenija v tem času 
dobila nov zakon o spodbujanju 
regionalnega razvoja in ustrezne 
podzakonske akte, ministrstvo za 
ekonomske odnose in razvoj pa 
je z notranjim prestrukturiranjem 
lastnih proračunskih sredstev po-
večalo sredstva za regionalni raz-
voj. 
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STURMOVCI / PROTEST NA MEJI OBČIN VIDEM IN MARKOVO 

Meia /e os stare struge Drave! 
Občina Videm ima še vedno nekaj nerešenih mejnih vpra-
šanj. Čeprav ne gre za velike in nerešljive probleme, ti ob-
časno dvignejo pritisk občanom, predvsem v primerih, ko 
gre za samovoljno določanje meje, kar se je minuli teden 
zgodilo na še nedefinirani meji med občinama Markovci 
in Videm. Prebivalci naselja Šturmovci v občini Videm so 
se v nedeljo popoldan zbrali na protestu, in sicer na mestu 
začetka naravoslovne učne poti v Šturmovcu. 

Nekaj metrov od tega mesta je 
namreč nekaj dni prej dala občina 
Markovci postaviti tablo z ime-
nom kraja Markovci, kar je pre-
bivalce Šturmovcev zelo razjezilo, 
saj taka postavitev pomeni samo-
voljno določitev meje. Sami nam-
reč stojijo na odločnem stališču, 
da je meja med bivšima krajev-
nima skupnostima in sedanjima 
občinama os stare struge Drave, 
točen kraj meje je torej potrebno 
določiti s sporazumom občin Vi-
dem in Markovci ter neposredno 

prizadetih ljudi, za kar so v občini 
Videm imenovali posebno komi-
sijo. Tik pred nedeljskim protes-
tnim zborom je občina Markovci 
sporno tablo odstranila ter s tem 
priznala svojo napako. 

Protestnega shoda sta se poleg 
Šturmovčanov udeležila tudi pod-
župan občine Videm Marjan Se-
linšek in predsednik nadzornega 
odbora Srečko Primožič. Slednji 
je pred tem navezal stike z župa-
nom občine Markovci in predse-
dnikom odbora za infrastrukturo 

in zbranim prenesel njihovo spo-
ročilo, da vodstvo občine Marko-
vci obžaluje neljubi dogodek in 
da bo storilo vse, da med občina-
ma ne bo obmejnih sporov, tudi 
takojšnja odstranitev sporne tab-
le naj bi bilo dejanje sprave. Pred-
stavnika občine Markovci sta tudi 
zagotovila, da do sprejetja oboje-
stransko ugodnega sporazuma o 
meji med občinama table na tem 
območju ne bodo postavljali. 

Prebivalci Šturmovca na čelu 
s predsednikom vaškega odbora 
Andrejem Rožmanom, ki je tudi 

član omenjene komisije, so s pro-
testa naslovili na svet občine Vi-
dem odločno zahtevo, da o nastali 
problematiki razpravlja na prvi 
seji in nakaže možnosti za dokon-
čno rešitev vprašanja meje med 
občinama. Ta del občinske meje je 
občutljiv tako zaradi vpliva ptuj-
skega jezera in njegovega visokega 
nasipa, pa tudi zaradi načrtovane 
gradnje ptujske obvoznice na tem 
območju. O tako pomembnih po-
segih v njihov prostor pa želijo od-
ločati tamkajšnji prebivalci sami. 

J. Bračič 

Protestni zbor prebivalcev Šturmovcev pred stebri, na katerih 
je še pred pol ure visela tabla z imenom kraja Markovci 

ODTODINTAM 

KIDRIČEVO / Prostestni shod proti sežigalniii 
Civilna iniciativa, ki nasprotuje gradnji sežigalnice v Kidričevem, pri-

pravlja danes, 7. septembra, ob 16.30 ure prostesni shod pred stavbo 
občine Kidričevo. Na njem bodo predstavniki civilne iniciative predstavili 
vzroke za odločno nasprotovanje sežigalnici. (TM) 

SLOV. BISTRICA / Danes "Podobe bistriških domaiip' 
Četrtič bodo danes ob 11. uri postavljene na ogled Podobe bistriških 

domačij, namenjene vsem, ki cenijo kulturno dediščino, stari način pre-
hranjevanja ob raznih praznikih., pa tudi običaje in šege krajev med 
Pohorjem, Bočem in Halozami. Stare obrti in običaje bo prikazalo osem-
najst posameznikov in društev z območja bistriške občine, nastopili pa 
bodo tudi ljudski pevci, godci in folklorne skupine. "Podobe" so našle 
svoj prostor v bistriškem gradu, nekaj prireditev pa bo na notranjem in 
zunanjem grajskem dvorišču. Organizatorji pa vabijo še na jutrišnjo živi-
norejsko razstavo za cerkvijo sv. Jerneja. (VT) 

PTUJ / Dobrodelna razstava slik 
Sožitje - medobčinsko društvo za pomoč duševno prizadetim Ptuj - v 

sodelovanju s Pokrajinskim muzejem pripravlja na ptujskem gradu do-
brodelno prodajno razstavo slik. Odprli jo bodo v nedeljo, 10. septem-
bra, ob 11. uri. Sredstva, pridobljena s prodajo slik, bodo namenjena 
opremi varstveno-delovnega centra Sožitje Ptuj. (MS) 

Perutnina P tu j je ob 95-ietnici delovanja omogočila veliko 
humanitarno podporno akcifo gojencem Zavoda dr. Marjana 
Borštnarja. Donatorske aktivnosti bodo potekale 14. 
septembra od 10. do 16. ure na Novem trgu v Ptuju, kjer bodo 
gojenci predstavili in prodajali svoje izdelke. 

Z ogledom in nakupom lahko k boljšim življenjskim 
pogojem gojencev Zavoda dr. Marjana Borštnarja prispevamo 
vsi Ptujčani in okoličani. 

Ta oglas je omogočil Radio-Tednik Ptuj, partner humanitarne akcije gojencem 
Zavoda dr. Marjana Boritnarja 14. septembra 2000. 

PTUJ / Z IZREDNE SEJE MESTNEGA 
SVETA 

Zaposlitev za trinajst delavcev 
V okviru pilotskega programa subvencioniranja zaposlitev v ne-

pridobitnih dejavnostih z naslovom Tisoč novih možnosti. Zavod Re-
publike Slovenije za zaposlovanje ga je objavil letos maja, naj bi za 
obdobje treh let zaposlitev, če bodo predloženi programi na podlagi 
javnega razpisa sprejeti, v mestni občini Ptuj dobilo novih trinajst 
delavcev. 

V Centru za socialno delo predvidevajo sedem zaposlitev, v Dijaškem 
domu eno, v Društvu za pomoč duševno prizadetim Ptuj eno, v Knjiž-
nici Ivana Potrča Ptuj tri zaposlitve in v Pokrajinskem muzeju Ptuj 
eno. Po odločitvi ptujskih mestnih svetnikov na izredni seji 28. avgusta 
bo v okviru tega projekta mestna občina Ptuj sofinancirala 20-odstotni 
delež minimalne plače za vključene osebe, 80 odstotkov PA zagotavlja 
Zavod za zaposlovanje. Cilj programa subvencioniranja zaposlitev v 
nepridobitnih dejavnostih Tisoč novih možnosti je, zagotoviti trajnejšo 
obliko zaposlitve dolgotrajno brezposelnim, še posebej pa starejšim in 
invalidom. Prav tako pa naj bi šlo za razvoj storitev na lokalni ravni 
v nepridobitnih dejavnostih, ki pa niso zagotovljene v okviru javnih 
služb in se tudi ne morejo izvajati po tržnih načelih. Te storitve pa tudi 
še niso dovolj razvite glede na potrebe, javne službe pa jih ne zagotav-
ljajo. Program je v bistvu nadgradnja javnih del. 

MG 



PTUJ / POGOVOR Z DR. ROMANOM GLASERJEM OB 95-LETNICI PERUTNINE 

Perutnina / e evropsko podieti^ 
Perutnina Ptuj te dni praznuje 95-letnico podjetja. Zače-
tek praznovanja za podjetje zelo pomembnega dogodka je 
bila 4. skupščina delničarjev 24. avgusta in odprtje razsta-
ve slikarja Viktorja Šesta, kar je nadaljevanje tradicije, da 
Perutnina kot darilo Ptujčanom odpre vsako leto razstavo 
enega znanih slikarjev. 

30. avgusta je bil na Radgon-
skem sejmu dan Perutnine Ptuj, 
kamor so povabili vse pomem-
bnejše partnerje in delničarje ter 
svoje delavce in kjer so v strnjeni 
obliki predstavili za Perutnino 
pomembnejše dogodke v zadnjem 
enoletnem obdobju. Ob tem do-
godku so izdali posebno izdajo Pe-
rutninarja, posvečeno 95-letnici 
razvoja družbe. Sledila je sobotna 
popoldanska in nočna kolesarska 
dirka po ulicah Ptuja in v nedeljo 
tradicionalna tekma za veliko na-
grado Perutnine Ptuj in Janeza 
Puha. Jutri, 8. septembra, bo ra-
dijska oddaja na letališču v Moš-
kanjcih, ki bo prav tako govorila 
o zgodovini, sedanjosti in pri-
hodnosti Perutnine, v soboto, 9. 
septembra, pa bo na letališču 
v Moškanjcih tradicionalen Dan 
Perutnine, osrednji dogodek praz-
novanja 95-letnice. 14. septembra 
bo pred gostilno Novi trg dobro-
delna akcija skupaj z zavodom Dr. 
Marijana Borštnarja iz Dornave, 
sočasno bo dan odprtih vrat Pe-
rutnine Ptuj, ko bodo javnosti po-
kazali del proizvodnih objektov. 

Dr. Roman Glaser, predsednik 
uprave in generalni direktor Pe-
rutnine, je na čelu podjetja od leta 
1992 in je pomembno zaznamo-
val obdobje, ko je Perutnina iz-
gubila trge bivše skupne države 
in se soočila s precejšnjo krizo. 
To je čas postavitve nove filozofije 
podjetja na razvojnem, investicij-
skem, marketinškem in še kak-
šnem področju. Gre torej za zelo 
pomembno obdobje tako za prve-

ga moža kot za podjetje v celoti. 
Perutnina je med drugimi uspehi 
v tem času prejela certifikat kako-
vosti ISO 9001, dr. Roman Glaser 
pa je prejel nagrado Gospodarske 
zbornice Slovenije za izredne go-
spodarske dosežke. 

Dr. Roman Glaser o tem obdo-
bju pravi: 

"Res je, da je obdobje osmih let 
v življenju vsakega, ki je na čelu 
nekega podjetja, zelo pomembno. 
Tudi zame je to obdobje osebne 
rasti in rasti podjetja. Je pa res, 
da se bolj ukvarjam z bodočnos-
tjo. Zgodovina je pomembna in 
nanjo se je včasih dobro spomniti 
in se iz nje kaj naučiti. Vendar ne 
smemo živeti na bremenu in slavi 
preteklega obdobja. V Perutnini 
smo močno usmerjeni v bodoč-
nost. Tudi svojo nalogo in obvezo 
vidim v tem, da gledam na Perut-
nino in družbo, v kateri Perutni-
na živi, z daljšo razvojno vizijo. 

TEDNIK: 24. avgusta je skup-
ščina delničarjev potrdila poslo-
vno poročilo uprave za leto 1999, 
tudi predlog o delitvi dobička 
in pohvalila uspešno gospodar-
jenje ter skrb za rast premože-
nja družbe. Kakšno je bilo leto 
1999, sicer težko in gospodarsko 
nepredvidljivo, gledano z vašimi 
očmi? 

"Res je, na skupščini smo podali 
poročilo o poslovanju v letu 1999 
in delničarjem predstavili vizijo 
in poslanstvo družbe za nasled-
njih pet let. Povedal, sem, da je 

bilo leto '99 za Perutnino Ptuj 
in perutninarstvo v Evropi pod 
pritiskom dveh negativnih vpli-
vov: ruske gospodarske krize, ki 
je imela korenine v letu 1998 in 
je v lanskem letu povzročila pre-
veliko ponudbo in maksimalno 
znižanje cen na trgih, kjer se tra-
dicionalno pojavlja tudi Perutni-
na Ptuj; drugi negativen vpliv na 
potrošnjo perutninskega mesa pa 
je imela dioksinska kriza. Vse to 
se je odražalo tudi na nekoliko 
nižjem obsegu proizvodnje in 
nekoliko manjšem ekonomskem 
izplenu v letu 1999. Kljub temu 
smo dosegli 560 milijonov bruto 
in 462 milijonov neto dobička in 
skupščina je sprejela sklep, da raz-
delimo 207 milijonov tolarjev do-
bička delničarjem, kar pomeni 51 
tolarjev bruto na delnico." 

TEDNIK: Slovensko gospodar-
stvo je bilo v prvem polletju leto-
šnjega leta uspešno in se ponaša 
s petodstotno rastjo proizvodnje. 
Kako uspešna je bila v tem ob-
dobju Perutnina v svoji proizvo-
dnji in prodaji na domačem in 
tujih trgih? 

"Perutninarstvo je dejavnost, ki 
je pod najrazličnejšimi vplivi, po-
gosto pod takimi, na katere lahko 
zelo malo vpliva. Konec lanskega 
leta se je začela pojavljati druga 
kriza, ki se v letošnjem letu izre-
dno močno odraža v našem poslo-
vanju. Gre za skoraj 50-odstotno 
povečanje cen koruze in soje, gle-
de na letošnje vremenske razmere 
bo tudi v prihodnje naša najpo-
membnejša surovina dražja, zato 

pričakujemo bistveno težje stanje 
v surovinski oskrbi. Poleg tega 
so se občutno podražili energen-
ti, neugoden je tečaj dolarja, s ka-
terim plačujemo večino surovin. 
V prvih sedmih mesecih je Perut-
nina kljub vsemu povečala obseg 
proizvodnje v skladu z načrti, to 
je za dobrih pet odstotkov, dose-
gla načrtovani dobiček in realno 
je pričakovati, da bomo tudi po-
slovno leto sklenili, kot smo na-
črtovali in napovedali. Prodajni 
rezultati tega obdobja so v okviru 
načrtovanih. V Sloveniji prodaja-
mo nekoliko bolje kot v preteklem 
letu, kar je rezultat marketinških 
aktivnosti. Tudi na izvoznih trgih 
nam gre zaenkrat kar dobro, tako 
na tradicionalnih kot na tistih, ki 
jih osvajamo na novo." 

TEDNIK: Lahko med uspehe 
letošnjega leta štejemo tudi ne-
davni obisk inšpektorjev Evrop-
ske unije v vašem podjetju in 
njihovo ugodno oceno? 

"Brez dvoma! Slovenska javnost 
je bila seznanjena z obiskom ev-
ropskih inšpektorjev in njihovim 
dvodnevnim obiskom v Perutnini 
Ptuj skupaj z veterinarsko upravo 
in inšpekcijo republike Sloveni-
je. Temeljito so si ogledali skoraj 
vse naše obrate od primarne do 
končne proizvodnje in nam izre-
kli laskave ocene. Dobesedno so 
izjavili, da niso pričakovali tako 
visokega nivoja sanitarne in teh-
nološke opremljenosti in higiene, 
kot so jo doživeli v naših obratih. 
V podjetju smo s tako oceno zelo 

zadovoljni. Seveda to ni rezultat 
našega dela v zadnjem, krajšem 
obdobju. Pojem kakovosti Perut-
nine Ptuj gradimo zadnjih nekaj 
let tako tehnološko, finančno kot 
izobrazbeno. V ta področja izre-
dno mnogo investiramo z name-
nom, da pripeljemo podjetje na 
takšen nivo, kot so ga sedaj ugo-
tovili evropski inšpektorji. Vse to 
bomo v prihodnje samo še utrje-
vali in potrjevali." 

TEDNIK: Nova, najsodobnejša 
valilnica s konca lanskega leta, 
posodobljena predelava v zače-
tku tega leta in tekoča prenova 
klavnice so samo zadnje velike 
investicije. Kaj še načrtujete v 
investicijskem ciklusu, ki naj bi 
se, po vaših besedah, zaključil v 
letu 2003? 

"Investicijsko obdobje obnove 
Perutnine Ptuj smo začeli v lan-
skem letu, čeprav smo tudi v 
preteklih letih investirali v poso-
dobitev. Letošnje leto se že pre-
veša v drugi del investicijskega 
ciklusa in počasi končujemo ob-
novo perutninske klavnice, ki bo 
tehnološko med najmodernejšimi 
v Evropi. Za drugo leto načrtu-
jemo obnovo tehnologije Tovar-
ne krmil in začetek gradnje druge 
faze predelave z nadgradnjo, kar 
bo omogočilo novo generacijo iz-
delkov V letih 2002 in 2003 bomo 
zaključili prvi zaokrožen ciklus 
obnove družbe Perutnina Ptuj s 

tem, da bomo obnovili tudi osta-
le proizvodne in prodajne objek-
te. Zlasti bomo investirali v živo 
proizvodnjo, transportno, gostin-
sko in maloprodajno dejavnost." 

TEDNIK: Nenehno poudarja-
te potrebo po internacionalizaci-
ji slovenskega gospodarstva. Na 
tem področju tudi veliko delate. 
Kako uspešna je Perutnina pri 
ustanavljanju podjetij in pri dru-
gih naložbah v tujini? 

"V vodstvu vidimo bodočo Pe-
rutnino bistveno drugačno, ne 
omejeno samo na slovenski trg. 
Perutnina ima realne možnosti, 
da tudi v širšem, srednjeevrop-
skem prostoru pomeni veliko več. 

Ne zgolj na prodajnem, temveč 
tudi področju ustanavljanja novih 
družb. Na tem področju intenzi-
vno delamo in pričakujemo, da 
bomo v letošnjem letu kljub ne-
katerim težavam v federaciji BIH 
z družbo Agrokomerc v eni ali 
dveh državah tega prostora pog-
nali novo proizvodnjo." 

TEDNIK: Ob tem poudarjate 
tudi nujnost povezovanja doma-

če predelovalne industrije. Pred 
dvema letoma ste naredili prvi 
korak v to smer z nakupom po-
membnega deleža v Pivki. So že 
kakšni rezultati tega nakupa in 
ali menite, da tudi v drugih pe-
rutninskih družbah v Sloveniji 
že spoznavajo nujnost povezova-
nja, skupnega nastopanja in zni-
ževanja stroškov? 

"Ko smo kapitalsko vstopili v 
Pivko, smo želeli na hitrejši način 
konsolidirati slovensko perutni-
narstvo. Naša vizija je - in osebno 
trdno stojim za tem prepričan-
jem -, da je rast družbe možno 
doseči samo na povečanju mase 
produkta in trženja. S Pivko, ki je 

kompatibilna z našim proizvod-
nim programom, bi lahko na po-
slovnih povezavah in z delitvijo 
proizvodnih in trženjskih funkcij 
dosegli bistveno več doma in v tu-
jini. Žal smo imeli v odnosu s Pi-
vko v preteklem obdobju precej 
negativnih izkušenj, verjetno za-
radi tega, ker je 'v Sloveniji preveč 
gnoja in premalo petelinov ali ob-
ratno'. Zgodilo se je pač to, da so 
se preveč ustrašili našega nastopa 
in so reagirali tako, kot pač so. 
Imam občutek, da se bomo lahko 
z novim vodstvom, ki je v Pivki 
nekaj zadnjih mesecev, bolje po-
govarjali in da bodo počasi razu-
meli, da ne gre zgolj za to, da 
bi nekdo nekoga prevzel in neko-
mu škodoval, ampak za to, da se 
panoga, ki je relativno razdroblje-
na in vendarle nekaj pomeni, bolj 
koncentrira in močnejša dočaka 
vstop Slovenije v Evropo in seve-
da Evropo, ki bo vstopila v Slo-
venijo. Sem pristaš tega, da bomo 
v naslednjih obdobjih, v letu ali 
dveh, poskušali doseči s Pivko 
kvalitetnejšo povezavo, zlasti na 
proizvodni in prodajni strani, s 
tem bomo dosegli tudi boljše 
obvladovanje ekonomike. Razmi-
šljanje ostalih slovenskih perutni-
narjev pa je verjetno takšno, kot 
je bilo: bolje biti sam kot z nekom 
skupaj, ker nekateri pač menijo, 
da če si sam, si bolj fleksibilen 
in lahko sam odločaš o vsem. Tr-
dno verjamem, da tudi Slovenije 
svetovna globalizacija ne bo ob-
šla in slej ko prej bomo pred 
nujnim dejstvom, da se podjetja 
morajo povezovati. Vsi perutni-
narji v Sloveniji smo komajda 
"zreli" za enega velikega evrop-
skega perutninarja in zdi se mi 
škoda, da koraka v povezovanje 
ne naredimo čim prej. Čas bo pri-
nesel svoje, tudi mlekarji so pot-
rebovali kar nekaj časa za resnejše 
povezovanje. Zagotovo bo ta čas 
prišel tudi za klasično mesno in-
dustrijo in perutninarstvo." 

TEDNIK: Vsak uspešen go-
spodarski subjekt, kakršen je 
nedvomno tudi Perutnina, ima 
posreden in neposreden vpliv na 
okolje, v katerem živi. Kako ose-
bno ocenjujete vpliv Perutnine 
na družbeno dogajanje v širšem 
slovenskem ter na ožjem, štajer-
skem in ptujskem območju? 

"Perutnina je za slovenske raz-
mere relativno veliko in zato tudi 
pomembno podjetje. Če se vrnem 
na oceno inšpektorjev iz Dublina, 
je Perutnina primerljiva z dobri-
mi evropskimi podjetji. Zaposlu-
je veliko število ljudi (nekaj nad 
1200 delavcev) in s tem prevzema 
nase veliko socialno obveznost. 
Njeni ljudje pomembno kreirajo 
ekonomski in socialni nivo pro-
stora, v katerem živijo. Podjetje 

ima tako pomembnem vpliv 
način življenje in videz tega p 
štora in tudi Slovenije, saj nji 
politika in gospodarstvo vec 
bolj razumeta, da je Perutn 
eden pomembnih delov slov 
skega gospodarstva. Naša nal( 
je, da z okoljem živimo in z 
znimi aktivnostmi, kot so r 
stave, dobrodelne akcije, špon 
prireditve, poslanstvo vpetost 
družbeno okolje, uspešno nad 
jujemo. Ta odnos bomo nego\ 
in tako vzpostavljali še boljšo \ 
vezavo s potrošniki doma in v i 
šem prostoru." 

TEDNIK: Dejali ste, da imi 
vsaj desetletno razvojno viz 
družbe. Kakšen bo torej rar 
Perutnine do vstopa Sloveniji 
EU in po njem, ko se boste ti 
doma soočili z močno mednai 
dno konkurenco? 

"Že nekaj časa v upravi druž 
delamo na tem, kakšna naj bi b 
in kakšna bo Perutnina v nas 
dnjem desetletnem obdobju. ] 
eni strani smo zastavili intenz 
no investicijsko vlaganje in po: 
dobitev družbe, ki se najbolj vi 
navzven. Smo pa izredno akti\ 
tudi na nekaterih drugih podn 
jih. Intenzivno posodabljamo i 
formacijski sistem. Vanj in še \ 
v kadrovski potencial smo vlož 
ogromno sredstev. V obdobju et 
ga leta bomo zaključili tako in 
novani integrirani informacij« 
sistem v družbi, ki bo omogo« 
upravi in drugim vodstvenim I 
drom, da bodo lahko kvalitetnf 
in zlasti hitreje in natančnf 
spremljali in usmerjali dogajati; 
Izredno pozornost namenjaB 
izobraževanju kadrov, saj veffl 
da samo izobraženi in pravili 
motivirani sodelavci lahko nar 
dijo to, kar pričakujemo. To 
visok nivo kakovosti, optimall 
stroški in kvaliteten nastop do p 
trošnika. Del naše vizije je tu 
zavedanje, da bomo morali še bc 
obvladovati poslovne stroške I 
vseh nivojih in še bolje stre 
potrošnikom doma in v tujin 
Perutnina vidi svojo internaci' 
nalizacijo v tem, da bo na tuj' 
trgih povečevala svojo prodaj® 
prisotnost, zlasti pri gotovih pi< 
izvodih, da bo uvajala nove ^ 
neracije proizvodov, ki bodo ^ 
bolj prepoznavni in kakovostnih 
sprejemljivi na naših tradicion^ 
nih in novih trgih. Z ustanavlja^ 
jem novih družb v drugih držav^ 
pa bomo ustvarili večjo dimen^ 
jo skupine Perutnina Ptuj. Pef' 
nina je že danes evropsko podje' 
in se lahko meri z dobrimi 
ropskimi podjetji v naši panO? 
Imamo tudi potreben potenc'^ 
da vse, kar načrtujemo za prih' 
dnost, tudi dosežemo." 

Jože Brac^ 

Evropski inšpektorji niso pričakovali tako visokega nivoja sanitarne in tehnološke opremljei 
sti in higiene, kot sojo doživeli v obratih Perutnine Ptuj 

Dr. Roman Glaser, že osem let predsednik uprave in general-
ni direktor Perutnine Ptuj: "Zgodovina je pomembna in nanjo 
se je včasih dobro spomniti in se iz nje kaj naučiti. Vendar ne 
smemo živeti na bremenu in slavi preteklega obdobja ... Pe-
rutnina je že danes evropsko podjetje in se lahko meri z dobri-
mi evropskimi podjetji v naši panogi, imamo pa tudi potreben 
potencial, da vse, kar načrtujemo za prihodnost, tudi doseže-
mo." 

Perutnina Ptuj, d.d., je v letu 1999 s prodajo ustvarila 
15.226.839.000,00 tolarjev prihodka. Osnovni kapital družbe zna-
ša 4.169.374.000,00 tolarjev. V letu 1999 so v Perutnini pridelali 
19 milijonov 935 tisoč valilnih jajc, skoraj 20 milijonov dan sta-
rih piščancev, proizvedli 68.500 ton krmil in zredili 30.444 ton 
piščancev. Na trg so dali 23.768 ton pripravljenega perutninske-
ga mesa in 10.072 ton mesnih izdelkov. 



' p rUJ / CERKEV SV. JURIJA - OBNOVLJENI BISER 

Ob kontu obnove 
arefoletni shod 
Ql) koncu obnove cerkve vabi župnija sv. Jurija na slovesni 
l,|agosiov in svetoletni shod. Za Ptujčane pomembna slove-
snost bo v nedeljo, 10. septembra, ob 10. uri, vodil pa jo bo 
mariborski škof dr. Franc iiramberger. Pri maši bo sodelo-

zbor sv. Viktorina s solisti Andrejo Zakonjšek, Dragico 
Kovačič, Janezom Lotričem in Emilom Baronikom. Dirigi-
fgl bo prof. Maksimilijan Feguš. Program obsega različne 
rborovske pesmi ter Mozartovo Kr-nnungsmesse. 

Ob 13. uri se bo začel zabavni 
program, v katerem bodo nas-
topili folklorna skupina ptujske 
bolnišnice, skupina Gloria, pi-
halni orkester Podlehnik in an-
sambel Ptujskih 5. Spremljal ga 
bo bogat srečelov. Za hrano in 
pijačo bo poskrbel Gastro, d. o. 

o., iz Ptuja. 
Cerkev sv. Jurija je zablestela 

v vsej svoji krasoti. Po treh le-
tih trdega dela smo obnovili os-
trešje in kritino ter popleskali 
zunanjščino cerkve. Dela so iz-
vajali Gradbeno podjetje Ptuj, 
kleparstvo Martin Kokol, tesar-

stvo Matjašič in Oblak ter Trs-
tenjak, d. o. o., Ptuj. 

Ostaja nam še ureditev okoli-
ce cerkve. Postaviti želimo gale-
rijo doprsnih kipov pomembnih 
ptujskih osebnosti, povezanih s 
cerkvijo svetega Jurija in mes-
tom Ptujem. Za začetek te ga-
lerije bomo slovesno odkrili 
obeležje dvema duhovnikoma, 
ki sta delovala v naši župniji 
ne le na duhovnem, ampak 
tudi na zgodovinskem, umetno-
stnem in jezikovnem področju. 
To sta zgodovinar in pisec šte-
vilnih rokopisov Simon Povo-
den (1753 v Vrhovcih pri Sv. 
Juriju ob Pesnici, 1841 na Ptu-
ju), ki je dal vgraditi na zunanji 
strani sten cerkve stare nagro-
bnike (Povodnov muzej), in je-
zikoslovec, narodni buditelj in 
socialni delavec d r Jožef Mur-
šec (1807 v Bišu pri Sv Bolfen-
ku v Slovenskih Goricah, 1895 
v Gradcu). Prvi doprsni kip je 
izdelal akademski kipar Viktor 
Gojkovič, drugega pa akadem-
ska kiparka Irena Čuk. 

Vsi, ki se boste slovesnosti 
udeležili, boste s svojo navzoč-
nostjo pokazali, da vam je Ptuj 
'biser in zakladnica tisočletij'. 

Prisrčno vabljeni. 

p. Slavko Krajnc 

TEDNIKOVA KNJIGARNICA 

BoMnIske p r o v l / l c e -

knjižna lepofha xa 
odrtMle in otroke 

Minulo leto je v založniš-
tvu Zveze društev sloven-

j skth likovnih umetnikov v 
zbirki Umetniška slikanica 

I izšla knjiga, kakršno bi si 
želelo vsako mesto, vsak 
kraj. Bohinj, naravni biser, 
je k ogrlici lepote prinizal 
čudovito knjižno umetniško 

( izdajo z jasnim, preprostim 
I naslovom Bohinjske pravljl-
I ce. 

I To je knjiga, ki se je kar ne 
' morem nagledati in "nab-
irati", to je knjiga za vsak 
. dom in z veseljem bi jo 
'sprejela v dar ali jo podar-
jala prijateljem, kajti vsa je 
lepa: zamolko zelene platni-
ce žametastega otipa, zlate 
črke izbrane oblike v naslo-
vu in na hrbtu knjige, na prvi 
platnici imenitna ilustracija 
lovca In Zlatoroga slikarja 
Rudija Skočirja, na zadnji 
platnici se blešči ravno prav 
veiik bohinjski grb. Blago 
rumeni listi imajo premišlje-
no oblikovano, z inicialka-
mi začeto besedilo pravljic 
ali pravtjojc, kakor j im reče-
jo domačini. 

Pravljice, vseh jih je osem-
najst, je po pripovedovanju 
domačih pravljičarjev v na-
rečju zbirala in zapisala Ma-
rija Cvetek in jih za lažje 
branje in razumevanje pre-
vedla v knjižno slovenščino. 
Tako ima knjiga devetdeset 
umetelno oštevilčenih stra-
ni, kjer je vsaka pravljica za-
pisana dvakrat, narečno in 
knjižno. 

Ilustracije k pravljicam so 
prispevali vrhunski sloven-
ski umetniki, ki so kakorkoli 
povezani z Bohinjem. Le-ti 
so si sami izbrali pravljico 
in jo likovno interpretirali, 

kar daje celotni izdaji Še 
poseben čar. V Bohinjski 
pravljicah najdete umetni-
ne naslednjih mojstrov: Ma-
rije Lucije Stupice, Rudija 
Skočirja, Kostje Gatnika, 
Matjaža Schmidta, Kamile 
Volčanšek, Jelke Godec 
Schmidt, Dušana Muca in 
Črtomira Fretiha, ki je bit 
tudi vodja projekta. 

Bohinjske pravljice so 
samosvoja posebnost v 
pravljičnem svetu, saj se 
razlikujejo od večine ev-
ropskih vrstnic. Čeprav ima-
jo pravljične temelje, ki j ih 
najdemo tudi v pravljicah 
drugih narodov, je podoba 
bohinjskih temelječa na zna-
čilni kmečki drži do sveta, 
ki nas obdaja. To pač niso 
pravljice iz bogatih gradov, 
marveč jih preveva elemen-
tarno razumevanje sveta, 
prežeto s humorjem in po-
vezano z materjo Naravo. 

Knjigo zaključuje z bese-
do o likovnih ustvarjalcih 
pričujoče knjige (Bohinjske 
pripovedi v podobi, str. 77 
do 81) Judita Krivec Dragan, 
Marija Cvetek je naslovila 
spremno besedo Bohinj-
skim pravljicam na pot v 
svet (str. 83 do 87) in doda-
la pojasnila za lažje razume-
vanje bohinjskega narečja 
(Beseda o zapisih narečnih 
tekstov, str. 89). Knjiga 
vsebuje tudi Posvetitev Jo-
žeta Dežmana ter seznam 
pripovedovalcev. 

Za pokušino preberite v 
današnji Tednikovi knjigar-
nici prvo pravljico (v knjižni 
slovenščini) iz zares žlahtne 
knjige Bohinjske pravljice: 

Bog je svet delil 
Bog je ljudem svet delil. 

Vse je že razdelil, a tam ob 
strani je stalo še nekaj ljudi. 
Pozabil je nanje, ker se niso 
nič prerivali in oglašali. So 
se mu pa zasmilili, ker so 
bili tako potrpežljivi in skro-
mni. Jim je pa od svojega 
odstopil najlepši svet, zato 
se pa zdaj Bohinj imenuje. 
Bohinj pride od Boga, ker 
Bohinjci Bogu rečemo Boh. 

Liljana Klemenčič 

PA BREZ ZAMERE 

Mesto bipolarnosti 
v zadnjem času mi je na ušesa 

prišla zanimiva izjava o mojem 
pisanju, ki naj bi bilo nejasno in 
zamotano. Čeprav se s temle dejs-
tvom vsekakor ne morem strinjati, 
pa sem se vendarle odločil, da ga 
bom pri tokratnem pisanju skušal 
upoštevati. Tistim, ki moje pisanje 
berete bolj ali manj redno in ki se 
vam vseeno ne zdi nerazumljivo, 
pa se že vnaprej opravičujem in 
obljubljam, da bo prihodnji teden 
tukaj spet možno prebrati kakšen 
manjši esejček spodaj podpisane-
ga, kot je to že v navadi. Tokrat pa 
bomo jedrnati, preprosti in jasni. 
Sli pa se bomo ure pravljic. Pra-
vljice vendar lahko razume prav 
vsak, mar ne? 

Torej: nekoč, nekje v deželi, re-
cimo ji, kaj jaz vem, recimo Nem-
čija, je živel mož po imenu Hans. 
Hans je bil zvedave narave, rad 
je odkrival nove reči ter potoval. 
Tako je nekega poletja sklenil, da 
bo na počitnice odpotoval na Bal-
kan. Ker pa je Hans vedel, da je 
Balkan še neraziskana, divja de-
žela, seje odločil, da obišče le naj-
bolj severno deželo, ki se ji reče 
Slavonija, ups, pardon, Sloveni-
ja. Potem ko se je dodobra pre-
pričal, da v Slovaški, no, khm, 
Sloveniji pa res več ne divja voj-
na ter da tam doli ne živijo več 
v plemenski skupnosti, je napol-
nil kovčke, sedel v svoj nov, ble-
steč mercedes ter se odpeljal novim 
avanturam naproti. Kljub njego-
vi avanturistični žilici pa ga je, 
medtem ko se je bolj in bolj prib-
liževal mejnemu prehodu, vseeno 
malce stiskalo v grlu. Nova, nera-
ziskana dežela je to, je modroval, 
kdo ve, kaj vse me čaka na drugi 
strani. 

Ker pa naš Hans ni neka reva, 
je stisnil zobe, za vsak primer še 
malce potrepljal in pogladil svoj 
mercedes ter strumno prestopil Ru-
bikon. Alea iacta est. Kocka je pa-
dla. Poti nazaj ni bilo več. Zdaj 
ali nikoli. Za svoj cilj si je izbral 
najstarejše mesto v deželi, saj je 
povsem logično sklepal, da ne bo 
brcnil mimo, kajti v starejših mes-
tih je praviloma kar nekaj zanimi-

vosti. Medtem ko se je vozil proti 
svojemu cilju, je na svoje veliko 
začudenje ugotovil, da je dežela 
prav lepo razvita in sila simpati-
čna. No, ceste bi lahko bile malo 
boljše, ampak itak je pričakoval 
zgolj kolovoze, tako da ni bil pre-
več razočaran. Ko pa je pred seboj 
ugledal še čudovito veduto mesta, 
ki je bilo njegov cilj, pa je bil 
naravnost navdušen. Vendar pa 
revež še slutil ni, kakšna neprijet-
na presenečanja ga še čakajo. V 
času svojega počitnikovanja se je 
namenil stanovati v hotelu v cen-
tru mesta, saj je želel biti blizu 
mestnemu utripu (za katerega pa 
tisti manj naivni itak vemo, da je 
takšen kot pri crknjenem konju -
zgolj medklic). Na svoje začude-
nje pa je ugotovil, da do njegove-
ga hotela z avtom sploh ni mogoče 
priti, saj je celotno mesto dobese-
dno paralizirano zaradi nekakšne 
dirke biciklistov. Ko mu je policaj 
v polomljeni angleščini razložil, 
da vse tja do večera ne bo mogel z 
avtomobilom do svojega hotela, se 
je naš junak odločil, da jo bo peš 
mahnil na ogled največje zname-
nitosti mesta, na mestni grad. Pot 
po grajskem griču se mu je zdela 
kratka, saj je sam pri sebi tuhtal, 
kako je mogoče, da se zaradi bi-
ciklov zapre tri četrtine mesta. 
Največje presenečenje pa ga je 
vendarle še čakalo. Ko je prisopi-
hal na vrh grajskega griča, je ne-
premično obstal ter z izbuljenimi 
očmi nemo strmel v pnzor, ki se 
mu je ponudil. Zraven čudovitega 
gradu je stala nekakšna propada-
joča podrtija, ki je včasih očitno 
bila del gradu, sedaj pa je še naj-
bolj podobna kakšni baraki, kot 
jih je videl prejšnje leto v Sibiriji. 
Čutil je, kako mu navdušenje nad 
novo odkrito deželo in še posebej 
tem mestom hitro kopni. Ker mu je 

bil pogled na podrtijo ob takšnem 
gradu skrajno nagnusen, pa tudi 
ura je že bila pozna, se je odločil, 
da še enkrat poskusi srečo s hote-
lom. Tokrat se mu je posrečilo priti 
do hotela, a kaj, ko je videl, da ta 
hotel sploh nima parkirnih mest, 
pa še tisto malo pločnika, kjer bi se 
dalo zasilno ustaviti, je bilo zase-
deno z gradbenim materialom ter 
zidarskim odrom, saj so obnavljali 
sosednjo hišo. Hans je zdaj pa res 
imel vsega dovolj, sedel je v avto, 
zabentil nekaj čez primitivne bal-
kance ter jo jadmo ucvrl čez mejo. 
Odveč je poudarjati, da Hansa v 
to zagamano deželo in to mesto ne 
bo več, pa tudi prijateljem je ne bo 
ravno priporočil. 

Kaj se lahko naučimo iz te pra-
vljice? Ptuj je mesto bipolarnosti 
in protislovij. Na eni strani ima-
mo biciklistične dirke, zaradi ka-
terih je mesto dva dni popolnoma 
paralizirano, na drugi strani ima-
mo fuzbalsko moštvo, ki žogo muči 
v tretji(!!!!) državni ligi. Na eni 
strani imamo propadajočo grajsko 
restavracijo, na drugi strani se s 
svetlobno hitrostjo gradi policijska 
postaja. Po eni strani se gremo 
turizma, po drugi strani pa sredi 
največje turistične sezone obnav-
ljamo bajte v centru mesta in s tem 
kazimo podobo mesta - da se razu-
memo, sama obnova me ne moti, 
celo pozdravljam jo, moti pa me 
timing te obnove. Tako bi lahko 
našteval cel dan, a naj bo dovolj. 

Vraga, pa sem obljubil, da bom 
jasen in preprost. Očitno pač ne 
morem iz svoje kože. Komur ni 
potegnilo, se mu globoko opravi-
čujem. Očitno tudi pravljic (ali pa 
morda teh še posebej) ne (z)more 
brati prav vsak. 

Gregor Alič 

PTUJ / TRETJI TRADICIONALNI 
KONCERT SKUPINE SPOZNANJE 

Prisluhnimo mladim peviem 
Glasbena skupina Spoznanje deluje na Ptuju že vrsto 
let. Od začetka delovanja pa do danes se je zvrstilo 
že nekaj generacij, ki so kot mladi fantje in dekleta 
igrali in peli v tej skupini. V trenutni zasedbi je osem 
članov, starih od 16 do 23 let, ki želijo predstaviti 
svoje delo občanom Ptuja in okolice. 

Ta zasedba deluje že četrto leto in se lahko pohvali z ne-
katerimi odmevnimi nastopi. Pred dvema letoma so igrali 
na srečanju mladih iz vse Slovenije v Stični, kjer se vsako 
leto zbere okrog 10.000 mladih. Nastopali so v Cankarjevem 
domu ob 4. obletnici radia Ognjišče, na srečanju mladih v 
Mariboru v dvorani Tabor, ki je bila napolnjena do zadnjega 
kotička, in nenazadnje tudi ob obisku papeža, ko je blagoslo-
vil škofa Antona Martina Slomška za blaženega. Med temi 
veliki nastopi imajo mnogo manjših koncertov po celi Slove-
niji, udeležujejo pa se tudi dobrodelnih prireditev. 

Za domače občinstvo prirejajo v poletnih mesecih koncert, 
ki ga prirejajo že tretje leto zapored. Zaigrali vam bodo raz-
lične pesmi, od duhovnih pa tudi ročk skladbe se bodo našle 
na njihovem repertoarju. Tako kot vsako leto bo tudi letos 
koncert obogaten s srečolovom in gosti. 

Vstopnine ni, zato vabijo tako mlade kot tiste nekoliko sta-
rejše, da se jim pridružite in prisluhnete njihovemu petju. 

Koncert bo v petek, 8. septembra, ob 19.30 uri na dvori-
šču minoritskega samostana na Ptuju. 

Vabljeni! 

Andrej Erbus 

FILMSKI KOTIČEK 

Af/s/ f a : nemogoče 2 
Mission: Impossible 2) 
Verjetno ste že precej slišali o današnjem fil-

mu in o nemogoči nalogi, ki jo v njem mora rešiti 
agent Hunt. Sedaj pa vas verjetno zanima, ali je 
film dober ali pa je tudi ta nemogoč, tako kot že 
obljublja njegov naslov. 

Priznanemu znanstveniku končno uspe ustva-
riti protivirus vsem vrstam gripe. Toda za njegov 
nastanek je moral združiti vse vrste virusa gripe, 
da mu je lahko naredil učinkovitega nasprotnika. 
Prav ta smrtonosni virus pa se znajde v nepravih 
rokah in naloga agenta Ethana Hunta (Tom Cru-
ise) je, da reši svet pred strašno infekcijo. 

Tajni agenti. Šarmantni, postavni, spretni, v 
pičlem času se naučijo ravnati z najnovejšo te-
hnologijo. Toda to še zdaleč ni vse. Le vprašajte 
veterana James Bonda. Stavim, da bi novopeče-
nemu agentu Huntu imel marsikaj povedati. Na 
primer: vedno imej zloščene čevlje in urejeno fri-
zuro. Nikoli ne sprejemaj nalog, kjer se omenja-
jo kakršnikoli virusi. Ter najpomembneje: nikoli 
se ne zaljubi v eno žensko, pogreti je treba rjuhe 
vsake, ki zgleda količkaj spodobno. Vse našteto 
potrjuje, da je Hunt popoln začetnik. Upajmo, da 
bo tak tudi ostal. 

Sicer pa je Tom Cruise igralec, ki ljubi adre-
nalin. V svojih filmih je že pilotiral vojaška leta-
la, se vozil s težkimi motorji ter dirkal v formuli 
ena. Tokrat nas preseneti s plezanjem po previ-
snih pečinah. Ni kaj - ženske se bomo še enkrat 
strinjale, da je mnogo bolj prijetno gledati Toma 
v oprijeti majici, visečega na previsni pečini, kot 
v suknjič odetega James Bonda s primerno po-
ravnano kravato. 

Naslov obljublja misijo, ki je ni mogoče izve-
sti. Toda lahko vam zaupam, da je kljub temu 
izvedljiva. Filmske reklame obljubljajo še marsi-
kaj, ena bolj spornih trditev je ta, da je film do-
ber Ali so se spet zlagali? Prepričajte se sami, 

Nataša Zuran 



PO NAŠIH mUUIH 

ZETALE / PO VEČLETNEM PRIZADEVANJU NOVA SOLA 

Žetalski zaietek 
novega tisoiletla 
162 učencev z območja občine Žetale je v ponedeljek zače-
lo pouk v novi, sodobni šolski stavbi. Svečano so jo odprli 
v petek, 1. septembra, in ob tem pripravili veliko slove-
snost. Otvoritve so se udeležili številni domačini in prav 
tako številni gostje - predstavniki politike, pedagoške stro-
ke in gradbinci. 

Nova šola meri 2.400 kvad-
ratnih metrov, ima 9 sodobno 
opremljenih učilnic, tri specia-
lizirane učilnice, sodobno telo-
vadnico, 7 kabinetov, zbornico 
in pisarne, moderno opremlje-
no kuhinjo, pa tudi osvetljeno 
zunanje igrišče, urejeno infra-
strukturo in čistilno napravo. 
Investicija je veljala 400 mi-
lijonov tolarjev, od tega je dr-
žava prispevala 231 milijonov, 
občani občine Žetale pa so del 
sredstev prispevali tudi s samo-
prispevkom, ki ga bodo plače-
vali še naslednji dve leti. Tako 
župan Anton Butolen kot rav-

nateljica šole Marija Knišič ob 
otvoritvi nista skrivala navdu-
šenja nad veliko in pomembno 
pridobitvijo. Župan je v slav-
nostnem nagovoru dejal, da za 
Žetale ni dileme, ali smo v tre-
tje tisočletje vstopili letos ali se 
bo to zgodilo v začetku prihod-
njega leta: "Za nas se 21. stoletje 
začenja danes, v petek, 1. sep-
tembra!" V nadaljevanju je An-
ton Butolen dejal, da "se danes 
le še malokdo spomni leta 1992, 
ko je takratna skupščina občine 
Ptuj sprejela strategijo razvoja 
šolstva v Halozah in OS Žetale 
postavila takoj za OS Videm. 
Na osnovi te strategije smo se 
leta 1994 prijavili na natečaj RS 
in uspeli, tako da je bila naša 
šola predvidena za gradnjo v le-
tih 1995, '96 in '97." Nato je 
poudaril, da je bila najprej pre-
dvidena adaptacija stare šole in 
dograditev manjkajočih pros-

torov. Izdelana je bila študija, 
ki je pokazala, da je adaptacija 
gradbeno vprašljiva, predraga, 
predvsem pa na neprimernem 
prostoru. Tako so prizadevanja 
stekla v drugo smer in bivša 
skupna občina Majšperk je za-
čela iskati novo lokacijo ter dala 
izdelati idejni načrt, ki ga je po-
trdila služba za investicije pri 
ministrstvu za šolstvo in šport. 
V nadaljevanju so uspešno reše-
vali probleme s pridobivanjem 
zemljišča, lokacijskega dovol-
jenja, gradbene dokumentacije, 
statusa šole ... Ob kostanjevem 
pikniku leta 1997 so položili te-

meljni kamen in naporna zgo-
dba se je nadaljevala v novi 
občini Žetale vse do slovesne 
otvoritve. 

Ko je občina Žetale prevzela 
investicijo od občine Majšperk, 
je bilo za šolo poravnanih 73 
in pol milijona tolarjev in v 
novi občini so računali, da bo 
za dokončanje potrebnih 285 
milijonov tolarjev. Pogodba o 
sofinanciranju je zagotavljala 
50-odstotni delež države od na-
črtovanih 334 milijonov tolar-
jev, po cenah na dan I. januarja 
1998, država pa k tem cenam 
ne priznava revalorizacije in ne 
obresti. Nov problem je povz-
ročila uvedba davka na dodano 
vrednost, ki je gradnjo podražil 
za 45 milijonov, kar država zno-
va ne priznava. Tako Anton 
Butolen kljub veselju razoča-
ran ugotavlja, da so občani 
ene najrevnejših slovenskih 

občin ves petletni samoprispe-
vek podarili državi kot razliko 
med 3-odstotnim prometnim in 
19-odstotnim davkom na do-
dano vrednost. Ker je kmalu 
po podpisu pogodbe o 
50-odstotnem sofinanciranju s 
strani države začel veljati nov 
zakon o 70-odstotnem deležu 
države, se je bilo treba leto in 
pol boriti za zakonsko finan-
ciranje novogradnje, pri čemer 
je Butolen, kot je dejal v svo-
jem govoru, uporabljal vsa, tudi 
skrajna sredstva. Za razumevan-
je se je zahvalil bivšemu šolske-
mu ministru dr. Pavletu Zgagi, 
ki je po pogovoru na štiri oči 
in po lastnem prepričanju ho-
tel spoznati usodno napako pra-
vnikov, prav tako državnemu 
sekretarju Matjažu Vrčku. Sred-
stva pa bodo v Žetale dobili šele 
prihodnje leto, zato upajo, da 
bo proračun za leto 2001 sprejet 

čim prej. 
Kakorkoli že, nove šole se ve-

selijo tudi učenci, ki so na dan 
otvoritve pripravili pester kul-
turni program. Poleg domačih 
učencev so nastopili še člani 
folklornega društva Rožmarin 
Dolena, oktet Rogatec, ljudske 
pevke in dramska igralka Jerca 
Mrzel. Novo šolo sta blagoslo-
vila škof dr. Anton Stres in do-
mači župnik Štefan Zver. Po 
prerezu vrvice je šolo simbolič-
no odklenila učenka Nina Jaz-
bec in s tem odprla vrata svojim 
sošolkam in sošolcem, ki so v 
ponedeljek sedli v povsem nove 
šolske klopi v sodobnih in 
svetlih učilnicah. Prav gotovo 
se strinjajo z županom, da je 
taka pridobitev vredna nekaj-
mesečnega prehitevanja prelo-
ma tisočletja. 

JB 

Vrvico pred vhodom v novo šolo so skupaj prerezali (z leve): nekdanji učenec in dolgoletni uči-
telj v OŠ Žetale Avgust Bedenik, župan Anton Butolen in državni sekretar v ministrstvu za 
šolstvo Matjaž Vrčko 

ZGORNJI PORCIC / DOBILI NOV ASFALST 

Razvoj Sv. Tro/i ce 
sloni iudi na furumii 
v Zgornjem Porčiču v krajevni skupnosti Sveta IVojica v 
občini Lenart so v petek slovesno odprli slabe tri kilome-
tre novo asfaltirane lokalne ceste, ki Sv. Trojico preko Zg. 
Porčiča povezuje z Lenartom. Posodobljeno lokalno cesto 
sta za promet odprla lenarški župan Ivan Vogrin in predse-
dnik sveta KS Sv. TVojica Franc Rojko. Že čez dober teden 
dni pa bodo na Lenarškem odprli posodobljeno cesto od 
Lenarta do Sv. Jurija, s čimer uresničujejo letošnji široko 
začrtan program modernizacije cest. V prihodnjih osmih 
letih pa naj bi bilo v Lenartu dokončno asfaltiranih tudi 
ostalih 160 km neasfaltiranih cest. 

Slovesno otvoritev asfaltiraj 
lokalne ceste v Zgornjem Poi 
čiču so združili s podpisom p( 
godbe za izdelavo novih org( 
v cerkvi sv. Trojice. Pogodbo j 
naložbo, katere vrednost je 63, 
milijona tolarjev, so podpisa 
predsednik sveta krajevne ski 
pnosti Sv. Trojica Franc Rojk( 
lenarški župan Ivan Vogrin, d: 
rektor Škofijske orglarske deh 
vnice Brane Košir in trojišl 
župnik Lovrenc Anžel. Orgl 
naj bi bile izdelane v dveh leti! 
namenjene pa tudi različnir 
koncertom, ki jih načrtujejo pi 
Sv. Trojici. 

Po ureditvi stopnic, ki od cei 
kve sv. Trojice vodijo do Troji 
škega jezera, bodo nove orgle ž 
druga večja pridobitev pri Svei 
Trojici, kjer si na moč prizade 
vajo, da bi v svoj kraj z zname 
nito baročno cerkvijo sv. Trojic 
pritegnili še več obiskovalce 
Letos je bil v ta namen pri Si 
Trojici izdan prospekt, ki g 
je izdalo tamkajšnje turistični 
društvo. 

ai Zg. Porčič dobil nov asfalt in širšo lokalno cesto 

PTUJ/ . . 
JESENSKI ZIVZAV 
V LOGARSKI 
DOLINI 

Vabljeni na 
družinski izlet 

Letošnji jesenski živžav bo 
ptujsko društvo prijateljev mla-
dine za spremembo pripravilo 
kot družinski izlet v Logarsko 
dolino. Izvedli ga bomo v so-
boto, 30. septembra. Z avtobusi 
se bomo odpeljali v enega naj-
lepših kotičkov Slovenije, kjer 
bomo preživeli dan v igri, us-
tvarjalnih delavnicah in zabavi 
ter se zvečer skupaj vrnili do-
mov. Pred Hotelom Plesnik 
bomo imeli piknik, iskali skriti 
zaklad, uživali v naravi.. . 

Da bomo lahko izlet oziroma 
živžav kar najbolje pripravili, 
smo se odločili, da popeljemo na 
izlet samo okoli 100 udeležen-
cev — otrok in staršev. Otrokom 
do 12. leta plača izlet Društvo 
prijateljev mladine Ptuj, starši 
in starejši otroci pa prispevajo 
le simbolično kotizacijo 1500 
SIT. V informacijo: ekonomska 
cena celotne storitve je 5000 SIT 
po osebi. Otroci brez spremstva 
staršev se izleta ne morejo ude-
ležiti! 

Če se želite izleta udeležiti, 
pokličite D P M Ptuj po telefonu 
774 278 ali 031 545 361 ali se 
oglasite na sedežu društva v Mi-
klošičevi 5 v 1. nadstropju vsak 
delovni dan med 8. in 13. uro. 

Dušan Sterle, 
predsednik DPM Ptuj 

MAJŠPERK / ZLATOPOROČENCA 
MARIJA IN VLADIMIR KAJZOVAR-

Bila sva mlada oba 
Natanko 50 let po tem, ko sta si prvič rekla DA, sta minuk 
soboto, 2. septembra, v slavnostni dvorani občine Majšperl 
pred župana Franca Bezjaka in matičarko Francko Petro 
vič stopila Marija in Vladimir Kajzovar iz Majšperka 73. 

Zlatoporočenca Marija in Vladimir Kajzovar sta po 50 letih 
ponovila zakonsko zvestobo. Foto: M. Ozmec 

Zlati ženin Vladimir je bil rojen leta 1925 v Doklecah in je bil 
po poklicu mizar v TGA Kidričevo. Zlata nevesta Marija, rojena 
Forštnerič, pa je zagledala luč sveta dve leti kasneje v Bolečki vasi 
in je kar 35 let poleg gospodinjstva delala v TVI Majšperk. Poročila 
sta se 2. septembra 1950. V zakonu so se jima rodili trije otroci - sin 
in hčerki, jesen življenja pa jima lepšajo še štirje vnuki in pravnuk. 
Zlati poročni priči sta bila sin Vladimir Kajzovar (knnižničar in 
voditelj na radiu Ptuj) ter mlajša hčerka Irena Kajzovar, učiteljica 
in likovna umetnica. 

-OM 



G O R I Š N I C A / MRLIŠKA VEŽICA KMALU D O K O N Č A N A 

Hovi trije poslovilni prostori 
pred mesecem dni so gra-
^bcnilii mariborsiiega pod-
jetja Sortima opravili vsa 
gradbena dela na objektu 
[lOve mrliške vežice v Goriš-
iiici, ki bo namenu služila že 
od sredine septembra, tre-
nutno potekajo ureditvena 
dela zunaj vežice, notranjo-
sti pa že dobiva dokončno 
podobo. Naložba bo občino 
veljala okrog 45 milijonov 
tolarjev in bo ena pomem-
bnejših letošnjih pridobi-
tev. 

Nova mrliška veživa pri gori-
šniškem pokopališču je nastala 
kar na temeljih stare, ki pa je, 
kot je dejal predstavnik občine 
za področje infrastrukture Slav-
ko Bratuša, že pred mnogimi leti 
odslužila. Čas je vežico že zdav-
naj prerasel, v precej veliki župni-
ji, kot je sv. Marjeta v Gorišnici, 
pa so več poslovilnih prostorov za 
umrle nujno potrebovali. V novi 
vežici bodo na razpolago trije po-

slovilni prostori. Notranja avla je 
pokrita, deloma je pokrit tudi zu-
nanji prostor, vežico pa dopol-
njujejo še nekateri spremljajoči 
prostori. Vežice je zasnovana v ob-
liki križa, kar je v skladu z bližnjo 
okolico in še posebej z znameni-
timi litoželeznimi križi. Za gori-
šniško vežico so značilne arkade, 
ki dajejo novemu objektu posebej 
prijazno podobo. 

Takoj ko bodo delavci končali 

vsa dela pri vežici - v občini ob-
ljubljajo, da bo še to sredi sep-
tembra -, bo tudi uradno pričela 
služiti namenu. Manjšo otvorit-
veno slovesnost pričakujejo šele 
1. novembra, ko naj bi bila v 
pokopališki kapeli slovesna maša 
in bodo vežico najverjetneje tudi 
blagoslovili. 

Foto:P.Kirič 

Tatjana Mohorko 

STROKOVNJAKI ENERGETSKE PISARNE SVETUJEJO 

Nastavitev oljnih in plinskiih gorilnikov 
Nadaljevanje iz prejšnje številke 

Kemična sredstva seveda za okolje niso popolno-
ma neškodljiva, zato bodimo previdni pri uporabi 
in ravnajmo strogo po navodilih proizvajalca. Za 
pomoč lahko prosimo tudi najbližje dimnikarsko 
podjetje, ki je specializirano za kemično čiščenje ko-
tlovskih naprav. Čiščenje dimnika in drugih dimo-
vodnih naprav prepustimo raje dimnikarju, ki bo 
delo opravil strokovno. 

Čiščenje specialnih kotlov, ki so namenjeni kurje-
nju s plinom, prepustimo raje pooblaščenemu servi-
serju, ki bo poleg čiščenja preveril tudi nastavitve 
gorilnika in drugih elementov kotla. 

Pred ogrevalno sezono je dobro pred nastavitvijo 
gorilnika zamenjati šobo gorilnika, ki mora biti pra-
vilne dimenzije glede na moč kotla in v mejah, ki je 
določena v navodilih oziroma tablici gorilnika. Moči 
kotla in gorilnika morata biti med seboj usklajeni. 

Serviser nato nastavi gorilnik in pri tem spremin-
ja posamezne parametre (količino zraka, dak črpalke 
goriva itd.) tako in toliko časa, da dobi najbolj opti-
malne vrednosti zgorevanja in. Že sprememba enega 
naštetih parametrov poruši optimalnost zgorevanja. 

Kasneje na tako nastavljenem gorilniku ne smemo 
nič spreminjati. Zamenjava šobe z drugo dimenzijo 
(večji ali manjši pretok goriva) ni dopustna, potre-
bna je ponovna nastavitev gorilnika. To velja tudi za 
zamenjavo vsakega bistvenega dela sestavnega dela 
gorilnika (oljne črpalke itd). Šobe gorilnika ne mo-
remo menjati na "pamet", saj je od nje odvisna moč 
kotla in tudi doseganje optimalnih mejnih vrednosti 
oz. parametrov za dimno število, prag toplotne izgu-
be, CO, SOj, NO^, Oj, ki so določene v naših predpi-
sih (Ur. list RS 73/94). 

Vsako izmerjeno vrednost je treba primerjati z mej-
no oziroma dopustno, ki ne sme biti prekoračena. Iz 
vseh navedenih podatkov je možno oceniti kakovost 
zgorevanja, toplotne izgube, izkoristek celotne ogre-
valne naprave in gospodarno porabo goriva. 

Sajavost se meri z odvzemom dimnih plinov na iz-
hodu iz kotla s posebno napravo, v kateri se obarva 
filtrski papir (več kot je saj, temnejši je papir). Ob 
primerjavi z lestvico sajavosti mora biti filtrski papir 
skoraj bel (vrednost 1 in 2). 

Koncentracija CO^ v dimnih plinih naj bo čim bli-
žje 13,5 vol. %. 

Temperatura dimnih plinov naj se pri klasičnih 
kotlih giblje med 160 in 200 °C, merjene na izstopu 
iz kotla. Pri nizkotemperaturnih in kondenzacijskih 
kotlih pa naj bo temperatura dimnih plinov po pri-
poročilih proizvajalca kotla, običajno nekaj stopinj 
nad temperaturo povratne ogrevne vode. 

Za nastavitev gorilnika in merjenje parametrov 
potrebuje serviser ustrezno merilno opremo. Servi-
serju, ki te opreme nima, zato ne smemo zaupati na-
stavljanja gorilnika. 

Iz vsega omenjenega sledi, da se dajo gorilniki z 
ustrezno opremo (analizator dimnih plinov s cir-
konijevo merilno sondo) dobro nastaviti, vendar v 
nastavljenem položaju ne ostanejo dolgo. Zato je 
potrebno redno vsaj enkrat letno preverjati sestavo 
dimnih plinov in po potrebi gorilnik ponovno nas-
taviti. Razen prihranka goriva in zmanjševanja one-
snaževanja okolja je pri analizi kakovosti zgorevanja 
mogoče na napravah odkriti tudi druge nepravilno-
sti in tako preprečiti nepotrebne stroške. 

Pomembno je še poudariti, da je lažje dosegati 
optimalno zgorevanje in doseči ostale parametre in 
malo porabo goriva pri gorilnikih novejše izdelave 
in modernih tehnoloških rešitev, ki so opremljeni: 

- z mešalno napravo, ki skrbi za enakomerno kro-
ženje zraka. Ta pri manjših zmogljivosti gorilnika 
omogoča, da dosežemo optimalne zgorevalne vred-
nosti; 

- z vstopno zračno šobo, ki je brezstopenjsko na-
stavljiva, tako da je pretok in tlak zraka gorilnika 
možno nastaviti glede na tlačne upore v kotlu brez 
zmanjšanja sesalnega preseka. To omogoča dosega-
nje nizke vrednosti dušikovega oksida NO^ in oglji-
kovega monoksida CO, ki sta okolju škodljiva; 

- z zračno varčevalno loputo na tlačnem delu go-
rilnika, ki se samodejno zapre pri izklopu gorilnika 
ter preprečuje kroženje zraka skozi kotel in s tem 
preprečuje ohlajevanje kotla (manjše toplotne izgu-
be, prihranek goriva). 

Nadaljevanje prihodnjič 

Bojan Grobovšek, univ. dipl. ing. str. 

ZAVRC / GASILCI SKRBELI ZA PITNO V O D O 

Voda se Vrara' v Haloze 
Letošnje sušno poletja bo 
pustilo ogromne posledice 
predvsem kmetijstvu, brez 
težav pa v sušnih tednih 
niso živeli tudi prebivalci 
nekaterih odmaknjenih 
haloških naselij. V občini 
Zavrč je brez pitne vode 
ostalo več kot 120 gospo-
dinjstev. Občina jim je po 
najboljših močeh priskoči-
la na pomoč, znova pa so 
se v humanosti izkazali do-
mači gasilci. 

Dobrih štirinajst dni je bilo tre-
ba vsak popoldan in zvečer nato-
čiti cisterno z vodo in se zapeljati 
po hribovitih cestah v katerega od 
haloških naselij, je povedal pove-
ljnik PGD Zavrč Branko Skok. 
Gasilci so na dan opravili tudi 
po štiri prevoze, v dobrih štiri-
najstih dneh pa so zvozili blizu 
120.000 litrov pitne vode za gos-
podinjstva. V občini so povedali, 
da je bilo najhuje na tistih ob-
močjih, kjer ljudje še nimajo vo-
dovodnih priključkov in kjer je 
vodovodno omrežje šele v izgrad-

nji. Z vodo so oskrbovali občane v 
Turškem Vrhu, Korenjaku, Gori-
čaku, delu naselja Drenovec in še 
kje, kjer so studenci povsem usa-
hnili. 

Na srečo je težav z vodo vsaj 
po zadnjem koncu tedna že dosti 
manj, saj se je voda ponekod že 
'vrnila', še dosti lažje pa bo čez 
slab mesec, ko bo voda iz mes-

tnega vodovodnega omrežja pri-
tekla v še nekatera naselja občine 
Zavrč. Takrat bo namreč konča-
na gradnja vodovodnega sistema, 
v pretežni meri pa bodo narejeni 
tudi priključki gospodinjstvom, 
kjer vodo - poleg asfaltne ceste -
najbolj potrebujejo za normalno 
življenje. 

T, Mohorko 

Še prejšnji teden so završki gasilci morali dostavljati vodo do-
mačinom; srečali smo jih v Goričaku. Foto'. TM 

J U R S I N C I / PO POŽARU PUHOVE CIMPRACE 

Vzroki požara še nepo/asn/eni 
v Juršincih so po tragediji v Sakušaku pripravili tiskovno 
konferenco in povedali, da so s policijsko preiskavo sicer 
zadovoljni, a prepričani, da do požara ni prišlo zaradi sa-
movžiga. Vzroki zanj ostajajo nepojasnjeni še naprej. 

"Požar je na Puhovi cimprači. 
v Sakušaku povzročil nepoprav-
ljivo moralno škodo," je na tisko-
vni konferenci ponovil juršinski 
župan Alojz Kavčič in dodal, da 
je bila cimprača mesec dni pred 
neljubim dogodkom zavarovana. 
Poleg sredstev, ki jih sedaj pri-
čakujejo od zavarovalnice, pomoč 
prihaja od vsepovsod, tudi iz novo 
nastalih občin na širšem ptujskem 
območju. 

Nekaj dni po tragediji vzroki 
požara, ki je v Sakušaku skoraj 
docela uničil muzej rojaka Janeza 
Puha, še niso bili pojasnjeni. Ali 
je prišlo do samovžiga ali do po-

žiga, bo pojasnila policijska prei-
skava, a v Juršincih so prepričani, 
da je verjetnost, da je prišlo do 
samovžiga, majhna, saj so odpad 
pred otvoritvijo muzeja sežigali 
v neposredni bližini cimprače že 
v sredo, kar je na tiskovni kon-
ferenci v Juršincih zatrdil tudi 
predsednik društva rojaka Janeza 
Puha Vlado Slodnjak. Kristina 
Samperl-Purg iz Zgodovinskega 
arhiva na Ptuju, sicer vodja pro-
jekta o Janezu Puhu, je dodala, da 
so v cimprači razstavili najboljše, 
kar so dotlej izbrskali o velikem 
izumitelju, a na srečo uporabili 
predvsem kopije originalnih do-
kumentov. Aleš Arih z maribor-
skega Zavoda za varstvo naravne 
in kulturne dediščine pa je prep-
ričan, da bodo obstoječo in poško-

dovano cimpračo lahko obnovili 
in prihodnje leto odprli za obis-
kovalce. Ob njej bo najverjetneje 
stalo tudi gospodarsko poslopje s 
kletjo, katerega gradnjo je podpr-
lo tudi ministrstvo za kulturo. 

V Juršincih so za obnovo Pu-
hove cimprače že odprli posebni 
žiro račun. Sredstva za Puhov mu-
zej lahko nakažete na številko: 
52400-630-20743. 

ak 

Policijska preiskava o 
vzrokih požara na Puhovi 
Cimprači v Sakušaku še ni 
končana. Kot nam je povedal 
Daniel Lorbek s Policijske 
uprave Maribor, kriminalis-
ti še vedno zbirajo obvestila 
in preiskujejo vzroke trage-
dije. Javnost bo izsledkih 
preiskave obveščena takoj, 
ko bo znanega kaj novega. 

HAJDINA / AKTIV-
NE POČITNICE 

Predstavili bodo 
poletne aktivnosti 

Spet se neizpodbitno začenja 
novo šolsko leto. Počitnice in z 
njimi brezskrbno jutranje spanje 
je že ukrojila budilka. Pa vendar 
se temeljito spočiti še radi spo-
mnimo priložnosti, ki so nam 
krajšale dolge in vroče počitni-
ške popoldneve. 

Že v juliju smo se v občini 
Hajdina dogovorili, da bomo tri 
avgustovske tedne namenili akti-
vnostim, s katerimi se tukaj sre-
čujemo že tretje leto. Pobudnik 
le-teh je bil letos občinski odbor 
za družbene dejavnosti, ki je sku-
paj z OŠ poskrbel za sponzorstvo 
in prostore. Organizirane dejav-
nosti so obsegale predvsem likov-
ne in plesne dejavnosti, želeli pa 
smo ponuditi še lutkovne, raču-
nalniške, literarne in fotografske 
delavnice, vendar je zaradi manj-
šega odziva in različnih lokacij to 
odpadlo. Velika vzpodbuda za de-
lavničarje je bil planinski izlet na 
Kopitnik. 

Predstavitev nastalega in zak-
ljuček počitniških dejavnosti bo v 
Hajdošah v petek, 8. septembra, 
ob prvem občnem zboru kultur-
nega društva Hajdoše. 

Silva Hq/šek 



PTUJ / USTANOVLJEN občinski odbor 
STRANKE NOVA SLOVENIJA (NSi) 

Vsak dan vei ilanov 
Po daljših pripravah, ki jih je vodil iniciativni odbor, so 
na Minoritskem trgu v Ptuju 28. avgusta sklicali ustanovni 
zbor stranke Nova Slovenija. Na njem se je zbralo 26 sim-
patizerjev stranke. 

Prisotnim so v uvodni besedi 
predstavili zadnje dogodke in 
okoliščine, ki so nekatere pri-
peljale do odločitve, da tudi na 
Ptuju ustanovijo novo stranko 
NSi, ki je bila v Ljubljani us-
tanovljena 4. avgusta. Po krajši 
seznanitvi so skoraj vsi zbrani 
izpolnili pristopne izjave. "Kot 
posebnost bi poudaril, da je pri-
stopilo precej mladih članov, saj 
so prav ti sodelovali v iniciati-
vi," je povedal predsednik ob-
činskega odbora stranke Nova 
Slovenija Janez Rožmarin. 

Postopek ustanovnega zbora 
je bil soglasno sprejet, ob tem je 
stekla tudi predstavitev poslov-
nika, programa in statuta stran-
ke. Sestavili so občinski odbor 
in takoj izvolili organe občin-
skega odbora, ki ga bo vodil Ja-
nez Rožmarin. Občinski odbor 
je sprejel program in si postavil 
kot prioritetno nalogo pridobi-
vanje novih članov ter sestavil 

volilni štab, ki ga bo vodil Ivan 
Jurkovič, za pripravo na volitve 
in pripravo kandidata. 

Kot je povedal predsednik 
stranke, se vsak dan prijavi v 
novo stranko kar lepo število 
članov, predvsem člani bivših 
krščanskih demokratov. "Tukaj 
najdejo svojo identiteto tisti vo-
livci, ki še niso bili do sedaj ni-
kjer vpisani, saj smo prepričani, 
da je veliko število volivcev, ki si 
želijo zastopati program za raz-
voj in pravičnost pravne države 
v prihodnje. S svojim zastopa-
njem in udeležbo na volitvah 
lahko pričakujejo uspeh," je pre-
pričan Janez Rožmarin. 

Stranka NSi 0 0 Ptuj je odpr-
ta za sodelovanje z vsemi soro-
dnimi strankami. Podrobnosti 
o Novi Sloveniji NSi — Krš-
čansko ljudski stranki pa lahko 
spoznate na internetni strani z 
naslovom www.NSi.si . 

Ur 

LENART / ZDRUZITVENI OBČNI ZBOR SLS-hSKD SLOV LJUDSKE STRANKE 

Predvolilni boj bo še oster 
v domu kulture v Lenartu je bil v petek združitveni občni 
zbor občinskih odborov SKD in SLS v združeno stranko 
SLS + SKD Slovenska ljudska stranka. Člani obeh strank 
so soglasno podprli združitev, za predsednika pa imenova-
li Jožefa Krambergcrja. Čeprav se predvolilna kampanja 
uradno še ni pričela, pa je bilo na združitvenem občnem 
zboru v Lenartu mogoče slišati kar nekaj predvolilnih ob-
ljub in ostrih kritik na račun drugih političnih strank. 

Člani Slovenske ljudske stran-
ke in Slovenskih krščanskih de-
mokratov v Lenartu so v petek 
brez pripomb podprli odločitev 
o združitvi odborov obeh strank 
v občini kljub nekaterim nami-
gom, da bi se člani S K D utegnili 
pripojiti k stranki premiera An-
dreja Bajuka Nova Slovenija -
Slovenska krščanska stranka. Za 
predsednika občinskega odbo-
ra SLS-hSKD Slovenska ljud-
ska stranka je bil izvoljen Jožef 
Kramberger, podpredsednika 
pa sta postala Milan Doki in 
Janez Kramberger. Ob minis-
tru za promet in zveze Antonu 
Bergauerju in tajniku ter pred-
sedniku sveta SLS-I-SKD Slo-
venska ljudska stranka Jožetu 
Zupančiču je bilo na zboru pri-
sotnih več poslancev državnega 
zbora in županov iz sosednjih 

občin, ki so pozdravili odločitev 
lenarških kolegov ter komen-
tirali t renutno politično doga-
janje v Sloveniji. Najostreje je 
politične razmere po združitvi 
obeh strank v Sloveniji opisal 
poslanec Franc Kangler. Dejal 
je, da se sedanji premier in zu-
nanji minister preveč ukvarjata 
s preteklostjo in manj s priho-
dnostjo, politiko SDS pa med 
drugim označil kot napadalno. 
Kangler se je podobno kot drugi 
govorniki zavzel za enakomer-
nejši regionalni razvoj Sloveni-
je in dodal, da je Maribor prav 
po zaslugi poslancev SLS dobil 
ministrstvo za malo gospodar-
stvo in turizem in druge in-
stitucije nacionalnega pomena. 
"SLS-I-SKD Slovenska ljudska 
stranka po izstopih izgublja 
predvsem tretjerazredne poli-

tike," je bil v Lenartu prepri-
čan gost združitvenega občnega 
zbora Jože Zupančič. V stran-
ko se je po njegovih besedah v 
zadnjem času včlanilo okoli 500 
novih članov, veliko tudi pod-

jetnikov in obrtnikov. V straiv 
ki so po Zupančičevih beseda! 
zelo složni in prepričani, da jil 
na volitvah čaka zmaga. 

al 

Ob najnovejših "nesporazumih" z Avstrij- j 
ci v zvezi z avnojskimi sklepi se v Sloveniji | 
spet zatekamo v medsebojne spore in ob-
toževanje. S tem so Sloveniji nenaklonjeni 
krogi v Avstriji že dosegli enega izmed 
svojih namenov, saj to objektivno pomeni, 
da so zrahljali slovenske vrste in sebi za-
gotovili, da slovenski odpor ni usklajen in 
enoten. Za večino držav, ki se znajdejo v 
mednarodnih zapletih in sporih velja ne-
kakšno nepisano pravilo, da se ob njih -
kljub morebitnim velikim siceršnjim razli-
kam - poenotijo in da zaradi nacionalnih 
interesov nastopajo usklajenp. Slovenija je 
očitno tudi glede tega izjema ... 

ZAČUDENI SCHUSSEL 
Tisto, česar ne znamo sami, pa v Avstriji 

očitno dobro obvladajo. Tako se je konec 
preteklega tedna za Haiderjem oglasil tudi 
avstrijski zvezni kancler Schussel, vendar 
ne zato, da bi problematiziral ali relativizi-
ral njegove zahteve, ampak da bi tudi sam 
javno spraševal, "zakaj hoče biti Slovenija 
pravna naslednica Jugoslavije", in poudar-
jal, da tega ni "nikoli razumel". To pa pome-
ni, da se v Avstriji širi krog tistih, ki očitno 
mislijo, da je čas za odpiranje vedno no-
vih vprašanj in dilem v zvezi s tisto slo-
vensko preteklostjo, ki ni povezana samo 
z Jugoslavijo in Avnojem, ampak tudi ne-
katerimi povsem konkretnimi odločitvami 
v zvezi z Avstrijo in njenimi obveznostmi 
iz tega časa (glede zaščite slovenske ma-
njšine v Avstriji in nacionalizacije imetja 
avstrijskih pripadnikov in sodelavcev oku-
pacijskih sil na Slovenskem). Te obvez-
nosti naj bi bile nenadoma "presežene", 
odvečne, nehumane ali nepotrebne, pred-
vsem pa posledica nekakšnega totalitarne-
ga in nedemokratičnega režima v Sloveniji 
in Jugoslaviji, čeprav je do njih prišlo na 
osnovi enotne volje takratnih protinacistič-
nih in protifašističnih zaveznikov. 

Tega pa očitno ne razumejo tudi neka-
teri v Sloveniji. V zvezi s tem je značilno, 
da je avstrijski kancler slovenskega pred-
sednika Kučana napadel na isti način, kot 
to počenjajo nekateri njegovi politični nas-
protniki v Sloveniji, češ da je "predsednik 
Kučan z eno nogo še v prejšnjem režimu". 

V Sloveniji zdaj poteka "razjasnjevanje" 
med posameznimi (samooklicanimi) stro-
kovnjaki o tem, katere dele Avnojskih skle-
pov bi želeli Avstrijci v resnici odpraviti in 
katerih ne. Na tej podlagi naj bi dokazali, 
da je pravzaprav ves preplah odveč in da 
si nekateri v Sloveniji po nepotrebnem iz-

mišljajo strahove, ki jih v resnici ni. Ob tem 
pa pozabljajo, da "argumentacija", ki spre-
mlja posamezne avstrijske zahteve, v bis-
tvu poskuša globalno dokazati, daje Avnoj 
(z vsem tistim, kar pomeni tudi zanje) v bi-
stvu problematično dejanje, ki mu je mo-
goče podtikati najrazličnejše očitke in celo 
odrekati legitimnost. Sicer pa glede tega 
Avstrijci niso nikakršna izjema. Tudi Italija-
ni so ob "soglašanju" slovenskega zunan-
jega ministra dr. Rupla svojčas na veliko 
govorili o nekakšni "nadgradnji" Osimskih 
sporazumov, čeprav so očitno imeli v mi-
slih predvsem njihovo revizijo - na škodo 
Slovenije ... 

KUČAN - POMEN AVNOJA 
Slovenija preprosto ne bi smela pristaja-

ti na odpiranje vprašanj in revizijo odloči-
tev izpred petdesetih let na način, kot to 
poskušajo naši sosedi. Prav tako bi morali 
preprečiti, da doma zaradi ideoloških ali 
volilnih potreb ne bi vsak po svoje (in v 
nasprotju z razpoložljivimi dokazi) samo-
voljno interperetiral ali celo ponarejal po-
sameznih slovenskih odločitev. Vsekakor 
je šokantno (in neproduktivno), če zdaj po-
samezni politični veljaki tekmujejo med se-
boj zgolj zato, da bi kompromitirali drug 
drugega, namesto da bi skupaj ugotavljali, 
kaj jim je v danih razmerah storiti. Še zlasti, 
ker je v glavnem jasno, da so vse vladajo-
če koalicije doslej - v njih pa so bili tako ali 
drugače liderji vseh najpomembnejši par-
lamentarnih strank - delale napake v poli-
tiki do Italije in Avstrije in v reagiranju na 
posamezne njihove zahteve. 

Skrajno nenavadno je tudi to, da predse-
dnik SDS Janez Janša trdi, da avnojskih 
sklepov v Sloveniji "ne bomo razveljavili, 
ker avnojski sklepi v Sloveniji ne veljajo 
in niso del slovenskega pravnega reda", 
medtem ko predsednik republike Milan 
Kučan opozarja na velik pomen pravne 
kontinuitete z nekdanjo državo, ki predsta-
vlja tudi nasledstvo mednarodnih pogodb, 
med katerimi so zelo pomembni osimski 
sporazumi, ki zagotavljajo mejo z Italijo, in 
iz veliko razlogov tudi avstrijska državna 
pogodba. "Ker gre za državnopravno kon-
tinuiteto, je treba vedeti, da je bila Jugo-
slavija ena od podpisnic avstrijske državne 
pogodbe in da je ta za Slovenijo zelo po-
membna v 7. členu, ki govori o zaščiti slo-
venske manjšine v Avstriji, in v 22. členu, 
ki govori o povračilu škode avstrijskim dr-
žavljanom, ki jim je bilo s pravnimi ukrepi 
povojne Jugoslavije odvzeto premoženje. 

Od avnojskih sklepov sta pomembna dva 
- tisti, ki govori o federativni ureditvi Ju-
goslavije, in tisti, ki govori o priključitvi 
Slovenskega primorja k Sloveniji. Na tej 
podlagi je temeljna ustavna listina, ki jo je 
leta 1991 ob razdružitvi sprejela slovenska 
skupščina, v preambuli izrecno govorila o 
tem, da je bila Slovenija že prej država, ki 
je na Jugoslavijo prenesla samo nekate-

! re svoje pravice, kar je bilo mogoče samo 
I zato, ker je bila Jugoslavija federativna dr-
I žava nacionalnih republik ..." 

I JANŠA - AVNOJ NE 
VELJA 

' Dnevnik poroča, da je predsednik soci-
j aldemokratov Janez Janša na nedeljskem 

zboru svoje stranke v Ribnici dejal, da je 
i Slovenija "sicer pravna naslednica bivše 
• Jugoslavije in na žalost prek nje tudi nek-
I danje kraljevine Srbije, saj plačujemo tu-

jim upnikom dolgove, ki jih je kraljevina 
Srbija najemala v začetku tega stoletja. 

I To je rezultat pogajanj sijajnih pogajalcev 
i iz Liberalne demokracije Slovenije ... Ven-

dar pa demokratična Slovenija ni pravna 
' naslednica komunistične revolucije in nje-
: nih revolucionarnih dekretov, katerih po-
i sledice so bile množične povojne morije, 

razredno in etnično čiščenje. Avnojski 
sklepi v Sloveniji ne veljajo in to je neizpo-

j dbitno dejstvo ..." Po Janševih besedah 
1 temu nasprotujeta predvsem dva politika, 
! eden iz Slovenije (očitno je mislil na pred-
' sednika Kučana - op.p.), ki pravi, da sodi-

jo avnojski sklepi med temelje slovenske 
državnosti, in eden iz Avstrije (očitno Ha-

I ider - op.p.), ki pravi, da jih bomo morali 
odpraviti. 

I Janša preveč neprecizno govori o tako 
pomembni (in tudi občutljivi) temi. Avnoja 
in jugoslovanske države ni mogoče razlo-
čevati, če Slovenija ni naslednica "revolu-
cionarnih dekretov", kako je potem lahko 
pravna naslednica bivše Jugoslavije? 

I Podpredsednik Drnovškove LDS Tone 
Rop je na tiskovni konferenci dejal, da bi 

I bilo dobro, če bi si Janez Janša res pre-
I bral temeljno slovensko ustavno listino. 
I "Nedvomno je to temeljni slovenski doku-
j ment in tam bo lahko prebral tudi o prav-

nem nasledstvu Slovenije. Predvsem pa 
bi bilo v tem kontekstu dobro tudi razmi-

; sliti, kaj pomeni teza, da Slovenija ni pra-
I vni naslednik Jugoslavije. Ali to pomeni, 

da se odpovedujemo milijardnemu pre-
: moženju v tujini? Upam, da na to ni pomi-

slil in da je izjava bila pač neumnost, ki jo 
je izrekel. Smo pravni nasledniki v skladu 
s temeljno listino, imamo terjatve v zvezi 
s premoženjem nekdanje Jugoslavije. Mi-
slim, da bi se Janša na tej točki zelo ujel s 
Slobodanom Miloševičem ..." 

Jak Koprive 

http://www.NSi.si


Kuharski nasveti 
Paradižnik 

paradižnik spada v skupino plodovk in je ena najpogostej-
•jlivrst zelenjave, ki jo uporabljamo pri pripravi jedi. Tako 

(j(ot še nekatere druge vrste zelenjave daje jedem barvo in 
f̂oino ter je vsestransko uporaben. 

Uporabljamo ga lahko kot gla-
sestavino jedi ali po okusu 

podpira izrazito aromo drugih se-
stavin, na primer česna, sardel in 
jjprike. Zraven tega po svoji ob-

ijl(i ponuja lepo košarico, v ka-
£1-0 lahko napolnimo hladne in 
ople začetne jedi. 
Kuhanja si danes sploh ne mo-

emo zamisliti brez paradižnikov. 
/̂ Inenja o njegovem pomenu v 
prehrani so bila dolga leta različ-
pa, vendar v zadnjem času prevla-
duje kot zdravo živilo, s katerim 
ahko preprečujemo tudi nekate-
ra obolenja. Danes imamo razli-
čne sorte paradižnikov različnih 
jblik, od okroglih do podolgo-
iraiih, in različnih barv, od zele-
iio rumenih do rdečih v različnih 
odtenkih. Tudi po velikosti naj-
demo različen paradižnik, od na-
petih mesnatih paradižnikov do 
(irobnih češnjevcev, ki jih upora-
bljamo za dekoracijo. 

Sladek ali kisel okus paradižni-
ka sta odvisna predvsem od sor-
jte. Podolgovat jajčasti paradižnik 
je posebno mesnat in zaradi tega 
primeren za juhe in paradižniko-
jie omake. Najpogostejši in naj-
^Ij znani so okrogli paradižniki, 
ti so zelo sočni, imajo debelejšo 
lupino, jih zlahka režemo na re-
pne, pečemo na žaru in prip-
jravljamo za polnjenje. Za solate 
uporabljamo čvrste paradižnike, 
ki imajo malo soka, zreli sočni 
paradižniki so primernejši za pre-
delavo v mezgo, kečap, čatnije in 
druge jedi. 

Zelen paradižnik ni nobena po-
sebna sorta, temveč nezrel rdeč 
paradižnik, ki ga običajno pobe-
remo proti koncu sezone. Suro-
vega praviloma ne uživamo, je pa 
primeren za vlaganje v kis z dru-

mešano zelenjavo, v začinjene 
'omake ali narezan na rezine, pa-
liran in ocvrt. Vse pogosteje pa 
[srečujemo rumen paradižnik, ki 
ja pridelujejo zardi posebne bar-
ve; je sladkega okusa z majhno 
količino kislin. Posebej je cenjen 
v solati in za vlaganje v kis. 

V kuhinji je paradižnik mno-
gostransko uporaben. Iz njega si 
pripravimo odlične solate, samo-
'stojne ali mešane. Kot samostoj-
na paradižnikova solata se lepo 
ujema s čebulo in solatnim pre-
livom z bučnim oljem, po okusu 
se ujema tudi s prelivom iz kisle 

smetne ali iz navadnega jogurta. 
Kot dodatek k paradižnikovi so-
lati se podajo sveže kumare, manj-
ša količina sveže paprike, ajdova 
kaša, zelena solata, kapre in oli-
ve. 

Ko je paradižnika v izobilju, si 
iz njega pripravimo paradižniko-
vo juho, v katero pred koncem 
kuhanja zakuhamo droban riž ali 
drobne testenine. Paradižnikovo 
juho si naredimo tako, da na ma-
njši količini maščobe zarumeni-
mo narezano jušno zelenjavo, na 
primer čebulo, por, korenje, pet-
eršiljevo korenino, in še preden 
zelenjava porumeni, jo pomoka-
mo, dodamo sesekljan česen in 
sveže olupljene paradižnike ter 
zalijemo z vodo ali kostno juho. 
Če dodamo samo narezan paradi-
žnik, juho pred serviranjem pre-
tlačimo ali prepasiramo. Počasi 
kuhamo pol ure. Juho začinimo 
s soljo in sladkorjem ter okisamo 
z vinom. Pred serviranjem vanjo 
zakuhamo droben riž ali testeni-
ne, še boljše pa je, če jih skuhamo 
posebej in jih vsipamo v juho tik 
pred serviranjem. 

Iz paradižnika pripravljamo 
tudi odlične omake, ki jih po-
nudimo zraven zelenjavnih in 
mesnih jedi. Nepogrešljiva je pa-
radižnikova omaka pri nadevani 
papriki in mesnih cmokih oziro-
ma čuftih. Pripravimo jo tako, da 
na manjši količini maščobe pre-
pražimo žličko sladkorja, da ka-
ramelizira, nato dodamo moko, 
narahlo prepražimo, dodamo še 
svež paradižnik in zalijemo z 
vodo ali kostno juho. Začinimo s 
soljo, lovorjem, muškatnim oreš-
čkom in kuhamo vsaj 20 minut. 
V omako vložimo poljubno zele-
njavo ali z njo prelivamo gotove 
jedi. 

Nepogrešljiv je paradižnik tudi 
pri pripravi različnih omak, za ri-
žote in testenine. Omako za tes-
tenine lahko pripravimo tako, da 
na manjši količini maščobe pre-
pražimo sesekljano čebulo, in še 
preden spremeni barvo, dodamo 
česen ter na kocke narezano sve-
žo papriko. Ko se paprika nekoli-
ko zmehča, dodamo še na kocke 
narezane bučke ali jajčevce ter 
večjo količino paradižnika. Zači-
nimo s soljo, poprom in lovor-
jem. Tik preden omko prelijemo 
ali dodamo testeninam in rižu, jo 

izboljšamo z žličko parmezana. 
Največjo raznolikost paradiž-

nik ponuja pri pripravi hladnih 
začetnih jedi, ko ga lahko pol-
nimo z različnimi nadevi. Za 
polnjenje izbiramo enako velike 
okrogle paradižnike, ki ji prepre-
žemo na polovico ali jih dekorati-
vno odpremo. Sredino izdolbemo 
z manjšo žličko ter jo uporabimo 
za pripravo omak ali paradižni-
kovih juh. Nadevamo ga lahko 
z rusko solato in tako dobimo 
nadevan paradižnik po rusko ali 
pariško; paradižnik nadevamo z 
jastogovo ali rarogovo solato, ki 
jo vežemo z majonezo in servira-
mo na zelenih solatnih listih. V 
svetu pa poznajo še paradižnik, 
nadevan s perutnino, gobami in 
gomaljkami. Sestavine povežejo 
med seboj z majonezo in po vrhu 
potresejo na tanke rezance nare-
zano zeleno papriko. 

Seveda si lahko pripravimo po-
polnoma po svojem okusu na-
devan svež paradižnik. Nadev 
pripravimo iz riža, ki ga skuha-
mo ne premehko ter ohlajenemu 
dodamo manjšo količino na koc-
ke narezane sveže zelene, rumene 
in rdeče paprike. Začinimo s so-
ljo, poprom, kisom in olivnim ali 
belim oljem. Za boljši okus lahko 
dodaste še vložene gobice v kisu. 

Napolnimo jih lahko tudi z ri-
bjo solato, tako da ribe skuhamo 
v slani vodi skupaj z jušno zelen-
javo in začimbami, jih ohladimo 
ter ohlajenim odstranimo kožo in 
kosti. Natrgamo jih na majhne 
koščke ter jim dodamo na lističe 
narezan kuhan krompir. Dodamo 
lahko majonezo ter začinimo še 
soljo, poprom in narahlo kisa-
mo. Krompir in ribje meso lah-
ko začinimo samo s kisom, oljem, 

soljo in poprom ter 
prav tako nadevamo 
v vdolbinice priprav-
ljenega paradižnika. 

Nada Pignar, 
profesorica kuharstva 

MAG. BOJAN SINKO, SPEC. KLIN. 
P S I H . / KAKO OBVARUJEMO DUŠEVNO 
ZDRAVJE - 293 NAD. 

Duševno zdravje otrok 
in mladostnikov 

Nastanek in razvoj psihosocialnih motenj 
v otroštvu - 6. nad. 

Danes poglejmo, kako vplivajo temperamen-
tne značilnosti na nastanek in razvoj psihosoci-
alnih motenj pri otrocih. 

Temperamentne značilnosti nam vedno odgo-
vorijo na vprašanje, kako se otrok odziva, seveda 
pa ne na vprašanje, kaj bo vsebina njegovega od-
ziva. Vsak otrok ima svojstven način odzivanja. 
V raziskavah so bile izdvojene vrste značilnosti 
odzivanja in vedenja, ki pomembno soodločajo 
interakcije med otrokom in okoljem. Te najpo-
membnejše razlike so: raven aktivnosti, ritmič-
nost glede bioloških funkcij in potreb (spanje, 
prehranjevanje...), prevladujoče reakcije pristo-
pa ali umikov ob novih osebah ali situacijah, 
prilagodljivost, jakost reakcij, prag odgovora, 
kakovost osnovnega razpoloženja, prevladujoče 
dobro ali slabo razpoloženje, pozornost in vztraj-
nost, učljivost iz izkušenj, odprtost do ljudi in 
sposobnost navezovanja stikov. 

Ranljivost ali odpornost zoper psihološke ob-
remenitve, pritiske, strese ter čustvene travme 
in sposobnost obvladovanja kritičnih situacij so 
tudi v dokajšnji meri pogojeni z opremo, ki jo 
posameznik prinese na svet - torej s tempera-
mentom. 

Za nastanek, vrsto in vzdrževanje motenj, ki 
se pojavljajo v interakcijah med otrokom in 
okoljem, je tudi pomembno, ali je otrok inter-
nalizator ali eksternalizator. Prvi svoje težave 
predvsem ponotranjijo in zaradi njih sami trpi-
jo (depresivna stanja, prestrašenost, tesnobnost, 
izoliranost, somatizacija in drugo), drugi so ot-
roci, pri katerih se problem odraža predvsem z 
nezaželenim vedenjem, motenimi odnosi z dru-
gimi, motnjami na področju šolskega delovanja 
in z drugimi pojavi, ki so moteči za okolje. 

Naslednjič pa bomo govorili o individualnih 
razlikah v razvoju. 

mag. Bojan Sinko 

PRiJEUSMO 
"Hvala"gospe v p i sarn i KATV 

Nikoli v življenju se nisem pritoževala nad kak-
šno krivico, vendar pa mi je, ko sem dobila od 
KATV Ptuj položnico za plačilo prispevka, resnič-
no prekipelo. Ne samo zato, ker je bil znesek na 
položnici enkrat višji, in sicer 2.238 tolarjev, kar bi 
morala plačati za julij 2000. 

Ker se s takšnim zneskom nisem strinjala in za 
povrh tudi ne soseda Tilčka Z., ker je tudi sama 
prijela "predrago" položnico, sva odšli skupaj na 
sedež KATV Ptuj. Tilčka je imela s seboj odrezek o 
plačilu prispevka za junij, medtem ko sem jaz ime-
la samo položnico za plačilo za julij. Sosedi je go-
spa, ki dela v pisarni, vzela položnico in ji napisala 
novo s pravim zneskom. Mene pa je poslala domov, 
da naj prinesem odrezek o plačilu za junij 2000. 
Vzela sem pot pod noge in 86 let stara ženska odšla 
domov po odrezek o plačenem prispevku za junij. 

Nemalo pa sem bila šokirana, ko je gospa na 

KATV zahtevala od mene, da moram prinesti še 
dokazilo o plačanem prispevku za november 1999 
ter mi to zapisala na listek, ki ga ljubeznivo hranim 
v dokaz. Ni mi preostalo drugo, kot da sem ponov-
no odšla domov, poiskala dokaz za november ter ga 
odnesla nadvse in brez dvoma preveč vestni gospe 
na sedežu KATV Ptuj. Imam namreč vsaj tu srečo, 
da dokazila o plačilih hranim, tega pa gospa verjet-
no ni pričakovala ter bi zato morala plačati znesek, 
ki je bil zapisan na položnici za julij 2000. 

Javno torej sprašujem vodstvo KATV sistema, 
kakšno sploh imajo evidenco o plačilih. In drugo: 
zakaj se gospa ni hotela in želela potruditi ter bi 
malce pogledala v "svojo" evidenco in ugotovila, da 
sem vseskozi redna plačnica. To še prej, ko me je 
prvičposlala domov po dokaz, da ne izgubljam be-
sed, ko sem morala, kot sem že zapisala, po naročilu 
preveč prizadevne gospe, da hoče nepošteno napol-
niti blagajno kabelske televizije Ptuj, še drugič po 
dokaz o plačilu prispevka celo za november 1999.To 
me še toliko bolj zanima, ker je gospa "ugotovila", 
da naj bi bila dolžnica še za november 1999! 

Ne bi želela biti zlobna, a prepričana sem, da bi 
moralo vodstvo kabelske televizije svojo poslovanje 
in evidenco le spraviti v pošteno ažurnost, da ne za-
pišem, da bi v interesu naročnikov KATV bilo pot-
rebno nastaviti oziroma zaposliti za obračunavanje 
in pošiljanje pravilnih položnic za to usposobljeno 
osebo. Ne vem, kako bi, recimo, reagiral nad tak-
šnim poslovanjem KATV Ptuj sam župan občine 
Ptuj gospod Miroslav Luci, če bi njemu poslali tak-
šen račun z za kar 100 odstotkov višjim zneskom. 

Nekako sem kar prepričana, da nisva z gospo Til-
čko bili edini, ki sva prejeli dvojno "porcijo", da o 
dvakratnem "sprehodu" ne izgubljam besed ... Zdi 
se, da nas gospa verjetno z nekim posebnim vese-
ljem pošilja na svojevrstno rekreacijo, pričakujem 
pa, da bo predhodno pregledala evidenco plačil. 

Marija Karo, Ptuj 
PS! Da je zadeva resnična, lahko potrdi tudi Til-

čka, ki prav tako živi na mojem naslovu. 

Krvodajalci 
24.8.: Milena Breznik, Biš 36 b; Roman Fras, 

Trnovska vas 30; Marjeta Kraner, Spodnji Žerjav-
ci 3; Srečko Roškar, Biš 53; Smiijana Žuran, Mi-
hove! 76; Anica Plohi, Kajžar 28; Andreja Prijoi, 
Stanovno 10; Franc Raišp, Oestmik 55; Danilo 
Bela. Spuhlja 92; Alojz Čeh, Videm pri Ptuju 24 
c; Marija Čeh, Bišečki Vrh 2; Milena Muršec, Lo-
čki Vrh 28; Rudi FridI, točki Vrh 27; Franc Bolče-
vič, Zasadi 1; Vera Lovrenčič, Biš 62 a; Branko 
Forstnerič, Tržeč 14; Marjan Lenart Strmec 3 b; 
Franc Kukovec, Placar 7 a; Olga Toplak, Maistro-
va 11, Ptuj; Stanko Veidin, Ul. 5. prekomorske 
17, Ptuj; Marjan Tašner, Dolič 36; Anton Zelenik, 
Svefinci 40 a; Boža Meglič, Levanjci 2 a; Janez 
Amuš, Dornava 56c; Ivan Hentak, Gubčeva 5, 
Ptuj; Natalija Frajnkovič, Severova 4, Ptuj; Anton 

Ratek, Kicar 118 b; Peter Žnidarič, Dupleški Vrti 
16; Roman Podgoršek, Cirkovce 1 n; Stanko 
Draškovtč, Mestni Vrh 60 a; Mirko VidoviC, Zlato-
ličje 77; Vladimir Breznik, Biš 36 a; Bojan Bezjak, 
Markovci 37 a; Robert Kotnik, Jesene a 52; Boris 
Kurbos, Prepolje 42; Vito Plazar, Sarajevska 5, 
Maribor; Srečko Veit, Štukl 32a. 

22. 8.: Gordana Kalsesberger, Potrčeva 22, 
Ptuj; Ta^ana Skoltber, Obrež 14; Hedvika Pulko, 
Lovrenc na Dr polju 2; Zlatko Hojnik, Zamušani 
22 b; Stanislav Božičko, Dolena 36 a; Alojz Vrb-
njak, Podgorci 59 a; Ivan Lesjak, Nova vas 17; 
Dragica Simonič, Gabrnik 3; Stanko Janžekovič, 
Prerad 40; Boris Lebar, Praprotnikova 5, Ptuj; Ja-
nez Mere, Gromova 2, Ruj; Boštjan Dobovlšek, 
Volkmerjeva 9, Ptuj; Danilo Beranič, Pteterje 31 
a. 

PISE: ING. MIRAN GLUSIC / V VRTU 

Kimavet Me mmi nad vrtom 
Vreme v prvem jesenskem mesecu ima podobo kot marca na začetek 
vegetacije odločilen vpliv na sklenitev rasti vrtnega rastlinja, ki ga 
vzgajamo na prostem in ki tu v naših vremenskih razmerah prezlmi. 
Izsušene rastline se bodo po obilnejših padavinah še dovolj odžejale 

in si opomogle za uspešno sklenitev rasti, sprotno in dosledno nego pa jim vrtnar olaj-
šuje premagovanje zunanjih vplivov na njihovo življenje. 

V SADNEM VRTU se izteka letošnja bera sa-
dnega pridelka. Zaradi vremenskih raznner - pre-
malo dežja in prevelike vročine - večina sadnih 
vrst predčasno dozoreva. Čeprav bodo septem-
brske padavine pozne sorte jablan in hrušk še 
nekoliko osvežile, bo predčasna dozorelost po-
znega sadja imela za posledico slabšo vzdržlji-
vost v svežem stanju, če bo hranjeno v navadnih 
sadnih shrambah. Jabolka in hruške, ki jih na-
meravamo shraniti sveže, obiramo v najugod-
nejši stopnji med drevesno in užitno zrelostjo. 
Obrana morajo biti skrbno, brez vsakih poš-
kodb, v suhem vremenu, prebrana in ohlajena 
na nočno temperaturo ter vložena v zračno in ne 
Prevlažno, pa tudi ne presuho in toplo shrambo. 

letošnje zorenje poznega sadja in grozdja je 
Značilen močan napad os in drugih insektov, kar 
1® potrebno pri sadju, ki ga nameravamo hraniti. 

upoštevati. Vsak vzbodljaj insektov v sadni plod 
je za kožico plodu rana, v katero se naselijo gli-
vice monilije in plod že prične gniti na drevesu 
ali pa ga s to prikrito poškodbo prenesemo v 
hrambo, kjer se na poškodovanih mestih naglo 
razvijajo skladiščne bolezni. V shrambo vloženo 
sadje prve dni in tedne budno nadzorujemo in 
sproti izločamo plodove, ki so pričeli propadati, 
da se bolezni ne bi prenašale na zdrave. 

Lupinasto sadje - orehi in lešniki - podobno 
kot druge sadne vrste zaradi letošnjih sušnih 
vremenskih razmer prej dozorevajo kot v običaj-
nih letih. Orehov z drevesa ne stresamo s silo, 
ker v tem primeru odpadejo tudi nezreli oplodo-
vi. Otresene takoj poberemo s tal, izluščimo iz 
zelene lupine, operemo v slani vodi, kjer se sme-
jo namakati največ tri minute, nato pa razgrne-
mo v nizki plasti na toplem zračnem prostoru. 

najbolje na podstrešju, kjer jih posušimo ob več-
kratnem mešanju. 

V OKRASNEM VRTU v septembru že lahko 
pričnemo saditi spomladi cvetoče čebulnice. 
Čebulnice so okrasne rastline sodobnega vrta, 
ki krasijo naše okolje od zgodnje pomladi, ko iz 
poslednjih snežnih zaplat prikukajo zvončki, in 
do poznih jesenskih meglenih in temačnih dni, 
ko se še zmeraj po trati bohotijo pozni žafrani. 
Med stotinami vrst čebulnic in neštetimi barvami, 
različno velikostjo in obliko cvetov ter različnih 
obdobij cvetenja je mogoče za vsako vrsto vrt-
nih tal, lego, talne in vremenske razmere izbrati 
nam najljubšo. Pri nas najbolj poznane in raz-
širjene vrste čebulnic izvirajo iz naravnih rastišč, 
od koder so žlahtnitelji skrižali in razvili mnoge 
nove sorte cvetja. Skoraj vse čebulnice imajo 
rade sonce, oziroma se intenzivnost njihovega 
cvetenja ravna po količini sončne svetlobe, niso 
pa toliko zahtevne za toploto, kot jim ug^ajo zra-
čna, porozna in s humusom bogata tla. Čebulice 
sadimo sorazmerno globoko v dvo- do trikratno 
globino njihovega premera, s tem da v dobro 
porozno prst sadimo globlje, v težko in sprijem-
Ijivo prst pa za spoznanje plitveje. 

V začetku septembra sadimo žafrane, na mraz 
odporne ciklame, eno- ali večcvetne narcise, lili-
je ter velike in male zvončke. Sajenje tulipanov, 
hijacint, perunik, anemon in carskega tulipana 
pa pričnemo, ko je čas za setev ozimne pšeni-
ce. 

V ZELENJAVNEM VRTU dognojimo pozne 
kapusnice - zelje, ohrovt, brstični in listni ohrovt 
in kitajsko zelje, ki jih bomo pobirali šele v pozni 
jeseni in pozimi, z lahko topnimi in naglo delu-
jočimi mešanimi gnojili ali dušikom, ki ga potro-
simo po tleh in plitvo zagrebemo. Gnojilo med 
trošenjem ne sme padati na liste, trosimo pa ga 
le v suhem vremenu. 

Brstičnemu ohrovtu odstranimo rastni vršiček, 
da preprečimo rast v višino in pospešimo tvorbo 
brstičnih glavic v pazduhah listov po steblu. 

Posevke radiča in kitajskega zelja razredčimo 
na končno razdaljo 20 cm med rastlinami. 

Sedaj je tudi čas za redčenje pozne setve ko-
renčka in rdeče pese. 

Belušem tesno ob zemlji odrežemo nadzem-
na stebla, ki so se med tem razrastla kot bujni 
asparagusi, in jih sežgemo, da uničimo beluše-
vo muho. 

Pri odbiri ostankov vrtnin in plevelov za kom-
postiranje smo sedaj v jesni pozorni na semene-
če plevele, ki jih raje sežgimo, kot da bi njihove 
semenice hranili v kompostu. 

* * * 

Po biokoledarju je priporočljivo sejati in saditi 
ter tudi pospravljati rastline, ki jih pridelujemo za-
radi korenin, od 1. do 3. ter od 8. do 11. septem-
bra, zaradi cveta 3. in 4. ter 12. in 13. septembra, 
zaradi lista 4. in 5. ter 13., 15. in 16. septembra, 
in rastline, ki jih gojimo zaradi plodov, v prvi po-
lovici septembra le dva dni - 8. in 9. septembra. 



GORNJA RADGONA / PODELJENA PRIZNANJA NAJBOLJŠIM VZREJNIM SREDISCEM 

Med naiboljšimi Gojkoškovi s Hajdim 
Republiška komisija za odbiro in ocenjevanje plemenskih 
merjascev je imenovala komisijo z nalogo, da izbere naj-
boljše kmetije s statusom vzrejnega središča oz. najboljšo 
farmo. Dogovorili so se za kriterije izbora in na osnovi 
le-teh izbrali dve najboljši. Pregledali so podatke 43 
kmetij in 8 selekcijskih oziroma razmnoževalnih farm v 
Sloveniji. Priznanja so bila podeljena na mednarodnem 
kmetijsko-živilskem sejmu v Gornji Radgoni v okviru pra-
šičerej skega dneva. 

Najboljši kmetiji za leto 1999 
sta kmetija Danijele Gojkošek, 
Sp. Hajdina 28, in Franca Sini-
ca iz Murske Sobote. 

Kmetija Gojkoškovih leži na 
obrobju Spodnje Hajdine. Reja 
živali je pri njhi tradicija, ki 
jo ohranjajo iz generacije v ge-
neracijo. Pred leti je bila to 
g o v e d o r e j s k o - p r a š i č e r e j s k a 
kmetija, po letu 1990 pa so rejo 
krav opustili in goveji hlev pre-
uredili za potrebe prašičereje. 

Obdelujejo 21,50 ha kmetij-
skih površin. 11,50 ha imajo la-
stnih površin, ostalo imajo v 
najemu. Na teh površinah pri-
delujejo 17, 00 ha koruze in 
2,50 ha pšenice, 2 ha pa je 

travnikov. Pridelano krmo do-
polnjujejo s potrebnimi belja-
kovinskimi komponentami in 
vitaminsko-mineralnimi meša-
nicami. 

Osnovna čreda obsega rejo 50 
plemenskih živali. Pasemski se-
stav črede: 41 plemenskih svinj 
pasme švedska ladrace, 6 svinj 
linije 12 in trije plemenski mer-
jasci (veliki jorkšir, nemški lan-
drace in križanec linije 54). 

Hlevi za plemenske svinje in 
vzrejo mladic so urejeni tako, da 
je poskrbljeno za etološke pot-
rebe živali. 

Glej tabelo! 
Število gnezd se od leta 1996 

povečuje in je doseglo v letu 

1999 število 115. Prav tako se 
povečuje tudi število živoroje-
nih in odstavljenih pujskov na 
gnezdo. Delež izgub se je v le-
tih 1996 do 1998 gibal med 8,3 
in 9,58, v letu 1999 pa so se iz-
gube zmanjšale na 4,4 %. Števi-
lo živorojenih pujskov na svinjo 
na leto je med 22,6 in 22,2 puj-
ska. Število krmnih dni na od-

stavljenega pujska je med 18 in 
17,2. 

Po predstavljenih podatkih vi-
dimo, zakaj je bila kmetija Goj-
košek izbrana za eno najboljših 
vzrejnih središč v Sloveniji za 
leto 1999. Ob prejemu priznan-
ja jim čestitamo in želimo, da bi 
takšne rezultate dosegali še na-
prej in da bi bilo na območju 
našega zavoda še več kmetij s 
takšnim uspehom. 

Darja LOBNIK, univ. dipl. 
inž. zoot., OZVŽ Ptuj 

Ob cesti, ki vodi na Ptuj, na Spodnji Hajdini 28, opazimo kme-
tijo Gojkošek 

Na kmetiji imajo urejenih 11 porodnih boksov. Svinje so vkl 
ščene, tla so polna in se nastilja. Za pujske je urejeno zapr 
gnezdo. 

ZABOVCI / GASILSKO SLAVJE IN SREČANJE MLAJŠIH 
GASILCEV 

Nov avtomohU za 
nove naloge 
Zadnji avgustovski konec tedna je bil praznično obarvan 
tudi za člane prostovoljnega gasilskega društva Zabovci v 
občini Markovci, saj so praznovanje s krstom novega oro-
dnega vozila popestrili že s tradicionalnim gasilskim te-
kmovanjem pioniijev in mladincev za memorial Ivančka 
Horvata in Marjana Bračiča. 

Štirinajstega tekmovanja se je 
udeležilo 7 ekip mladih gasilcev. 
Zabovški gasilci (v društvu jih 
je 80) so pozneje skupaj z gasilci 
iz Markovcev, Bukovcev, Nove 
vasi, Sobetincev, Borovcev, Pr-
vencev - Strelcev, Zavrča in Spu-
hlje nazdravili novi pridobitvi 
domačega gasilskega društva in 
novim nalogam. 

Pot do novega avtomobila, s 
katerim bodo poslej lažje ustre-
gli željam in potrebam občanov, 
je bila zahtevna, kajti treba je 
bilo zbrati dovolj sredstev za na-
kup in nadgradnjo avtomobila, 
je na slovesnosti povedal pred-
sednik PGD Zabovci Stanislav 
Kociper. Društvo je potrebovalo 
nov in sodobno opremljen avto-
mobil, za novi mercedes benz pa 
so po sedanjih podatkih morali 

priskrbeti kar dobrih 7,5 milijo-
na tolarjev. "Nekateri krajani so 
spraševali, zakaj tako drag avto, 
vendar je odgovor preprost: brez 
investiranja ni razvoja, ni poti 
naprej, nesreča pa nikoli ne iz-
bira. O tem smo se lahko že 
večkrat prepričali. Denar smo 
vložili v preventivo^ za zaščito 
naših domov in predvsem za do-
bro naše vasi. Gasilci smo se 
odločili za sodoben, vsestransko 
uporaben avto. Z njim bomo ra-
vnali kot dobri in vestni gospo-
darji. Ob tem pa velja zahvala 
vsem, ki so nam kakorkoli po-
magali, da smo lahko uresničili 
naš cilj," je dodal Kociper. 

Martin Zamuda, občinski ga-
silski poveljnik, je poudaril, da 
bo vozilo služilo za intervencije 
in da ga bodo lahko gasilci kori-

stno uporabili v primeru nesreč 
še posebej požarov. Ne bi si jil 
želeli, je dejal Zamuda, pa ven 
dar na to je treba biti priprav 
Ijen, predvsem pa se gasilci D' 
želijo postavljati s sodobno te 
hniko, temveč povedati ljudem 
da jim samo tako lahko zagoto 
vijo dobro in hitro varnost. 

Zabovškim gasilcem sta na so 
botni slovesnosti, ki so jo p" 
pestrili godbeniki na pihala ^ 
občine Markovci, čestitala tucî  
župan Franc Kekec in predsed' 
nik GZ MO Ptuj Franci Vogfi' 
nec, katere člani so tudi gasilci 
PGD Zabovci. F. Vogrinec i' 
med drugim dejal, da je napr^' 
dek v slovenskem gasilstvu ẑ ' 
vidljiv. Ljudje so strpni in ^ 
znajo pravilno odločiti, tako j' 
bilo tudi v Zabovcih, pa tudi ĝ  
silska zveza MO Ptuj je pomaga 
la z nekaj s sredstvi. Z manjših' 
gasilskimi avtomobili so seJ^ 
opremljena že skoraj vsa druS' 
tva v zvezi, zato v Stojncih 
Bukovcih že razmišljajo o nab '̂ 
vi večjih gasilskih avtomobil^* 

T. Mohor^ 

Predsednik PGD Zabovci Sta 
nislav Kociper 

Nov gasilski avtomobil je blagoslovil farni župnik Janez Mau-
čec. Foto: TM 











ZANIMIVOSTI, RePOKTJae 

TOMAŽ KLINKON / JUŽNA AMERIKA (ČILE, BOLIVIJA, PERU, EKVADOR, KOLUMBIJA) - 17. 

Črna madona 
Na otokih po Titicaci in v celotnih Andih so Inki razvili 
razne tehnike in metode gojenja krompirja pred več kot 
400 leti. Krompir je južnoameriško najvrednejše darilo os-
talemu svetu, njegova pomembnost je celo presegla vred-
nost zlata. 

V Evropi se je končala lakota, 
potem ko so prinesli krompir z 
južnoameriškega kontinenta na 
Staro celino. V Andih je doku-
mentiranih več kot 6000 vrst 
krompirja vseh barv in vseh 
okusov, seveda tudi različnih 
velikosti. Inkovska civilizacija 
je dosegla višek nekaterih na-
prednih predhodnih družb, ki 
so že pridelovale krompir. Inki 
niso poznali ne kolesa, ne pisa-
ve, ne konjev, a so se preobrazili 
iz predhodno borbeno naravna-
nih narodov v uspešne kmeto-
valce in delavce. Razvili so tudi 
tehnike skladiščenja in ohran-
janja s sušenjem: na Titicaci še 
danes uporabljajo iste metode 
in sušijo krompir na soncu. Po 
tem postopku dobijo črn krom-
pir (ki je po mojem okusu po-
polnoma zanič). 

Copacabana, mestece, kjer 
smo prespali, je znana po črni 
Madoni (Virgin de Candelaria). 
Ta je patron ali zaščitnica cele 
dežele in jo najdemo v prvem 
nadstropju tamkajšnje katedra-
le (ta je v arabskem stilu). Zara-

di črne Madone je mesto postalo 
cilj romarjev iz vse dežele in 
eno najpomembnejših romar-
skih središč v Južni Ameriki. 

LAPAZ 
Mesto, ki so ga Spanci os-

novali leta 1548, se je prvotno 
imenovalo La Ciudad de Nues-
tra Senora de La Faz ali "Mesto 
naše gospe miru". Z razponom 
tisočih metrov na nadmorski vi-
šini med 3100 in 4100 metrov je 
La Paz najvišje ležeča svetovna 
prestolnica. 

Čeprav so avtobusi in ostala 
prevozna sredstva v Boliviji na 
še kar zavidljivi udobnostni (ka-
kovostni) ravni in so celo boljši 
ali vsaj primerljivi z našimi, pa 
so ceste še predpotopne in ve-
liko slabše od domačih sloven-
skih. Problem je prenatrpanost 
javnih vozil, saj včasih dobe-
sedno hodiš po ljudeh. Tudi 
vonjave spominjajo na domače 
hlevske parfumerije, vendar se 
na te hitro privadiš; celo več, 
lajšajo ti osebne prebavne zadr-
žke, saj ego pozabi na moralno 

oliko. Zaradi tega je vsaka vož-
nja unikatna in samosvoja ter 
zmeraj polna novih dogodkov. 
Pripeti se, da te kak otrok na-
tančneje pogleda, te otipa, všči-
pne ali celo ugrizne, da se kdo 
ob tebi podela v hlače, na av-
tobusu urinira ali kako drugače 
pritegne tvojo pozornost. Naj-
brž so ravno takšne in tem po-
dobne malenkosti tisto, kar daje 
celoti piko na i in vodi do po-
polnosti nekega doživetja. 

Prvi pogled na dejansko gla-
vno mesto Bolivije (jedro je še 
zmeraj Sucre) je pretresljiv, en-
kraten in nepozaben. Pripeljali 
smo se do točke, ki je vrh kanjo-
na, v katerem se skriva La Paz. 
Dogodek preseneti, saj vožnja 
še nekaj kilometrov pred tem 
ne naznanja nikakršnega nase-

ljenega kraja. Vsi turisti smo se 
zagnali na desno stran avtobusa 
in z odprtimi usti ter razprtimi 
očmi prav presenečeno gledali v 
smeri kraja, kot da nam bo me-
sto vsak čas pobegnilo. 

La Paz je mesto, kot ga za 
tamkajšnje razmere nisem bil 
vajen. Je lepo, grdo, drugačno 
od ostalih, čisto, umazano in 
predvsem polno kontrastov. Je 
mesto, ki ga večina vzljubi že 
na prvi pogled, ta predstava pa 
se kasneje lahko spremeni. Naj-
lepši je prvi pogled, tisti z roba 
Altiplana. S spuščanjem niže se 
vse bolj razkrivata beda in blišč. 
Beda je vidna predvsem tujcu, 
saj se zdi, da tamkajšnji ljudje 
pojmu beda ne pripisujejo ena-
kega pomena kot mi. 

Katedrala v Copacabani, kjer domuje črna Madona 

Najožji del jezera Titicaca, kjer vozi trajekt, je zastražen La Paz - mesto, ki leži na nadmorski višini med 3200 in 4100 m 

Prvo mesto med najlepšimi domovi: Lidija in Franc Večerič iz 
Stanošine 12/b 

Drugi najlepše urejen dom imata Jožica in Ivan Jus iz Koz-
mincev 15/c 

Priznanje za ohranjanje arhitekturne dediščine: dom Marice 
in Franca Mauzerja iz Podlehnika 

P O D L E H N I K / A K C I J A TURISTIČNEGA DRUŠTVA IN SVETOVALNE SLUŽBE 

Najbolje urejeni domovi 
v občini Podlehnik so avgusta 1998 ustanovili turistično 
društvo, ki danes šteje že 150 članov. Takoj so se lotili dela 
in začeli uresničevati svojo osnovno nalogo, da bi bilo ob-
močje občine, kjer delujejo, čim bolj urejeno in prijazno. 

V tem času so že izdali zlo-
ženko o turističnih objektih in 
gostinski ponudbi v občini. V 
njihovo dejavnost sodi tudi or-
ganiziranje vsakoletnega poho-
da. Letošnjega - od Podlehnika 
do Mezinca - se je udeležilo 
okoli 80 članov in drugih poho-
dnikov, ki so bili lepo sprejeti 
pri številnih kletarjih ob poti. 
Že drugo leto zapovrstjo pa so 
v začetku letošnjega avgusta or-
ganizirali ocenjevanje urejeno-
sti domov na območju občine 
Podlehnik. Za ocenjevanje niso 
sprejemali prijav lastnikov, tem-
več je 5-članska komisija, v 
kateri sta sodelovala tudi pred-
stavnika kmetijske svetovalne 
službe, ocenjevala domove po 
lastni izbiri, seveda v soglasju z 
lastniki. 

Komisija je obiskala 11 do-
mov, 4 poslovne objekte in žup-
nišče. Povsod so bili prijetno 
presenečeni nad urejenostjo, iz-
brati pa so morali vendarle naj-

boljše. Po oceni komisije imata 
najlepše urejen dom Lidija in 
Franc Večerič iz Stanošine 
12/b, na drugem mestu je dom 
Jožice in Ivana Jusa iz Koz-
mincev 15/c, skupaj na tretjem 
mestu pa sta domova Sonje in 
Franca Vindiša iz Podlehnika 
5/b ter Olge in Ivana Hrena z 
Gorce 13/a. 

Priznanje za urejen poslovni 
objekt sta prejela Dušica in 
Franc Feguš iz Podlehnika 2, 
priznanje za ohranjanje akhi-
tekturne dediščine je komisija 
namenila Marici in Francu 
Mauzerju iz Podlehnika, Žup-
nijskemu uradu Sv. Trojice v 
Halozah pa je komisija name-
nila priznanje za lepo urejeno 
župnišče, cerkev in okolico. Po-
delili so še priznanje za ohra-
njanje kulturne dediščine in 
aktivnosti na vinsko-turistični 
cesti, in sicer Stanku Prevol-
šku z Gorce 80. 

JB 

Najlepše urejen poslovni objekt Feguševih iz Podlehnika 2 

Ibdi prijazne in s cvetjem okrašene table so delo l\ irističnega 
društva Podlehnik 

Urejeno župnišče pri Sv. Trojici 





POLETJE 
poletje je kot pesem, 
ki osrečuje. 
Topla in sončna. 
Za zmeraj . 

Poletje je kot pesem, 
ki sanja. 
V sanjah se 
toplo stisne k tebi. 

Poletje je kot pesem, 
ki skrbi . 
Skrbi jo zate, 
in za druge. 
Tadej Medved 
OŠ Lovrenc na Dravskem 

polju 

SPOMIN JAM SE... 
Najbol j se spomin jam dne-

va, ko sem se učila voziti s 
kolesom brez pomožn ih ko-
lesc. Voziti sem se učila se-
veda na dvorišču. Vadila sem 
z m a j h n i m zelenim kolesom. 
Najprej sem se skobacala na 
sedež. Bila sem pripravl jena. 
Oče je od zadaj prijel kolo in 
mi pomagal , da sem se pr ipe-
ljala po dvorišču gor. Ta pot je 
minila brez kakršnihkol i poš-
kodb. Po tem sem se peljala še 
dol in gor in bila sem že bolj 
domača. Začela sem dir jat i in 
takrat sem se zapeljala v ve-
like bodeče vrtnice. Vso levo 
nogo sem imela popraskano. 
Zelo m e je bolelo. To se je zgo-
dilo jeseni, ko sem bila stara 
pet let, če se ne mot im, in ko 
se sedaj vozim s kolesom, se 
vrtnicam raje izogibam, ker si 
ne žel im, da bi se ta dogodek 
ponovil. 

Klara Megla, 
OŠ Velika Nedelja 

MLADOST V BESEDI 
v na js tn i šk ih glavah 
se m e d odraščanjem dogaja 

marsikaj . 
Misli divjajo skozi ena vrata 

drugam 
in sožitje med glavo in sr-

cem se pretrga. 
K a m na j se dam? 
Najs tn ik razmišlja o prvi 

l jubezni, po l jubl jan ju 
in izdanem zaupanju . 
Ko je enkra t razočaran, 
več časa posveti šoli. 
Uspešno zaključi šolanje, si 

ustvari d ruž ino 
in odraste. 

Mladost je izpuhtela. 
Tisti , ki je ne spremljajo 
in ves čas sedijo za knjiga-

mi, 

ji v slovo maha jo . 
Pa vendar maha jo z nasme-

škom, 

ker vedo, da drugi ne poz-
najo knjige tako 

kot oni sami. 
Odkrivajo tiste dele srca, 
ki so najlepši, in odpirajo 

Vrata nepoznanega, 
pa vendar realnega sveta. 
Poznajo svet fantazije, 
v katerem ura bije. 

Zagotavlja jim, 
da je tam zuna j vedno nek-

do, 
ki bo pokazal, zakaj in kako 

m u je bilo namen jeno 
živeti daleč stran od težav 
in uživati, kar se da, 
četudi je knj iga 
nj ihova najboljša prijatelj i-

ca. 
Mateja Zemljarič, 
OŠ Kidričevo 

NA KOLPI 
v torek, 1. avgusta, smo 

se taborniki Kvedrovega rodu 
P tu j odpravil i na tabor jenje 
na Kolpo. 

Tam smo bili 10 dni . Bilo 
nas je okrog 21, s kuhar icami 
in vsemi drugimi . Na srečo 
je bilo lepo vreme. V šotoru 
sem spala z Nušo in s Petro. 
V četrtek smo imeli pohod v 
Stari trg. Tam smo si naku-
pili veliko sladkarij . V soboto 
smo taborniki prvega in dru-
gega voda šli na bivakiranje. 
Tam smo prespali eno deževno 
noč. Ko smo prišli z bivakira-
nja , sta m e v taboru pričakala 
ati in mami . Na tabor jen ju 
smo praznovali Jan in rojs tni 
dan. Dvakrat sva s Špelo Te-
žak nastopali s točko iz ples-
nega kluba Mambo. Vsak dan 
me je poklicala mami in me 
vprašala, ali je kaj novega. 
Vsak drugi dan sva s pri jate-
ljico Nušo od t reh do pet ih 
ponoči stražili taborni ogenj 
in zastavo. Naša taborovodja 
je bila š tudentka Jana Skaza. 
Moj vodnik je bil Marko Ko-
larič. V četrtek, 10. avgusta, 
smo prišli domov. Najpre j sem 
šla pozdravit zabovsko babico 
in dedija. Ko sem prišla do-
mov, sem rade volje legla na 
svojo posteljo. 

Iva Pičerko, 
OŠ Markovci 

MOJE KOLO 
Prvo kolo sem dobil , ko sem 

bil še čisto majhen . Bilo je 
p r imerno za mene, saj je bilo 
ravno za moje nerodne gibe. 
Nas lednje kolo sem dobil za 
drugi rojstni dan. Kupi la sta 
mi ga dedi in babi. Kolo je 
imelo pomožma kolesa in je 
bilo hi trejše od prejšnjega. Hi-
tro sem rastel in zopet potre-
boval večje kolo. Dobi l sem 
BMX-a. Tudi to kolo je imelo 
pomožna kolesa, vendar mi 
je ati kolesa snel, saj sem 
si želel poskusi t i vožnjo tudi 
brez n j ih . Mislil sem, da je to 
lahko. Brezskrbno sem se po-
peljal, vendar h i t ro ugotovil, 
da brez pomoči ne bo šlo. Pa-
dec je bil hud . Ati mi je pri-
skočil na pomoč. Vadil sem in 
vadil in uspelo mi je. Bil sem 
ponosen. Naslednje novo kolo 
sem dobil za odličen uspeh v 
šoli. To kolo je oranžne barve. 
Takoj ni imelo vse po t rebne 
opreme. Ko sem se prvič po-
peljal, je bilo vse lahko, dokler 
n isem pomisli l na sredinsko 
železno palico. Ustavil sem se, 
skočil s kolesa in se udaril . 
Ati mi je pokazal, kako naj se 
ustavim. Poslušal sem njegov 
nasvet in ga upošteval. Sam se 
še nisem mogel voziti , ker ni-
sem imel kolesarskega izpita. 
Nekega sončnega dne nam je 
učiteljica povedala, da bomo 
kmalu delali izpit za kolo. 

To presenečenje nas je dvigni-
lo na noge. Učiteljica nam je 
povedala, da si bomo šli ogle-
dat kolesarske proge. Po nekaj 
dnevih smo si šli ogledat kole-
sarsko progo. Učiteljica nas je 
opozorila, kje naj bomo previ-
dni , ko bomo delali kolesarski 
izpit. Prišel je dan za kolesar-
ski izpit. Pripeljali smo se s 
kolesi, s čelado na glavi in po-
čakali na vožnjo. Vsi smo op-
ravili kolesarski izpit. 

Vožnja z moj im kolesom je 
pr i je tna in zabavna. 

Nino Šešo, 
OŠ Ljudski vrt 

UUBEZEN 
Ljubezen je neka j lepega, 

enkra tnega, še posebej kadar 
imaš nekoga zares rad. Vsak 
človek ima svojo l jubezen. To 
je l jubezen do prijateljev, do 
sošolcev, do drugih l judi , do 
živali, skratka do življenja. 

L jubezen je sreča, ki si jo 
želiš. Rad imaš l judi , ki so 
tvoji starši, znanci in posebej 
prijatelji . Tem l judem poma-
gaš in jim zaupaš, z n j imi pre-
živiš mnogo lepih trenutkov. 
L jubezen je kot cvet, ki ga ne-
guješ, ga imaš rad. A če ga 
premalo neguješ, se posuši. 

Največja želja otrok in dob-
rih l judi je l jubezen do mi ru , 
sreče in svobode. L j u d j e bi se 
med seboj morali bolj upošte-
vati in l jubit i , saj so le takšni 
l judje srčni, živijo srečno. 

Nina Luhec, 
OS Kidričevo 

MRAVUE 
Mravlje so m a j h n e žuželke. 

Živijo v mravlj išču. 
Na vrtu imamo črne mrav-

lje. Rdeče mravlje so na jhu j -
še. 

Grega Gregorinčič, 
OŠ Breg 

Lujzek 
Dober den vsoki den! Na 

srečo nas je malo dežek naf-
riša in gor na poletje jesen 
leze. Dežje priša, samo prepo-
zno. Jaz sen sušo preklija in 
za dež mola, zaj pa ne ven, je 
pomagala molitev ali kletvice. 

Tudi na našem Suhem bregi 
je že zja nami začetek brotve 
grozdja. Mija z Mico sma 
obrola rumeni muškat, ki ga 
je fejst suša zrihtala, poleg 
toga pa so ga napali še sršeni, 
ose in drugi državni škodli-
vei, tudi tisti na dveh nogah. 
Mošt je dober, samo boj malo 
ga je nateklo. Bomo vidli, kak 
bo kaj z rizlingom, šiponom, 
rencom in drugimi sortami, 
ki na trgotev čokajo in zorijo 
ob petji klopotcov in večer-
nem prepevaji čričekov. Saj 
ste vena čuli za tisto pesem: 
"Še črički pritegnejo zvokom 
ubranim, jih zdramila lepa 
je mesečna noč, z vriskom 
prešernim mlad fant se posla-
vlja in ljubici svoji želi lahko 
nočr 

Kak pa ste kaj politično 
in predvalilno razpoloženi? 
Volilni gulaži se že kuhajo in 
bomc vidli, kere stranke in 
kandidati nam bodo najboj-
šega ponudili. Oblub je tejko, 
ke ne vemo, kam bi jih devali, 
štejejo pa seveda samo deja-
nja. Tista ta prova, ki dajo 
nekšni hasek nam valivcom in 
valivkam. Na našem Suhem 
bregi še mamo precik prašna-
tih in blatnih cest, dosti hiš še 
nema pitne vode in telefona. 
Na srečo so zaj toti mobiteli 
v modi in ma ga zaj že resen 
vsoko tele in pastir. Tudi mija 
z Mico sma se omobitelila in 
to seveda tak, ke ma vsoki svo-
jega mobija. So pa toti mobiji 
tudi izdajalci. To ovi den sen 
reka Mici, da grem v gorico, 
vmes pa sen smukna v gos-
tilno. Naenkrat mi v žepi zaz-
vuni mobi. Zvola me je Mica 
in me pitala, kje sen in kak 
kej v gorici kože. Jaz sen ji 
reka: "Veš, Micika, glih zaj 
sen pri enem trsi in merin 
sladkorno stopnjo." Seveda pa 
sen pozoba, da je v gostilni 
na glas radijo špila in je kel-
narca s kupicami ružla. Mica 
je seveda vse to čula in me po 
totem mobiji nadrla, ke mi je 
skoro anteno razneslo. Pa še 
duma sma mela potli šolo, ki 
bla precik glasna in trda. 

Tejko za gnes. Lepo vas 
podavljam do drugega 
tjedna. 

Lujzek 

INFO - glasbene novice! 
Naša radijsko-časopisna hiša se predstavlja na Internetu 

na spletni strani http://radio-tednik.amis.net, ki je v nastaja-
nju. Nove in posodobljene strani bodo imele tudi povezavo 
do lestvice Popularnih 10 in do Info - glasbenih novic. Vab-
ljeni k ogledu. 

Britanska skupina ALL SAINTS nastopa v postavi Melaine 
Blatt, Shaznay T. Levvis, Nicky Appleton in Natalie Appleton. 
Kvartet je letos že zmagal na lestvicah s komadom Pure 
Shores (najbolj prodajan single v Veliki Britaniji v letu 2000), 
ki ga bodo dame zamenjale s črno kavo v komadu BLACK 
COFFEE **** , melodično r&b obarvano skladbo. 

* * * 

Trenutno je v glasbi v modi prefinjena zmes funkyja in 
r&b-ja, ki ga dobro predstavlja zasedba Spiller v super ko-
madu Groovejet. Podobno usmeritev je izbrala tudi nova 
zasedba MODJO v inteligentni mešanici stilov v pesmi 
LADY (HEAR ME TONIGHT) ***** , ki ima perfekten beat za 
sproščeno pozibavanje. 

* * * 

MELAINE B. seveda spada v skupino Spice Giris, ki bo v 
oktobru izdala dvojni novi single z naslovoma Holler Holler 
in Let Love Lead the Way. MEL B. je na solo poti bila popu-
larna s hitom I Want you Back in v njem je rapala tudi Missy 
Elliott. Pevka bo kmalu v modi s svojim grobim glasom v 
groovy r&b skladbi TELL ME *** s prihajajočega albuma 
Hot. 

* * * 

Nemška skupina ATC že nekaj časa vlada na domači 
glasbeni sceni s super poletno uspešnico Around the 
World. Simpatičen kvartet ne menjuje zmagovite glasbene 
formule tudi v novi živahni popevki MY HEART BEATS LIKE 
A DRUM (DAM DAM) **** , saj ta preveč spominja na prvo 
uspešnico. 

* * * 

Ob koncu leta 1999 je Veliko Britanijo prevzel nov glasbe-
ni plesni stil garage underground, katerega idejni oče je Ar-
tful Dodger. Nova glasbena veja se močno razširja in nova 
glasbena kombinacija TRU FAITH and DUB CONSPIRACV 
razbija v ritmični priredbi komada FREAK LIKE ME **** , ki 
je napadalna garage underground glasba. 

* * * 

Ameriški pevec SISOO je z zgoščenke Unieash the Dra-
gon snel že dva hita: Thong Song in Incomplete. Popularen 
pevec ponovno v prazno brca rime v naslovnem komadu 
UNLEASH THE DRAGON ** * in v tem ritmično upadajo-
čem komadu sodeluje tudi raper Beanie Sigel. 

* * * 

ERVKAN BADU je fantasična ameriška soul pevka, ki jo 
ljubijo tako poslušalci kot tudi kritiki in je v svoji kratki karieri 
izdala dva albuma z naslovoma Baduizem in Live. Gospa 
BADU vas bo ganila s svojo iskrenostjo tudi v čudoviti soul 
baladi BAG LADY ***** . 

* * * 

V ZDA je r&b in soul glasba neverjetno popularna in jaz 
vam predstavljam nekaj najboljših novosti: Breakin' me -
JOHNNV LANG, The Light - COMMON, As if - BLAOUE, Teli 
me it's Real Love Will be Waiting - KEVON EDMONDS, Best 
of me 2. - MYA & JAZ-Z, Doni Mess with my Man - LUCY 
PEARL, Can't Go For that - TAMIA, This Luv - DONNEL JO-
NES, Callin me - LIL ZANE & 112, That Other Woman -
CHANGING FACES ... 

* * * 

Sir ELTON JOHN je letos naredil glasbo za film The Rood 
to El Dorado in je s tega soundtracka ali filmskega albuma 
snel skladbo Someday Out of the Blue. Britanski poet se 
je spet igral s črno-belimi tipkami svojega klavirja v skladbi 
FRIENDS NEVER SAY GOODBVE **** , ki ima globoko 
sporočilo in se že prvič prijetno vleže v uho. 

David Breznik 

http://radio-tednik.amis.net


KOLESARSTVO 

Ptujsko zmagoslavje v notni dirki 
Kolesarski klub Perutnina 
Ptuj je ponovno zelo dobro 
organiziral dvodnevno kole-
sarsko dirko. V soboto zve-
čer so oživili staro mestno 
jedro s tekmovanjem za kri-
terij slovenskih mest, v ne-
delljo pa pripravili cestno 
dirko za veliko nagrado Pe-
rutnine Ptuj in nagrado Ja-
neza Puha. 

V soboto organizator in tek-
movalci niso imeli sreče z vre-
menom. Dež in močan naliv 
so otežili vožnje kolesarjem. 
Ptujski kolesarji so v članski 
konkurenci povsem premagali 
nasprotnike in pobrali vse, kar 
je bilo možno. Matej Marin je 
bil zmagovalec nočnega kriteri-
ja slovenskih mest, kapetan K K 
Perutnina Ptuj Mitja Mahorič 
je bil tretji, Miran Kelner pa 
četrti. Poudariti je potrebno, da 
so domači kolesarji vozili takti-
čno zelo dobro in niso dovolili 
nobenega presenečenja. Zato je 
bilo veliko razlogov za zmago-
slavje in seveda veselje, ki pa je 
bilo zelo kratko, saj je kolesarje 
drugi dan čakala še naporna in 
zahtevna dirka za VN Perutni-
ne Ptuj. 

Tudi pri starejših mladincih 
je bilo dovolj razloga za veselje. 
Drugo mesto je osvojil Matjaž 
Finšgar, Andrej Omulec pa je 
bil z nekaj smole na koncu četr-
ti. Pri mlajših mladincih je Aldo 
Ilešič osvojil tretje mesto. 

Nedeljsko dopoldne je bilo 
prav idealno za kolesarje in 
mlajši in starejši mladinci, ki so 
se podali na start ob 9. oziroma 
9.10, so imeli dobre pogoje. Za 
ptujske kolesarje tekma ni pote-
kala po željah, saj so svoje doka-
zovali zvečer prej in se izčrpali. 

Popoldanska dirka je bila dol-
ga 143 kilometrov in je bila 
krožna, kolesarji pa so morali 
prevoziti deset krogov. Velika 
želja po uspehu je tokrat bila 
samo želja, saj ptujskim kole-
sarjem ni uspelo narediti od-
mevnejšega rezultata, čeprav so 
dolgo vztrajali v glavninah in 
čakati na priložnost, a je ni bilo, 
zraven pa je bilo še nekaj de-
fektov. Uspešni pa so bili kole-

sarji Krke v konkurenci elite, 
kjer je slavil Sandi Papež, ki 
je bil v ciljnem sprintu močnej-
ši od klubskega tovariša Boštja-
na Mervarja. Tretje mesto pa 
je osvojil Matej Gnezda iz eki-
pe Perutnina Ptuj - Radenska 
Rog, ki je bil zmagovalec dirke 
v konkurenci do 23 let. S tem 
je tudi ljubljanski del ekipe Pe-
rutnine Ptuj prispeval k dvod-
nevnim uspehom na zanimivi 
kolesarski prireditvi. 

Kolesarski klub Perutnina 
Ptuj se je ponovno izkazal kot 
odličen organizator dirk, zraven 
tega pa ima uspešne tekmoval-
ce, ki niso zgolj statisti in so se 
vključili v zbiranje prvih mest 
tudi v članski konkurenci. Ptuj 
postaja tretji kolesarski center 
v Sloveniji in prvi v severovz-
hodnem delu države. Za to gre 

zasluga delavcem v klubu in se-
veda podjetju Perutnina Ptuj z 
njegovim vodstvom, ki je znalo 
prisluhniti ideji kolesarstva in 
jo pripeljati zelo visoko tudi v 
kvalitetnem smislu. 

Rezultati - kriterij sloven-
skih mest: dečki C: 1. Matjaž 
Furdi, Krka Telekom, 2. Mišel 
Grabovac, Radenska Rog, 3. Ga-
šper Mulej, Bled; dečki B: Go-
razd Baver, Branik Maribor, 2. 
Luka Gombač, Portorož, Davor 
Mesarič, Radenska Rog; dečki 
A: Simon Špilak, Tropovci, 2. 
Blaž Mihovec, Radenska Rog, 
3. Aleš Obreht, Lenart; mlajši 
mladinci: 1. Leon Makarovič, 
H I T Casino, 2. Vlado Kernez, 
Sava Kranj , 3. Aldo Ilešič, Pe-
rutnina Ptuj; starejši mladinci: 
1. Jure Zrimšek, Krka Telekom, 
2. Matjaž Finšgar, Perutnina 
Ptuj, 3. Dejan Lazič, Radenska 
Rog, 4. Andrej Omulec, Peru-
tnina Ptuj, 7. Bojan Belšak, 8. 
Milivoj Glavica - oba Perutnina 
Ptuj; elite in pod 23 let: 1. Ma-
tej Marin, 2. Borut Božič, 3. Mi-
tja Mahorič, 4. Miran Kelner -
vsi Perutnina Ptuj. 

Cestna dirka mlajši mladin-
ci 57 km: 1. Denis Inamo, 
Voviland, 1:29,50, 2. Gregor 
Bole, Bled, 3. Leon Makario-
vič, H I T Casino - oba v času 
zmagovalca, 12. Aldo Ilešič, 14. 
Aljoša Belšak, 26. Anej Jablo-
čnik - vsi Perutnina Ptuj; sta-
rejši mladinci - 100 km: 1. 
Jure Zrimšek, Krka Telekom 
2:13,07, 2. Tine Koslot, H I T 

Zmagovalna ptujska trojka Marin, Božič in Mahorič. 

Matej Gnezda iz ekipe Perutnina Ptuj - Radenska Rog je zma-
gal v konkurenci do 23 let 

Kljub spolzkim cestam so kolesarji dali vse od sebe 

Pred startom nedeljske cestne dirke. Foto: Kosi 

Casino, v času zmagovalca, 3. 
Aleš Kebelj, Krka Telekom, 13. 
Andrej Omulec, 14. Matjaž Fin-
šgar, 18. Andrej Čeh, 24. Mili-
voj Glavica -vsi Perutnina Ptuj; 
do 23 let - 147 km: 1. Matej 
Gnezda, PP Radenska Rog, 2. 
Massimo Demarin, Krka Tele-
kom, 3. Uroš Plankar, Krka Te-
lekom; elite - 147 km: 1. Sandi 
Papež, Krka Telekom, 2. Boš-
tjan Mervar, Krka Telekom, 3. 
Matej Gnezda, Krka Telekom. 

Direktor KK Perutnina Ptuj 
Rene Glavnik je po dirki de-
jal: "Sobotna dirka je potekala 
povsem v prevladi naših ko-
lesarjev, ki so povsem prema-
gali konkurenco. Na nedeljski 
cestni dirki nismo več smeli 
pričakovati kakšnega posebne-
ga rezultata. Naši kolesarji so 
teden dni pred dirko na Ptuju 
bili uspešni na državnem pr-
venstvu na kolesarski pisti in 
dosegli odlične rezultate ter se 
seveda močno izčrpali, saj po ta-
kih dirkah kolesarji potrebujejo 
po tri tedne, da se njihovo telo 
regenerira in da so ponovno po-
vsem pripravljeni, za cestne dir-
ke. 

Na dirki za kriterij slovenskih 
mest, ki je ravno tako sprinter-
ski, nismo želeli pustiti bledega 
vtisa in razočarati občinstva, ki 
smo ga pričakovali še več. Naši 
fantje so pognali pedale od star-
ta do cilja in superiorno pre-
magali vso konkurenco. Pobrali 
smo domala vse, vsega pač ni-
smo mogli. V nedeljo smo ime-
li nekatere težave in defekte. 
Fantje so vozili praktično do 
onemoglosti. Krka prvi dan ni 
naredila nič, mi si tega na do-
mačem Ptuju nismo smeli do-
voliti. 

Že isto noč po dirki so se fan-
tje odpravili na pot v Jugoslavi-
jo, kjer se bodo udeležili močne 
in zahtevne dirke. Verjamem v 
njih in prepričan sem, da nas 
bodo razveselili z dobrimi re-
zultati. 

Ob tej priložnosti bi se za-
hvalil generalnemu sponzorju 
Perutnini Ptuj , celotnemu orga-
nizacijskemu odboru, ki mu je 
predsedoval dr. Roman Glaser, 
ter vsem drugim, ki so poma-
gali in delali ob in na progi 
- policistom Policijske postaje 
Ptuj, GD Grajena in rediteljski 
službi. Posebna zahvala Ko-
munalnemu podjetju Ptuj in 
Cestnemu podjetju Ptuj ter 
Petoviaavtu Ptuj za vsa spre-
mljevalna vozila iz njihovega 
programa." 

Danilo Klajnšek 

RAZMIŠLJAMO ... 

Olimpiada brez Ptuiianov 
Nastopiti na olimpijskih igrah je sen vseh športnikov in športnic 

po svetu. Toda marsikdo lahko res samo sanjajo o udeležbi na tem 
elitnem športnem tekmovanju. Ali so poškodovani ali niso dosegli 
norm ali se niso kvalificirali skozi številna tekmovanja ali so jemali 
nedovoljena poživila ... Skratka vsakdo na njih ne more nastopiti. 
Že dolgo časa ne velja več rek, da ni važno zmagovati, ampak sode-
lovati. Ta največja športna prireditev na svetu je postala pravi posel, 
kjer se štejejo zelenci. Na žalost pa včasih pridejo na površje neče-
dni posli glede podkupovanja, nameščanja in podobno itd. Toda še 
vedno je ob vsem glavni cilj, biti udeleženec olimpijskih iger. Včasih 
čast, danes deruir. To je postal moto iger, pa če to želimo priznati ali 
ne. Vse se gleda skozi rezultate, nosilci medalj postajajo junaki in so 
seveda bogato nagrajeni za medalje, ki se znajdejo okoli njihovega 
vratu. 

Tudi v Sloveniji ni šlo brez zapletov glede določanja olimpijskih 
kandidatov, njihovih spremljevalcev, trenerjev itd. Nekateri so po-
novno šli mimo sita in rešeta, po zvezah. In če že Olimpijski 
komite Slovenije ima toliko denarja, potem naj povabi prijatelje 
in tiste, ki naj bi po njihovih nenapisanih kriterijih izpolnjevali 
moralno-politične kvalitete za turistični izlet v Sydney, kraj, kjer 
bodo igre potekale. Odločitve so tu in nekateri slovenski športniki so 
že odpotovali na prizorišče letošnjega največjega športnega dogodka. 
Športniki bodo največji ambasadorji naše male, vendar po športu 
dokaj bogate deželice na sončni strani Alp. 

V številnih medijih po Sloveniji lahko zasledimo številne sprejeme 
za rmše olimpijce pri županih. Ptujski župan ne bo imel časti, da 
bi potisnil kateremu športniku kaj v roko za popotnico. No, to pa je 
seveda žalostno. Kriv za to, da nimamo olimpijskega kandidata, ni 
župan, ampak vsi, ki v športu delajo in imajo (ali pa nimajo) mače-
hovski odnos do tega. Veliko bolj zadovoljen je lahko župan občine 
Videm, saj jo bo na OI v Avstraliji predstavljal Renato Vugrinec, 
uspešen rokometaš Pivovarne Laško iz Celja. Zaenkrat še nikjer ni-
smo zasledili, da so mu pripravili lepo odhodnico ter mu zaželeli kar 
največ uspeha. Mogoče se motimo ali pa bodo to storili po olimpiadi. 
In če uspeh ne bo takšen, kot nekateri pričakujejo, potem mogoče ne 
bo sprejema. In kaj bi nekateri župani slovenskih občin dali, da bi 
lahko stisnili roko svojemu olimpijcu ter s tem nabirali politične toč-
ke! 

Dejstvo je, da bomo Ibodol morali nekateri res storiti več, da bo 
Ptuj ponovno imel udeleženca 01. Mogoče bi bilo potrebno stopiti do 
Mirka Vindiša in ga povprašati - če ga še niso -, kako se uvrstiš na to 
največjo športno prireditev. V majhnem slovenskem prostoru mestna 
občina Ptuj, kar se olimpijskih športov tiče, komaj kaj predstavlja. 
Žalostno, vendar resnično. 

Danilo Klajnšek 



PTUJ / DEVETI MARATON 

Voglar in Vindis z veliko prednostjo 
tekaški klub Maraton iz 
Ptuja je uspešno izvedel 9. 
ptujski maraton v teku na 7 
in 21 kilometrov. Nastopilo je 
98 tekmovalcev in tekmovalk, 
pri moških je prvo mesto po 
pričakovanjih pripadlo zna-
nemu ptujskemu maratoncu 
Mirku Vindišu, ki si je prite-
kel več kot minuto prednosti 
pred drugouvrščenim Ivanom 
Golobom. V teku na sedem 
kilometrov pa je prepričljivo 
slavil Andrej Voglar iz AK 
Ptuj. Na teku je nastopilo 
tudi več število otrok in tudi 
devet tekmovalcev iz pobrate-
nega francoskega mesta Les 
Cyriennesa. 

Rezultati: moški 7 km: 1. An-
drej Voglar, AK Ptuj, 0:22,27, 2. 
Primož Pangerl, AK Koval Šen-
tjur, 3. David Rihtarič, AD Mari-
bor; ženske 7 km: 1. Nataša Oset, 
Koval Šentjur, 0:27,57,2. Genevi-

j ve Delisle, Francija, 3. Micheline 
I Blanco, Francija; moški 21 km: 
i 1. Mirko Vindiš, 1:10,02, 2. Ivan 
I Golob, oba TK Maraton, 3. Jaka 

Kodrič, Maribor; ženske 21 km: 
1. Jožica Šiftar, TS Radenska, 

1:13,29, 2. Erika Juvan, Celjska 
C.40 A, 3. Martina Bukovec, TS 
Radenska. 

Tekst in foto: 

Danilo Klajnšek 

Mirko Vindiš, zmagovalec 
malega maratona 

Andrej Voglar, zmagovalec na 
7 km 

PADALSTVO 

Dobri nmsiopt Piuiianov 
Ptujski aeroklub je izvedel padalsko tekmovanje v figurati-
vnih skokih in skokih na cilj. Tekmovanje je štelo tudi kot 
državno prvenstvo in ptujski padalski pokal. Pri figurativ-
nih skokih je bilo vreme tekmovalcem naklonjeno, nekaj 
slabše pa je bilo v soboto, vendar so ga organizatorji us-
peli v celoti izpeljati. Irena Avbelj je bila prva dama tega 
tekmovanja, odlična pa je bila članica AK Ptuj Petra Pod-
goršek, ki je v članski konkurenci morala priznati premoč 
Leščanke Irene Avbelj, medtem ko je bila Petra uspešna v 
mladinski kategoriji. 

Figurativni skoki - odprto pr-
venstvo Slovenije: ženske: 1. 
Irena Avbelj, ALC Lesce, 2. Pet-
ra Podgoršek, AK Ptuj, 3. Veselj-
ka Pire, Krila Kvarnera; moški: 
1. Jiai Gečnuk, 2. Jindaich 
Wedmoch, 3. Miloš Jurea - vsi 
Češka. Prvenstvo Slovenije: mla-
dinke: 1. Petra Podgoršek, 2. Van-
ja Hotko, 3. Karmen Grabar - vse 
AK Ptuj; mladinci: 1. Boris Jan-
žekovič, AK Ptuj, 2. Simon Du-
lar, ALC Lesce, 3. Matej Bečan, 
AK Ptuj; ženske: 1. Irena Avbelj, 
ALC Lesce, 2. Petra Podgoršek, 3. 
Vanja Hotko - obe AK Ptuj; mo-
ški: 1. Uroš Ban, ALC Lesce, 2. 
Aleš Zamuda, 3. Gorazd Vindiš -

oba AK Ptuj; skoki na cilj - žen-
ske: 1. Irena Avbelj, ALC Lesce, 
2. Petra Podgoršek, AK Ptuj, 3. 
Maja Sajovic, ALC Lesce; skup-
no - ženske: 1. Irena Avbelj, ALC 
Lesce, 2. Petra Podgoršek, 3. Maja 
Tašner - obe AK Ptuj; moški: 1. 
Uroš Ban, ALC Lesce, 2. Aleš Za-
muda, 3. Gorazd Vindiš - oba AK 
Ptuj; skupno: 1. Uroš Ban, 2. Se-
nad Salkič,, 3. Matjaž Pristavec -
vsi ALC Lesce; mladinke: 1. Pet-
ra Podgoršek, 2. Vanja Hotko, 3. 
Karmen Grabar - vse AK Ptuj; 
skupno: 1. Petra Podgoršek, 2. 
Maja Tašner, 3. Vanja Hotko - vse 
AK Ptuj; mladinci: 1. Boris Jan-
žekovič, AK Ptuj, 2. Simon Du-

lar, ALC Ptuj, 3. Matej Bečan, 
AK Ptuj; skupno: 1. Simon Du-
lar, ALC Lesce, 2. Boris Janžeko-
vič, 3. Matej Bečan - oba AK Ptuj; 
ekipno: L ALC Lesce I, 2. ALC 
Lesce II, 3. Metal, 4. LU SVIT 
Primorje. 

Tekst in foto: 
Danilo Klajnšek 

Petra Podgoršek, Aeroklub 
Ptuj 

ROKOMET 

Hajboliša Velika Nedelja 
Rokometni klub Velika Nedelja je organiziral močan rokome-
tni turnir, na katerem so zraven domačega prvoligaša nasto-
pili še švicarski Yellov Wintertuhr in hrvaški prvoligaš IPC 
Cakovec. 

Srečanja so bila zelo zanimiva. 
Gledalci, ki so dobro napolnili 
športno dvorano v Veliki Nedelji, 
so bili s prikazanim zadovoljni, še 
posebej z igro svojih rokometašev, 
ki so v srečanju z IPC Čakovec za-
igrali zelo dobro, predvsem v pr-
vem polčasu, ko so dosegli dvajset 
zadetkov, obramba pa je bila prav 
tako dobra, saj so gostje ob števil-
nih poizkusih zadeli le štirikrat. 
V zadnjem srečanju tega turnirja, 
na katerem je bil igran normalni 
igralni čas, so Švicarji proti do-
mačim na začetku srečanja pove-
dli s šestimi zadetki. Kot da je 
le visoka zmaga v prvem srečanju 
malo uspavala. Do konca prvega 
Polčasa pa jim je le uspelo ize-
načiti. V drugem polčasu je bila 
Igra enakovredna, rezultat pa te-
sen. Priložnost za zmago so imeli 
domačini, ki so vodili vse do zad-
nje sekunde, nakar pa je gostom 
le uspelo rezultat izenačiti. 

Vsa tri srečanja si je ogledalo 
Miko gledalcev. Sodniško delo 

sta dobro opravila Jože in Alojz 
Vereš iz Murske Sobote. 

Rokometaši Velike Nedeljo so 
v nedeljo imeli počitek po napor-
nih pripravah na Rogli in odigra-
nem turnirju, ki so ga izvedli v 
soboto. V ponedeljek in torek so 
trenirali v svoji športni dvorani, 
nato pa bodo odpotovali v Švico, 
kjer bodo odigrali prijateljsko sre-
čanje z Wintertuhrjem, ki se je ta 
teden pripravljal pri njih. 

IPC ČAKOVEC -
VELLOV WINTER-
TUHR 26:24/14:12/ 

IPC ČAKOVEC: Radek, Rus-
so, Ravinskas 9, Tarakanov 6, No-
vakovski 2, Borkovič 5, Huzjak 1, 
Mlinarič 1, Zadravec, Malner 2, 
Varga, Magič, Turk, Balog, Med-
žemurec, Lesjak, Horvat. 

VELLOV WINTERTUHR: 
Lendi, Langhard, Usik 8, Taracar 
3, Frei, Frolik 1, Kaufmann 2, Ba-
umann, Geiger, Seriogin 6, Roth 
3,Jakob 1. 

VELIKA NEDELJA - IPC 
ČAKOVEC 35:11 /20:4/ 

VELIKA NEDELJA: Kovačec, 
Belšak 2, Mesarec 3, Trofenik, Po-
točnjak 1, Špindler, Bezjak 11, 
Šoštarič 1, Planine 1, Kokol 1, Be-
lec , Poje 10, Marčen 2, Okreša 1, 
Podpečan, Kumer 2. 

IPC ČAKOVEC: Radek, Rus-
so, Ravinskas 2, Tarakanov 3, 
Novakovski, Borkovič, Huzjak, 
Mlinarič 1, Zadravec 3, Malner, 
Varga, Magič, Turk 1, Balog, Med-
žemurec 1, Lesjak, Horvat. 

VELIKA NEDEUA -
VELLOV WINTER-
TUHR 22:22 /10:10/ 

VELIKA NEDELJA: Kovačec, 
Belšak 4, Mesarec, Trofenik, Po-
točnjak 3, Špindler, Bezjak 3, Šoš-
tarič 3, Planine 6, Kokol, Belec, 
Poje 2, Marčen, Okreša 1, Podpe-
čan, Kumer. 

VELLOV WINTERTUHR: 
Lendi, Langhard, Usik 10, Tara-
car 2, Frolik, Kaufmann 3, Ba-
umann 1, Geiger, Badertscher 1, 
Seriogin 4, Roth, Rogg 1, Jakob. 

Danilo Klajnšek 

J U D O / DP ZA MLADINKE IN MLADINCE 

Denis Rus - državni prvak 
član Judo kluba Drava Ptuj Denis Rus je na minulem dr-
žavnem prvenstvu v judu za mladinke in mladince v hudi 
borbi postal državni prvak v kategoriji do 73 kilogramov. V 
finalu je z rezultatom 10:0 premagal Saša Jererja iz Olim-
pije, kljub veliki prednosti, ki jo kaže rezultat, pa je bila 
borba zelo težka. Še zanimivejši pa je bil dvoboj v polfi-
nalu, kjer se je srečal s klubskim kolegom Aleksandrom 
Nemcem, ki je bil kasneje peti. 

Ta tekma je bila predzadnja pre-
izkušnja pred svetovnim prvens-
tvom, ki bo od 26. do 29. oktobra 
v Tuniziji. Dokončno se bo o tem 
odločalo na evropskem pokalu ta 
konec tedna v Pragi. Vendar je 
Denis Rus trenutno zelo resen 
kandidat za svetovno prvenstvo 
in kasnejše evropsko prvenstvo, 
ki bo v decembru na Cipru. Nje-
gov trener Vlado Čuš je dejal, da 

je po tritedenski pripravah odlič-
no pripravljen za nadaljnje borbe, 
za kar je dokaz tudi naslov drža-
vnega prvaka. Sicer pa se lahko 
Denis ponaša že z medaljami z ev-
ropskega prvenstva in olimpiade 
mladih. S trdim in poštenim de-
lom si bo nekoč domov prinesel 
tudi medaljo z olimpijskih iger. 

Milan Krojne Pavlica Denis Rus 

KIKBOKS 

Pf v/čciftf prtieli priprave 
v ponedeljek, 14. avgusta, so priprave na drugi del letošnje 
sezone pričeli tudi člani Kluba borilnih veščin Ptuj. Bazič-
ne priprave so vedno zelo pomembne, vodi pa jih profesor 
Drago Ačimovič. 

v štirinajstih dneh si bodo člani 
in članice nabirali predvsem os-
novno vzdržljivost, s katero bodo 
lahko kasneje lažje nadaljevali 
specialne treninge za svoje nasto-
pe v kikboksu. 

Redni treningi za vse skupine 
(dečki, deklice, mladinci, mladin-
ke, člani in članice) se pričnejo 
v prvih dneh septembra po usta-
ljenem urniku. Novost v ponudbi 
bo zelo popularna kikbos aerobi-
ka, znana po imenu tae bo. 

Prvo tekmovanje, ki čaka tek-
movalce in tekmovalke KBV Ptuj, 
bo 30. septembra, ko bo na Ptuju 
finale državnega prvenstva v di-
sciplini semi kontakt za vse sta-
rostne kategorije, istočasno pa bo 
slavnostna prireditev ob 25-letnici 
KBV Ptuj. 

Tekst in foto: 

Danilo Klajnšek Kikboksarji so pričeli priprave 

ROKOMET 
ORMOŽ - ARCONT 
RADGONA 34:20/17:9/ 

ORMOŽ: Dokša, M. Hanželič 
3, Ivanuša 8, Bistrovič 3, Pučko 
2, Džarmati 3, D. Hanželič, Gra-
bovac 1, Kosi, Kirič 5, Horvat 3, 
Šulek, Luskovič, Hrnjadovič 4. 

ARCONT RADGONA: Kocu-
van, Hojs 3, Terbuc 4, M. Klun 
2, Pintarič 5, L. Klun, Zorko 3, 
Žunkovič 3, Mihalič. 

Rokometaši Ormoža so v pri-
jateljskem rokometnem srečanju 
brez večjih težav premagali ekipo 
drugoligaša Arconta iz Gornje 
Radgone. Domači so že takoj na 
začetku povedli in svojo prednost 
poviševali; do odhoda na odmor 
je znašala osem zadetkov. 

Razlika v kvalitetnejšem igral-
skem kadru in boljši priprav-
ljenosti je bila razlog, da so si 
rokometaši Ormoža do konca sre-
čanja prigrali štirinajst zadetkov 
prednosti in zasluženo zmagali. 

ORMOŽ - DRAVA 22:17 
/8:9/ 

ORMOŽ: Dokša, M. Hanželič 
2, Kosi, Pučko 3, Džarmati, Bis-
trovič 5, Grabovac 2, Ivanuša 3, 
Kirič 1, Horvat 4, Hrnjadovič 1, 
Luskovič, D. Hanželič 1, Cvetko. 

DRAVA: Kline, Zadravec 3, 
Zajšek, Čerček, Kafel 4, Bračič 4, 

Kac 2, Kovačič 3, Šoštarič, Kotar, 
Berlič, Planine 1, Ladič. 

Srečanja med Ormožem in ptuj-
sko Dravo so bila vedno zelo zani-
miva in borbena. Tako je bilo tudi 
tokrat. Gostje iz Ptuja so dobro 
upirali domačim in celo dobili 
prvi polčas z zadetkom prednos-
ti. 

No, v drugem polčasu pa so si 
domači uspeli priigrati nekoliko 
večjo prednost in jo obdržali do 
konca srečanja. 

Rokometaši Ormoža se pripra-
vljajo v Ormožu in bodo nasled-
nji teden odigrali dve prijateljski 
srečanje s hrvaškim prvoligašem 
Varteksom iz Varaždina. Včeraj so 
gostovali v Varaždinu, v soboto pa 
bodo igrali v svoji športni dvora-
ni še povratno srečanje. 

Danilo KlajnšeK 

Športne novice 
PTUJ / Tekmovanje 
v športnem plezanju 

Alpinistično-športno-plezalna se-
kcija Planinskega društva Ptuj vab: 
na državno prvenstvo v športnen: 
plezanju v telovadnici OŠ Breg \ 
soboto, 9. septembra. Tokrat pri 
čakujejo približno 75 tekmovalcev 
Pričetek tekmovanja bo ob 10. uri 
vstop je prost. 

T. Radeh 
MAJŠPERK/ 
Tek ob mejah 

9. septembra bo v organizacij 
Kickboxing kluba Majšperk tek ob 
mejah občine Majšperk v počastite\ 
občinskega praznika. Tek bo dolg j< 
70 kilometrov, šest tekačev pa se bc 
pri teku menjavalo na pol ure. Zad 
nje kilometre bodo sodelovali tud 
častni gostje. Tak je narejen po vzo 
ru teka ob mejah Slovenije. 

Milan Krojne Pavlica 
TENIS / l\irnir v Skorbi 

Teniški klub Skorba prireja v ne 
del jo, 10. septembra, v tenišken 
centru Goya turnir v igri posamez 
nikov. Prijave sprejemajo do nede 
Ije, 10. 9., do 8. ure v TC Goya. Inf. 
041/893-510. 



NOGOMET / NOGOMET / NOGOMET 
2. UCA 

Rezultati 5. kroga: Aluminij - Zagorje 
1:1, Šentjur - Esotech Šmartno 1:2, Ren-
kovci - Jadran Šepič 1:3, Nafta - Po-
horje 2:2, Ivančna Gorica - Brda 3:0, 
Viator&Vektor - Elan 0:1, Dravinja - Živi-
la Triglav 1:0, Železničar Ligro - Beltinci 
1:1 . 

1. ŽIVILA TRIGLAV 5 4 0 1 12:1 12 
2. JADRAN ŠEPIČ 5 4 O 1 13:4 12 
3. ELAN 5 3 2 0 10:4 10 
4. POHORJE 5 3 1 1 8:4 10 
5. DRAVINJA 5 3 1 1 5:4 9 
6. ALUMINIJ 5 2 3 O 9:6 9 
7. IVANČNA GORICA 5 3 O 2 8:6 9 
8. ZAGORJE 5 2 2 1 7:3 8 
9. NAFTA 5 2 2 1 6:6 8 
10. ŠENTJUR 5 2 1 2 7:7 7 
11. ESOTECH ŠMARTNO 5 1 1 3 5:10 4 
12. ŽELEZNIČAR LIGRO 5 O 3 2 5:8 3 
13.RENK0VCI 5 1 0 4 5:13 3 
14. VIATOR&VEKTOR 5 0 2 3 3:9 2 
15. BELTINCI 5 O 2 3 2:8 2 
16. BRDA 5 0 0 5 2:14 O 

Pari naslednjega kroga: Beltinci -
Aluminij, Esotech Šmartno - Zagorje, 
Živila Triglav - Železničar Ligro, Elan -
Dravinja, Brda - Viator&Vektor, Pohorje 

Ivančna Gorica, Jadran Šepič - Nafta, 
Šentjur - Renkovci. 

AlUMINU-ZAGORJihI 
/0:1/ 

STRELCA: 0:1 Zgonjanin /v 43. 
minuti/, 1:1 Emeršič/51/ 

ALUMINIJ: Dukarič, Franci, Jevdže-
nič, Pučko, Zemljič, Vršič, Perkovič, Čeh, 
Emeršič, Majcen /Korez/. 

Kljub temu da so nogometaši Alumini-
ja vedeli, da bodo nastopili v nepopolni 
sestavi, se niso bali ali prestrašili svoje-
ga nasprotnika iz Zagorja. Srečanje so 
dobro pričeli, predvsem pa so takoj vsi-
lili gostom svoj ritem igre in večino pr-
vega polčasa prebili na polovici, ki je 
pripadala gostom. Ustvarili so si veliko 
priložnosti, a jih žal niso realizirali. V 
edinem svojem napadu pa je gostom 
uspelo celo povesti, vendar je ob tem 
potrebno pripomniti, da je v tem na-
padu Zagorjanov veliko napak naredil 
tudi izredno slab, skorajda katastrofalen 
sodnik Huselja iz Velenja. Najprej ni vi-
del roke v kazenskem prostoru gostov, 
nato prekrška nad Emeršičem in kasne-
je Čehom. 

Domačim nogometašem je uspelo 
izenačiti takoj na začetku drugega pol-
časa. Kljub veliki premoči in številnim 
priložnostnim, med drupim tudi zade-
tega prečnika s strani Ceha, pa Kidri-
čanom ni uspelo doseči zmagovitega 
zadetka. S svojimi odločitvami, ki so 
bile tako smešne, da nikomur ni bilo do 
smeha, se je "proslavil" velenjski sodnik 
Huselja. 

Včeraj so nogometaši Aluminija igrali 
pokalno srečanje z ekipo Maribor Pivo-
varna Laško. 

3. IIGA - SEVER 
Rezultati tekem 4. kroga: Paloma -

Hajdina 2:0, Usnjar - Kovinar Mascom 
4:1, Kozjak - TK&EL Stojnci 2:1, Ptuj -
Ger.vas UnukŠped 4:1, Zreče - Krško 
1:0, Vransko - Montavar Rogoza 3:1, 
Mons CIaudius - Fužinar 1:2 
1.PTUJ 4 4 0 0 12:4 12 
2. USNJAR 4 3 1 0 15:3 10 
3. PALOMA 4 3 1 O 9:3 10 
4. KOZJAK 4 3 0 1 7:6 9 
5. ZREČE 4 2 2 O 7:2 8 
6. FUŽINAR 4 2 0 2 8:8 6 
7. MONS CLAUDIUS 4 1 2 1 6:6 5 
8. TK&EL STOJNCI 4 1 2 1 5:5 5 
9. MONTAVAR ROGOZA 4 1 1 2 6:8 4 
10. VRANSKO 4 1 0 3 5:10 3 
11. HAJDINA 4 O 2 2 5:8 2 
12. KOVINAR MASCOM 4 O 2 2 4:9 2 
13. G. VAS UNUKŠPED 4 0 1 3 4:12 1 
14. KRŠKO 4 0 0 4 2:11 O 

Razpored tekem 5. kroga: Fužinar -
Paloma, Montavar Rogoza - Mons CIa-
udius, Krško - Vransko, Gerečja vas 
UnukŠped - Zreče, TK&EL Stojnci - Ruj, 
Kovinar Mascom - Kozjak, Hajdina - Us-
njar. 

PTUJ tCtRlČJA VAS 4:1 
(2:1) 

Strelci: 1:0 Jurišič (27), 2:1 Klinger , 
(34 iz 11 m), 2:1 Kmetec, 3:1 Gojkošek ; 
(54), 4:1 Gojkošek 75. 

Ptuj: Golob, Šoštarič (Bratec), Krajnc, 
Emeršič M., Klinger, (Emeršič B). Toplak, : 
(Arsič), Gojkošek, Slug, Jurišič, Vogri-
nec, Zaje. 

Gerečja vas: Lampret, Kajsersberger | 
(Turk), Vidovič Kmetec (Habjanič), 
Krajnc, Ciglar, Strele, Bezjak, Voglar, Be-
zjak M. (Frangež), Verlak. 

Gostitelji so v prvem delu imeli pobu-
do in Jurišič je že v 7 minuti zamudil 
idealno priložnost, kmalu zatem pa je 
Toplakov strel šel tik ob stativi v aut. 
Vodstvo domačinov je prišlo nepričako-
vano, ko je Jurišič z desne streljal v viso-
kem loku in žoga se je od stative odbila 
v vrata. Kmalu zatem pa je Vidovič v ka-
zenskem prostoru nepravilno oviral Slu-
ga in sodnik je brez razmišljanja dosodil 
11 m; Realiziral jo je Klinger. Gostje so 
vodstvo znižali, ko je zaradi nepazljivosti 
obrambe Kmetec neovirano z 8 m pre-
magal Goloba. 

V drugem delu se imajo gostjo zahva-
liti svojemu vratarju, da rezultat ni višji, 
saj je nekajkrat smelo posredovati in s 
skrajnimi napori reševal svoja vrata ob 
številnih strelih domačih napadalcev V 
54. in 75. min. pa je moral pobrati žogo 
iz mreže po zaslugi Gojkoška. Napadi 
gostov, ki so se z vsemi močmi branili, 
so bili redki, pojemale so jim moči in 
morali so priznati premoč domačinov. 
Izredno fair tekmo je odlično sodil Ker-
čmar, številni gledalci pa so pa so po 
sodnikov žvižgu obe ekipi nagradili s 
glasnim odobravanjem, 

anc 

PALOMA - HAJDINA 2:0/2:0/ 
STRELCA: 1:0 Stojanov /21/, 2:0 Bez-

jak /24/ 
HAJDINA: Brodnjak, Črnko, M. Krajnc, 

Princi, VrabI /Metličar/, Zelko, Gorše, Ba-
uman, R. Krajnc, Vindiš, Gaiser. 

Na gostovanju v Sladkem Vrhu proti 
močni Palomi so nogometaši Hajdine 
nastopili v okrnjeni igralski zasedbi. Klju-
čnega pomena sta bili enaindvajseta ter 
štirindvajseta minuta, ko so prejeli dva 
zadetka. Kazalo je, da bo prišlo do ka-
tastrofe, vendar so se uspeli Hajdinci 
pobrati in vedno nevarneje ogrožati do-
mačega vratarja, žal pa jim ga ni uspelo 
premagati in fo kljub boljši igri v drugem 
polčasu. Točke so tako ostale v Slad-
kem Vrhu. 

KOZJAK - TK&EL STOJNCI 2:1 
/1:0/ 

STRELCI: 1:0 Rebol /25/, 1:1 Klajde-
rič/58/, 2:1 Pečnik/69/ 

TK&EL STOJNCI: Milošič, Purgaj, Ze-
mljarič /Žuran/, Meznarič /Rižnar/, Šmi-
goc, Lenart, Štebih, Ljubeč, Vilčnik, 
Klajderič, Golob. 

V Radljah so nogometaši Stojncev do-
živeli prvi poraz v novem prvenstvu. V 

Matej Meznarič, TK&EL Stojnci 

derbiju novincev je zmaga pripadla spre-
tnejšim in srečnejšim domačim nogo-
metašem. Z nekaj malega sreče bi vsaj 
točka bila dosegljiva za goste, ki niso 
igrali slabo. V bistvu pa so nogometaši 
Stojncev ta poraz že preboleli in se pri-
pravljajo na veliki derbi, ki bo v nedeljo, 
ko gostijo vodečo ekipo Ptuja na svojem 
igrišču, 

I. UCA MNZ PTUJ 
Rezultati tekem 2. kroga: Pragersko -

Eltehšop Rogoznica 2:1, Dornava - Sre-
dišče 3:3, Holermuos Ormož - Slovenja 
vas 1:3, Bistrica - Videm 3:2, Markovci 
- Gorišnica 1:2, Boč Anchiinženiring -
Skorba 5:1. 
1, SLOVENJA VAS 2 2 O O 9:3 6 
2, GORIŠNICA 2 2 0 0 3:1 6 
3, BOČ ANCHIINŽENIR, 2 1 1 O 8:4 4 
4, SREDIŠČE 2 1 1 O 6:3 4 
5, PRAGERSKO 2 1 1 O 5:4 4 
6, SKORBA 2 1 O 1 16:6 3 
7, BISTRICA 2 1 0 1 3:3 3 
8, HOLERMUOS ORMOŽ 2 1 0 1 4:5 3 
9, DORNAVA 2 0 1 1 5:9 1 
10, VIDEM 2 O O 2 4:6 O 
11, ELTEHŠOP ROGOZ, 2 0 0 2 1:5 O 
12, MARKOVCI 2 0 0 2 2:17 O 

Razpored tekem 3. kroga: Skorba -
Pragersko, Gorišnica - Boč Anchiinž., Vi-
dem - Markovci, Slovenja vas - Bistri-
ca, Središče - Ormož, Eltehšop Rogozn. 
- Dornava. 

PRAGERSKO - ELTEHŠOP 
ROGOZNICA 2:1 /0:1/ 

STRELCI: 0:1 R. Markež/14. iz 11 m/, 
1:1 Dirnberk/55/, 2:1 Ramadani/57/ 

PRAGERSKO: Lubej, Novak, Kostič 
/B. Pišek/, R Pišek, Čelan, Ramadani 
/Fištravec/, Debevc, Breznik, Dirnberk, 
Lončarič, Kokol /Reich/. Trener: Zvonko 
Kocjan. 

ELTEHŠOP ROGOZNICA: Hlebec, Di-
zdarevič, Kurbus, M.Lah /Mihelič/, Mu-
stafa, R. Markež /T. Lah/, Polanec, M. 
Markež, Vauda, Doki. Trener: Branko 
Žgeč. 

BOČANCHIIŽENERING-
SKORBA 5:1/3:0/ 

STRELCI: 1:0 Habjan /4/, 2:0 Lonča-
rič /13/, 3:0 Lončarič /35/, 3:1 Mlakar 
/50/, 4:1 Habjan /90/, 5:1 Lončarič/90/ 

BOČ ANCHIINŽENERING: Pelenak, 
Hrastnik, Korošec, Volavšek, Jug, Žnu-
derl, Gajser, Sabadin, Habjan, Habjanič 
/Onič/, Lončarič. Trener: Zoran Lah. 

SKORBA: Šmigoc, B. Mertelj/Markeš/, 
Horvat, Petek, Mohorko, Žitnik, Strgar, 
Mlakar, Janžekovič /Klaneček, 
Kuserbajn/, S. Mertelj, Šijanec. Trener: 
Branko Krajnc. 

BISTRICA - VIDEM 3:2/2:1/ 
STRELCI: 1:0 Stražišar /7/, 2:0 Straži-

šar /14/, 2:1 Varnica /22/, 2:2 E. Ostro-
ško /76/, 3:2 Stražišar /78/ 

BISTRICA: Hvaleč, Jamnikar /Modric/, 
Romih, Skale, Firer, Fridrih, Dovnik, Ko-
lar, Zupanič /Regoršek/, Prapotnik, Stra-
žišar /Pučnik/. Trener: Marjan Gojkovič. 

VIDEM: M. Trafela, Kokol, Matej To-
polovec /Selak/, Skok, Bračič, Ciglar. D. 
Ostroško /G. Trafela/, E. Ostroško, Varr 
niča /Gregorec/, Šipek, Matjaž Topolo-
vec. Trener: Rudi Štelcer. 

DORNAVA'SREDIŠČE3:3 
/1:1/ 

STRELCI: 0:1 Darko Ivančič /5 iz 11 
m/, 1:1 Stergar /24/, 1:2 M. Žerjav /51/, 
2:2 Čeh /62/, 3:2 Čuš /76/, 3:3 Fafulič 
/80/ 

DORNAVA: Kekec, Hunjet, Flos, Jurič, 
Viher, Čuš, Čeh, Cvetko, Plohi, Stergar 
/Florjanič/, Trunk. Trener: Osman Zenu-

NAJBOUSI STRELCI 
2. SNL: 3 zadetki: Milan Emeršič; 2 

zadetka: Matjaž Korez in Matjaž Maj-
cen; 1 zadetek: Igor Perkovič, Aleš 
Čeh - vsi Aluminij. 

3. SNL . SEVER: 5 zadetkov: Ta-
dija Jurišič, Ruj; 3 zadetki: Danijel 
Voglar, Gerečja vas Unukšped, Srdan 
Gojkošek, Ruj; 2 zadetka: Boris Klin-
ger, Ruj, in Miran Klajderič, TK&EL 
Stojnci; 1 zadetek: Damjan Vogrinec, 
Uroš Krajnc - oba Ptuj, Viktor Hotko. 
Srečko Gaiser, Roman Krajnc, Musta-
fa Buljubašič, Andrej Vindiš - vsi Haj-
dina, Matej Golob, Matej Meznarič in 
Miran Ljubeč - vsi TK&EL Stojnci, Bo-
ris Kmetec, Gerečja vas Unukšped. 

1. LIGA MNZ PTUJ: 6 zadetkov: 
Aleksander Mlakar, Skorba; 4 zadet-
ki: Jože Šmigoc in Robert šijanec 
- oba Skorba, Aleš Gerečnik, Slove-
nja vas, Mitja Haban, Boč Anciinže-
nering; 3 zadetki: Dominik Lončarič, 
Boč Anctinženering, Boštjan Stražišar, 
Bistrica; 2 zadetka: Matjaž Topotovec, 
Videm, Silvo PtohI, Dornava, Denis 
Kolenc, Središče, Sebastijan Kotnik, 
Slovenja vas, Sašo Habjanič, Holer-
muos Ormož; 1 zadetek: Sandi Mer-
telj, Dejan Kuserbajn - oba Skorba, 
Zdravko Tobijas, Dejan Jerebtč - vsi 
Holermuos Ormož, Marko Panič, Aleš 
Huzjak, Vojko Vrbanec - vsi Slovenja 
vas, Primož Sagadin, Boč Anchi., 
Ervin Furlan, Andrej Breznik, Bojan 
Čeian - vsi Pragersko, Ztatan Fafulič, 
Središče, Jernej Horvat, Gorišnica, 
Miian Stergar, Sandi Čeh, Aleš Čuš 
- vsi Dornava, Robert Mat1<ež, Elteh-
šop Rogoznica, Peter Dirnberk trt Da-
vid Ramadani - oba Pragersko, Boško 
Varnica, Ervin Ostroško - oba Videm, 
Peter Munda, Stanislav Plohi - oba 
Gorišnica, Samo Kralj, Markovd. 

j novič 
SREDIŠČE: Hon/at, Jelovica, Kirič, 

j Jurkovič, Darko Ivančič, M. Žerjav 
I /Aleksič/, Kolenc, Vizjak, Dario Ivančič 
i /Gašparlin/, Lesjak, Fafulič /Janežič/. 

Trener: Franc Rajh. 

MARKOVCI - GORIŠNICA 1:2 
: /1:1/ 
I STRELCI: 0:1 Munda/23/, 1:1 S. Kralj 
I /28/, 1:2 Plohi /74/ 

MARKOVCI: Forštnarič, Rožman, 
Plohi, A. Kralj, Mikša, Štrafela, Zemlja-
rič, S. Kralj, Korošec, Janžekovič. Tre-

I ner: Marjan Bezjak. 
GORIŠNICA: Bezjak, Lapornik, Pur-

i gaj, Alič /M. Bezjak/, Šket, Plohi, Hor-
i vat, Bohinc, Munda /G. Bezjak/, Rižnar 
j /Ciglarič/, Bohi. Trener: Gorazd Šket. 

HOLERMUOS ORMOŽ-
SLOVENJA VAS 1:3/1:1/ 

I STRELCI: 1:0 Habjanič /15/, 1:1 Ge-
! rečnik /18/, 1:2 Kotnik /52/, 1:3 Gerečnik 
' /68/ 

HOLERMUOS ORMOŽ: Polak, Kuko-

vec, D, Prapotnik, Jambriško, Janžeko-
vič, Kaloh /D, Pintarič /, Tobijas, Jurčec, 
B. Pintarič /B. Prapotnik/, Habjanič, Je-
rebič /Bombek/. Trener: Borut Kopše. 

SLOVENJA VAS: Matjašič, Panič, Si-
tar, Krajnc, Levstik, Metličar /Kotnik, 
Zupanič/, Vrbanec, Gerečnik, Ekart 
/Murko/, Huzjak, Mlinarič. Trener: Stevo 
Peric, 

2. UCA MNZ PTUJ 
Rezultati tekem 2. kroga: Hajdoše -

Zg. Polskava 9:0, Podvinci - Apače 2:2, 
Tržeč - Podlehnik 2:1, Lovrenc - Zavrč 
1:1, Sp. Polskava - Bukovci 2:5, Lesko-
vec - Grajena 2:1. 
1,BUKOVCI 2 2 0 0 7:3 6 
2,LESK0VEC 2 2 O O 5:3 6 
3, APAČE 2 1 1 O 7:2 4 
4, ZAVRČ 2 1 1 O 2:1 4 
5, HAJDOŠE 2 1 0 1 11:3 3 
6, PODLEHNIK 2 1 0 1 3:3 3 
7, TRŽEČ 2 1 0 1 2:2 3 
8, GRAJENA 2 0 1 1 3:4 1 
9, PODVINCI 2 0 1 1 3:4 1 
10, LOVRENC 2 0 1 1 2:3 1 
11, SP POLSKAVA 2 O 1 1 4:7 1 
12, ZG. POLSKAVA 2 0 0 2 0:14 O 

Razpored tekem 3. kroga: Grajena 
- Hajdoše, Bukovci - Leskovec, Zavrč -
Sp. Polskava, Podlehnik - Lovrenc, Apa-
če - Tržeč, Zg. Polskava - Podvinci. 

2. SLOVENSKA MLADINSKA LIGA -
VZHOD 

Rezultati 4. kroga: Krško - Aluminij 
1:6, Nafta - Nissan Ferk 1:1, Beltinci -
Dravinja 2:0, Pohorje - Korotan 2:1; sre-
čanje Železničar Ligro - TIM Laško bo 
11. novembra, srečanje Bistrica - Šen-
tjur Yurij pa 20. 9; Ptuj je bil prost. 

Vrstni red: Nissan Ferk 10, Aluminij in 
Beltinci 9, Nafta 7, Ptuj, Pohorje in Kr-
ško 6, Železničar Ligro, Dravinja in Šen-
tjur Yurij 3, Korotan in Bistrica 1, TIM 
Laško O točk. 

2. SLOVENSKA KADETSKA LIGA -
VZHOD 

Rezultati 4. kroga: Krško - Aluminij 
1:1, Nafta - Nissan Ferk 1:0, Beltinci -
Dravinja 4:3, Pohorje - Korotan 2:3; sre-
čanje Železničar Ligro - Tim Laško bo 
11. novembra, Bistrica - Šentjur Yurij pa 
20. septembra; prost je bil Ptuj. 

Vrstni red: Aluminij 10, Nafta 9, Krško 
8, Beltinci 7, Železničar Ligro in Nissan 
Ferk 6, Korotan 5, Ptuj, Pohorje in Dravi-
nja 3, Šentjur Vurij in Bistrica 1, TIM La-
ško O točk. 

MNZ PTUJ - MLADINSKE LIGE 
Rezultati 1. kroga - zahod: Prager-

sko - Gerečja vas 1:2, Apače - Boč An-
chiinženering 2:0, Hajdina - Slovenja vas 
6:1, Cirkulane - Videm 1:17. Vrstni red: 
Videm, Hajdina, Gerečja vas in Apače 3, 
Pragersko, Boč Anchiinženering, Slove-
nja vas in Cirkulane O točk. 

Rezultati 1. kroga - vzhod: Podvinci -
Grajena 0:0, Ormož - Dornava 4:1, Sre-
dišče - Stojnci 1:5. Vrstni red: Stojnci in 
Ormož 3, Grajena in Podvinci 1, Dorna-
va, Središče in Eltehšop Rogoznica 0. 

Danilo Klajnšek 

NK Središče 









PTUJ / OB 130-LETNICI GASILSKEGA DRUŠTVA 

Osreclfi/e slovesnosii 
kone€ fega tedna 
v okviru prireditev ob 130-letnici prostovoljnega gasilske-
ga društva Ptuj so minulo soboto, 2. septembra, ob 11. uri 
sredi mestnega vrveža na Vinarskem trgu v Ptuju izvedli 
veliko taktično gasilsko vajo. Osrednje slovesnosti ob viso-
kem jubileju pa bodo konec tega tedna, ko se bo v Ptuju 
zbralo okoli 1200 gasilcev iz domovine in tujine. 

Čeprav je bila gasilska vaja 
na Vinarskem trgu vnaprej na-
povedana, je številne občane in 
obiskovalce Ptuja sredi mes-
tnega vrveža zagotovo presene-
tila. Še dobro, da je njen potek 
prek ozvočenja sproti komenti-
ral podpredsednik društva An-
ton Rakuša, sicer bi marsikdo 
mislil, da gre za pravo nesrečo. 
Sirene so tulile, vse se je kadilo, 
gasilci in reševalci pa so tekali 
sem ter tja, kot da gre zares. 

V počastitev 130-letnice se 
bodo ta petek, 8. septembra, ob 
18. uri zbrali v dvorani gasil-
skega doma ob Natašini poti na 
slavnostni seji gasilskega druš-
tva. Na njej bo predsednik GD 
Martin Vrbančič udeležencem 
predstavil kroniko društva, pod-
pisali naj bi listino o sodelova-
nju, najzaslužnejšim gasilkam 
in gasilcem ter sodelavcem pa 
bodo podelili gasilska državna 
odlikovanja in zahvale. 

Osrednje slovesnosti ob 
130-letnici pa bodo v soboto, 
9. septembra, ko bodo med pol 
deseto in pol enajsto uro pred 
ptujsko Mestno hišo pripravili 
za gasilce svečan sprejem. Ob 
11. uri bodo začeli veliko gasil-
sko parado skozi mesto, v kateri 
naj bi sodelovalo okoli 1.200 ga-
silk in gasilcev iz raznih krajev 
Slovenije in tujine. Med gosti 

pričakujejo tudi okoli 150 gasil-
cev iz sosednje Hrvaške ter več 
kot 100 gasilcev iz sosednje Av-
strije in Nemčije. Okoli pol-
dneva se bo pred gasilskim 
domom pričela slovesnost, na 
kateri bo slavnostni govornik 
župan mestne občine Miroslav 
Luci, kulturni program pa bodo 
prispevali člani gasilskega pev-
skega zbora iz Hajdoš. Po slove-
sni predaji dveh gasilskih vozil 
Mercedes, ki sta z vgrajeno op-
remo veljali več kot 90 milijo-
nov tolarjev, bodo posvetili še 
veliko Florijanovo sliko, ki jo je 
ptujskim gasilcem podaril ljud-
ski umetnik Franc Pučko od Sv. 
Trojice v Slovenskih Goricah in 
bo odslej krasila pročelje gasil-
skega doma v Ptuju. Slavje ob 
visokem jubileju bodo končali 
z veliko veselico z ansamblom 
Tornado ter Natalijo Verboten. 

Ob 130-letnici so v GD Ptuj 
izdali lično izdelano publikaci-
jo z naslovom Prostovoljno ga-
silsko društvo Ptuj 1870-2000 
- 130 let prostovoljnega dela, 
v kateri avtorica Marija Hernja 
Masten skozi zgodovinske vire 
in v sodelovanju z nekaterimi 
gasilskimi sodelavci na 200 stra-
neh v besedi in sliki predstavlja 
Ptuj in ptujsko gasilstvo skozi 
čas. 

M. Ozmec 

Na Vinarskem trgu v Ptuju je "počilo" in gasilci so prihiteli k 
avtomobilski cisterni, iz katere s e j e valil dim, saj je vanjo trčil 
osebni avtomobil 

Hudo ranjenega voznika so iz smrtonosnega objema pločevine 
rešili s pomočjo hidravličnih klešč. Foto: M. Ozmec 

OD TOD IN TAM / OD TOD IN TAM 
v v 

MAJŠPERK / Četrti občinski praznik 
v občini Majšperk so s turnirjem v odbojki na igrišču v Se-

stržah v petek, 1. septembra, pričeli prireditve v okviru 4. ob-
činskega praznika. Dan zatem so svečano odprli novo igrišče 
v Podložah, v nedeljo, 3. septembra, so na športnem igrišču 
v Majšperku potekale igre brez meja, zvečer pa so v vaškem 
domu v Sestržah pripravili kulturno prireditev s komedijo 
Mutasti muzikanti. Slovesnosti, kulturne in športne priredi-
tve v okviru 4. praznika občine Majšperk se vrstijo tudi ta 
in prihodnji teden, v petek, 15. septembra, se bodo sestali na 
slavnostni seji občinskega sveta, v soboto, 16. septembra, bo 
srečanje starejših občanov, osrednja in sklepna proslava pa bo 
v nedeljo, 17. septembra, ob 15. uri. 

KIDRIČEVO / Ustanovili stranko 
Nova Slovenija 

Stranko Nova Slovenija - krščansko ljudska stranka so usta-
novili tudi v občini Kidričevo. Kot je sporočilo novo vodstvo, 
do združitve med SKD in SLS v Kidričevem ni prišlo, zato so 
se na sestanku v sredo, 30. avgusta, vsi dosedanji člani SKD 
vključili v novo stranko. Izvolili so tudi občinski odbor nove 
stranke, predsedniško mesto pa zaupali Viktorju Cafuti. 

KIDRIČEVO / Prva popočitniška 
seja sveta 

člani sveta občine Kidričevo se bodo po počitnicah sestali 
danes, 7.septembra, ob 18. na prvi popočitniški, 4. izredni seji 
sveta. Zupan Alojz Sprah je na dnevni red uvrstil le eno točko 
dnevnega reda - obravnavo termične obdelave trdih odpadkov 
iz naselij za severovzhodno Slovenijo ter deponiranje odpad-
kov po sežigu. V obsežnem gradivu za sejo so svetnikom poleg 
strokovnih mnenj konzorcija občin severovzhodne Slovenije 
in vodstva Taluma dostavili tudi stališče krajevnega odbora 
Strnišče, Civilne iniciative in Zelenih. 

-OM 

Napoved vremena za Slovenijo Napoved za Slovenijo 
Danes bo pretežno oblačno s 

krajevnimi plohami in posamezni-
mi nevihtami. Proti večeru se bo 
pričelo jasniti, na Primorskem bo 
zapihala burja. Najnižje jutranje 
temperature bodo od 8 do 13, ob 
morju 15, najvišje dnevne od 14 
do 13 do 11, na Primorskem do 21 
stopinj. 

Obeti 
v petek in soboto bo jasno. Na 

Primorskem bo pihala burja, a bo 
v soboto oslabela. 

PTUJ * Na dvorišču mino-
ritskega samostana bo ju-
tri, 8. septembra, ob 19.30 
uri koncert ptujske glas-
bene skupine Spoznanje. 
Vstopnine ne bo! 
PTUJ * V četrtek, 14. sep-
tembra, ob 20.30 bo na 
Slovenskem trgu pred gle-
dališčem predstava plesne 
družine GEA Velike Mačke 
sanj. 
MARIBOR * V salonu Ra-
zgoršek na Glavnem trgu 
v Mariboru bo do konca 
septembra razstavljala zna-
na ptujska slikarka Rozina 
Šebetič svoja najnovejša 
dela, v glavnem olja. 
KINO PTUJ * Ta teden si 
lahko ob 18. in 20. uri ogle-
date film Romeo mora um-
reti, preihodnji teden pa 
Misija nemogoče 2. 

V TRČENJU HUJE IN 
LAŽJE RANJENI 

Po glavni cesti proti Središču 
ob Dravi je v soboto, 2. septem-
bra, okoli 4.30 vozil osebni avto 
50-letni M.K. iz Ljutomera. V bli-
žini Ormoža je nanadoma zape-
ljal v levo čez prekinjeno ločilno 
črto na nasprotni vozni pas in 
tam čelno trčil v osebni avto, ki 
ga je nasproti vozil 20-letni G.R 
iz Moškanjcev. V trčenju se je 
voznik iz Ljutomera huje ranil, 
voznik iz Moškanjcev in oba nje-
gova sopotnika D.G. in S.M. pa 
lažje. 

Z VLOMOM PO 
ZLATNINO 

V stanovanjski hiši M.T v Do-
bravi pri Ormožu v ponedeljek, 
28. avgusta, dopoldne ni bilo ni-
kogar doma. To je izkoristil ne-
znanec in v času med 6. in 14. 
uro vlomil, prebrskal prostore in 
se založil predvsem z zlatnino. 
Odnesel je zlate prstane, ogrlice 
in zapestnice, po oceni vredne 
okoli 300.000 tolarjev. 

ZALOŽIL SE JE S 
CIGARETI IN 
SLADKARIJAMI 

v noči na torek, 29. avgusta, 
je neznanec vlomil v trafiko v Ko-
lodvorski ulici v Ormožu. Odne-
sel je okoli sto zavojčkov cigaret 
različnih znamk, razne sladkari-
je, moško kozmetiko, telefonske 
kartice za javne govorilnice in 
mobilne telefone ter razne druge 
drobnarije. Po oceni naj bi vse 
skupaj bilo vredno okoli 700.000 
tolarjev. 

KRAJA V GALERIJI 
v noči med 14. in 15. avgus-

tom je bil iz galerije Žula v Ruju 
ukraden unikatni bronasti kipec 
Mirka Bratuša »Tretji dirigent«. 
Kdor bi karkoli vedel o tem, 
naj pokliče po telefonu na št. 
02/74-81-160 ali 041/681-171. 

FF 
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RODILE SO - ČESTI-
TAMO: Bojana Domanj-
ko, Veliki Brebrovnik 21 -
Tamaro; Brigita Sovič, Vuz-
metinci 44, Ormož - Ivano; 
Helena Salamon, Zamuša-
ni 25/a, Ptuj - Evo; Jelica 
Kožar, Vuzmetinci 33 -
Aleksandro; Klara Vindiš 
Pušnik, Kungota 114, Ki-
dričevo - Tilna; Viktorija 
Fric, Gorišnica 73, Ptuj -
Julijo; Zinka Erjavec, Cir-
kulane 56 - Severino; Irena 
Pust, Steklarska 20, Roga-
tec - Vaneso; Ksenija Ga-
lun, Na livadi 17, Rogaška 
Slatina - Dašo; Nadja Brez-
nik, Sveti Tomaž 1/e - Šte-
fana. 
POROKE - PTUJ: Robert 
Ribič, Krčevina pri Ptuju 
70/a, Ptuj , in Aleksandra 
Potočnik, Belšakova ul. 21, 
Ptuj; Anton Lipavšek, Zg. 
Hajdina 80, in Hermina Ri-
htar, Ul. haloškega voda 5, 
Ptuj ; Jože Novak in Zden-
ka Paj, Cirkovce 61/b; Jožef 
Vogrin, Dornava 94, in Ma-
rija Kozel, Ob železnici 6, 
Ptuj. 
POROKA - MAJŠPERK: 
Miran Hercog, Sikole 40, in 
Darja Sagadin, Sestrže 24. 
UMRLI SO: Edvard Bom-
bek, Njiverce vas 6, Nji-
verce, rojen 1944, umrl 23. 
avgusta 2000; Marija To-
mažič. Ob Grajeni 11, Ptuj , 
rojena 1937, umrla 24. av-
gusta 2000; Otilija Koro-
šec, rojena Ljubeč, Spuhlja 
64/c, rojena 1920, umrla 
25. avgusta 2000; Amalija 
Horvat, rojena Heržič, Ko-
lodvorska c. 1, Ormož, roje-
na 1911, umrla 24. avgusta 
2000; Terezija Glaser, roje-
na Sirk, Ljubljainska ul. 3, 
Maribor, rojena 1931, umrla 
23. avgusta 2000; Alojz Puč-
ko, Hermanci 5, rojen 1921, 
umrl 23. avgusta 2000; Jožef 
Šegula, Reševa ul. 7, Ptuj , 
rojen 1930, umrl 28. avgus-
ta 2000; Avgusta Volgemut, 
rojena Ledinek, Zgornji 
Porčič 29, rojena 1921, umr-
la 25. avgusta 2000; Marija 
Muzek, Majski Vrh 12, ro-
jena 1944, umrla 28. avgus-
ta 2000; Ana Golob, rojena 
Slaček, Dragovič 7, rojena 
1959, umrla 29. avgusta 
2000; Maks Korez, Staneč- ^ 
ka vas 23, rojen 1939, umrl | 
27. avgusta 2000; Katarina \ 
Klep, rojena Svenšek, Za-
grebška c. 58, Ptuj , umrla 
30. avgusta 2000. 


